
مدیر منطقه یک شهرداری قم با اشاره به اجرای تملک پروژه فاز سه بلوار شهید 
روحانی به عنوان یکی از بخش های محور فردوسی، از اختصاص ۱۸ میلیارد ریال 
به تملک این پروژه در بودجه سال جاری خبرداد.  احمد ترکمن با اشاره به اجرای 
عملیات عمرانی فاز سه بلوار شهید روحانی اظهار داشت: این پروژه در امتداد بلوار 
فعلی روحانی قرار گرفته و شامل حد فاصل حدفاصل خیابان شهید حسین نژاد تا 
کمربندی امام علی)ع( می شود. مدیرمنطقه یک شهرداری قم طول پروژه را هزار و 
۱50 متر عنوان کرد و افزود: اجرای پروژه در مرحله تملک قرار دارد، از بین ۸ واحد

مدیر منطقه یک شهرداری قم :

اختصاص ۱۸ میلیارد برای تملک فاز سه بلوار شهید روحانی 
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روزنامه

استاندار قم با اشاره به اینکه پهنه صنعتی نیزار نیازمند مدیریت 
رابطه  گفت:در  است  ساماندهی  در  مشخصی  متولی  و  یکپارچه 
مشکلات تولیدکنندگان و سرمایه گذاران در واگذاری زمین و سند در 
قم با هم افزایی مدیران باید به زودی رفع شود.  بهرام سرمست پیش 
از ظهر دیروز در بازدید از واحدهای صنعتی منطقه نیزار و در جلسه 
سخت  شرایط  در  تولیدکنندگان  داشت:  اظهار  تولید  موانع  رفع 
اقتصادی همچون افسران جنگ اقتصادی مشغول به کار هستند 
و فعالیت آن ها در تولید و صنعت و اشتغال دارای ارزش زیادی است.

روح الله امراللهی رئیس کمیسیون عمران شورای شهر قم با 
قم گفت:  منوریل  تکمیل  تومانی  میلیارد  به هزینه ۷00  اشاره 
تقبل  را  آن  هزینه های  دولت  ابتدا  از  که  است  پروژه ای  منوریل 
کرده و تا آخر نیز باید دولت تأمین کننده اعتبارات باشد.  روح الله 
امراللهی  روز دوشنبه در جلسه رسمی و علنی شورای شهر قم که 
در سالن شهید باکری این شورا برگزار شد، با اشاره به مطرح شدن 
لایحه تعدیل قرارداد خرید یک نردبان برای سازمان آتش نشانی و 
خدمات ایمنی شهرداری قم اظهار داشت: ارتفاع 40 متری نردبان

استاندار قم :

پهنه صنعتی نیزاز به شهرک صنعتی 
تبدیل شود

رئیس کمیسیون عمران شورای شهر قم:

 تکمیل منوریل قم ۷۰۰ میلیارد 
تومان هزینه دارد

۱ ۸

آگهی دعوت به مجمع عمومی عادی 
نظام صنفی رایانه ای استان قم نوبت اول

هیئت مدیره سازمان نظام صنفی رایانه ای استان قم

با سلام و احترام بدینوسیله از اعضای نظام صنفی رایانه ای استان قم دعوت بعمل می آید تا در جلسه مجمع 
عمومی عادی نوبت اول که در ساعت 9 صبح روز پنجشنبه ۱399/0۸/۱5 در محل سالن اجتماعات مجتمع 

ناشران واقع در قم بلوار معلم با دستور جلسه ذیل برگزار میگردد،حضور بهم رسانید:
۱-استماع گزارش هیئت مدیره و بازرس 

2-بررسی و تصویب تراز نامه سال منتهی به 1399/06/31،صورت حساب درآمد و هزینه های مالی گذشته و 
بودجه سال آتی 

3-تعیین روزنامه کثیر الانتشار 
4-برگزاری انتخابات هیئت مدیره و بازرس 

5-سایر مواردی که به موجب آیین نامه این سازمان در صلاحیت مجمع عمومی عادی باشد.

رئیس کمیسیون عمران شورای شهر قم:

 تکمیل منوریل قم ۷۰۰ میلیارد تومان 
هزینه دارد

 رئیس کمیسیون عمران شورای شهر قم با اشاره به هزینه ۷۰۰ میلیارد تومانی 
تکمیل منوریل قم گفت: منوریل پروژه ای است که از ابتدا دولت هزینه های آن را 
تقبل کرده و تا آخر نیز باید دولت تأمین کننده اعتبارات باشد.  روح الله امراللهی  روز 
دوشنبه در جلسه رسمی و علنی شورای شهر قم که در سالن شهید باکری این شورا 
برگزار شد، با اشاره به مطرح شدن لایحه تعدیل قرارداد خرید یک نردبان برای سازمان 
آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری قم اظهار داشت: ارتفاع 4۰ متری نردبان تمام 
نیاز شهر قم را برطرف نمی کند و باید در این زمینه تجهیزات تکمیلی تأمین شود. وی 
بلندمرتبه سازی ساختمان ها در سال های اخیر در قم را مورد توجه قرار داد و افزود: 
ما به تعدادی از ساختمان مسکونی و تجاری اداری پروانه داده ایم که تعداد طبقات 
18 تا 2۰ طبقه بوده که این ساختمان ها نزدیک به ۷۰ متر ارتفاع خواهند داشت. 
رئیس کمیسیون عمران شورای اسلامی شهر قم با اشاره به اینکه شهرداری قم به 
نردبان های بالای ۷۰ متر نیاز دارد اضافه کرد: با اینکه قیمت ها خیلی تغییر کرده اما 
این تجهیزات باید برای شهر قم خریداری شود. وی با بیان اهمیت تقویت شهر قم از 
لحاظ ایمنی ابراز کرد:  سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری قم باید بتواند 
به ساختمان های تجاری و مسکونی بلندمرتبه در مواقع بحران دسترسی کامل داشته 
باشد. امراللهی در بخش دیگری از جلسه با اشاره به هزینه تکمیل خط A متروی قم 
تصریح کرد: فاز نخست از این خط برای تکمیل به هزار میلیارد تومان اعتبار نیاز دارد 
که 3۰۰ میلیارد تومان آن با اوراق مشارکت تأمین شده است. وی با اشاره به هزینه 
۷۰۰ میلیارد تومانی تکمیل منوریل قم افزود: منوریل پروژه ای است که از ابتدا دولت 

هزینه های آن را تقبل کرده و تا آخر نیز باید دولت تأمین کننده اعتبارات باشد.

 معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم:
  آسیب کرونا به ۴۰ هزار واحد تولیدی و صنفی

 معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم گفت: 4۰ هزار واحد صنفی، 
صنعتی و تولیدی در استان قم از شیوع بیماری کرونا متاثر شدند و بیش از 1۰ هزار 
نفر برای اخذ بیمه بیکاری ثبت نام کردند.  مهرداد غضنفری با بیان اینکه شیوع 
بیماری کرونا خسارت های زیادی را به مشاغل مختلف وارد کرد، گفت: 4۰ هزار واحد 
صنفی، صنعتی و تولیدی کرونا متأثر شدند و بیش از 1۰ هزار نفر نیز برای گرفتن بیمه 
بیکاری ثبت نام کرده اند. معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم با اشاره به 
اینکه آسیب های ناشی از کرونا در بخش های مختلف متفاوت بوده است، افزود: در 
بخش صنعت هزار میلیارد تومان، در بخش گردشگری 1۵8 میلیارد تومان و در بخش 
کشاورزی 1۰۰ میلیارد تومان به واحدهای مرتبط ضرر وارد شده است. وی با تاکید بر 
اینکه در گام نخست ۶42 میلیارد تومان اعتبار ابلاغ شده است، ادامه داد: برای تزریق 
منابع مالی به واحدهای یاد شده ۷2 میلیارد تومان اعتبار، اختصاص داده شده است.

 
مدیرعامل شرکت انتقال گاز ایران؛

افزایش ظرفیت ذخیره سازی 
گاز مجتمع سراجه قم 

مدیرعامل شرکت انتقال گاز ایران گفت: ظرفیت ذخیره سازی گاز مجتمع سراجه، 
امسال با 8/1۶ درصد افزایش یه یک میلیارد و 2۵۰ میلیون متر مکعب می رسد.

راندمان  افزایش  طرح  از  برداری  بهره  مراسم  در  دیروز  دانا  جمشیدی  مهدی 
توربین های تاسیسات ذخیره سازی مجتمع ذخیره سازی گاز سراجه قم گفت: سال 
گذشته، ظرفیت ذخیره سازی گاز این مجتمع حدود یک میلیارد و یکصد میلیون 
متر مکعب بود که این میزان امسال با افزایش 8/1۶ درصدی به یک میلیارد و 2۵۰ 
میلیون متر مکعب رسید. جمشیدی دانا، اجرای طرح افزایش راندمان توربین های 
این مجتمع را مورد توجه قرار داد و گفت: این توربین ها با نصب سیستم خنک کن 
تبخیری، نقش موثری در افزایش میزان ذخیره سازی گاز در ماه های گرم سال داشته 
و دارد ، زیرا در ماه های گرم سال، راندمان توربین ها برای ذخیره سازی کاهش می یابد.

راهکارهای 
برای کنترل کرونا

کرونا دیگر شده است اژدهای هفت سر! جان آدم ها 
را می مکد و بزرگ تر می شود. به ویژه انسان هایی که 

این ویروس را شوخی می گیرند و فکر می کنند همه چیز بازی است.
322انسان طی 24 ساعت  گذشته جان خود را از دست داده اند. آدم هایی که  

هرکدام شان در این دنیا قصه و داستانی داشته اند و حالا زیر خاک خوابیده اند.
بخشی از آنها به خاطر رعایت نکردن خودشان، مُرده اند و برخی به خاطر رعایت نکردن 
نکات بهداشتی توسط دیگران. کرونا یک مسئله شخصی نیست که بگوییم به خودم 
مربوط است. این بیماری یک مسئله اجتماعی است و فرد ناقل می تواند یک شهر را 
آلوده کند. در مقابل کرونا فقط و فقط باید جدی باشیم و سخت بگیریم. هم دولت و 
هم مردم باید پای کار شکست کرونا باشند. ستاد ملی مقابله با کرونا، می تواند جدی تر 
و قاطع تر باشد. وقتی بیماری هست این همه مُماشات برای چیست؟  این همه آسان 
گیری برای چیست؟ این همه کوتاه آمدن برای چیست؟ دیگر چه اتفاقی باید بیفتد 
تا قوانین سفت و سخت کرونایی در کشور حاکم شود؟ وقتی می گوییم کرونا با حضور 
جماعت لبخند می زند، باید هر اجتماعی را تعطیل کنیم. مگر نمی گوییم عروسی ها 
خطرناک است؟ خوب تالارها تا پایان کرونا تعطیل کنید و بگویید هرکسی عروسی 
بگیرد، مُجرم است. بودجه ای هم برای تالارها بگذارید تا خرج زندگی آنها بگذرد. هر 
اجتماعی اعم از مذهبی و غیر مذهبی را تعطیل کنید. این یک بام و دو هوا شدنی 
نیست. هر دور همی که می تواند سلام بر کرونا باشد باید به تعطیل شود. حالا می خواهد 
عروسی و پارتی باشد یا مراسم مذهبی یا تشییع پیکر شهدای عزیزمان. شهدای گرآنقدر 
برای حفظ جان و مال ما به جنگ تکفیری ها رفته اند و بعد ما با برگزاری مراسم تشییع 
پیکر آنها، جان مردم را به خطر می اندازیم. چه لزومی دارد مردم بدون پرداخت هزینه 
مثل گذشته راهی سفر شوند. باید هزینه سفر رفتن را آنقدر بالا ببریم تا مردم بی خیال 
زدن به دل جاده شوند. نکته دیگر هم که باید به آن توجه کرد این معناست که در در 
کشورهایی مانند انگلستان و آلمان نسبت تعداد تست به جمعیت بالاتر است.  این یعنی 
هرچه بیشتر تست گرفته شود، میزان قطعی بیماران مشخص می شود و افراد درگیر 
بیماری زودتر راهی بیمارستان و قرنطینه می شوند. در ایران هم مجموعه های مختلف 
با هزینه ی خودشان می توانند از کارمندان شان تست بگیرند تا وضعیت آنها مشخص 
شود. قاطعیت و نترسیدن ستاد ملی کرونا تنها راه مقابله با این ویروس ترسناک است. در 
همین تهران مردم در اتوبوس و مترو ماسک می زنند اما خبری از فاصله گذاری اجتماعی 
نیست. همه مثل دانه های بلال به هم چسبیده اند. چاره ای هم ندارند، اول صبح باید 
به سرکارشان برسند و اگر کمی دیگر کنند با هزار جریمه و توبیخ روبرو می شوند. دولت 
محترم می تواند به بانک ها دستور بدهد در زمانه کرونا، در بازپرداخت قسط ها، با مردم 
کمی مهربان تر باشند. بانک ها در عصر کرونا همانگونه رفتار می کنند که در روزگار عادی 
با مردم رفتار می کردند. انگار نه انگار برخی به خاطر این ویروس، کارشان به خنسی 
خورده است. تا آخر سال سخت بگیرید تا ببینم وضعیت کشور به کجا می رسد. باید به 
زندگی کرونایی عادت کرد. به قول معروف با حلوا، حلوا کردن دهان شیرین نمی شود. 
دولت و ستاد ملی مقابله با کرونا و همه نهادهای حاکمیتی باید قوانین سخت و حمایتی 
را در کشور حاکم کنند تا داستان کرونا در کشور کنترل شود. به جز این روش، راه به 

جایی نخواهیم برد و هر روز باید شاهد افزایش آمار کرونا باشیم.

تاخت و تاز کرونا در ایران؛
آمار جانباختگان از مرز ۳۱هزار نفر گذشت

سخنگوی وزارت بهداشت، ضمن ارائه تازه ترین آمار کرونا در کشور، از 322 مورد 
فوتی در شبانه روز گذشته خبر داد و گفت: 481۰ نفر از بیماران در وضعیت شدید 
و تحت مراقبت های ویژه قراردارند.  سیما سادات لاری اظهارداشت:از دیروز تا روز 
سه شنبه 2۹ مهر 13۹۹ و بر اساس معیارهای قطعی تشخیصی، ۵ هزار و 3۹ 
بیمار جدید مبتلا به کووید 1۹ در کشور شناسایی شد که دو هزار و 2۵4 نفر از 

آنها بستری شدند. 
لاری گفت: مجموع بیماران کووید 1۹ در کشور به ۵3۹ هزار و ۶۷۰ نفر رسید. 
لاری ادامه داد: خوشبختانه تا کنون 434 هزار و ۶۷۶ نفر از بیماران، بهبود یافته و 

یا از بیمارستان ها ترخیص شده اند.

مصطفی داننده*
استان قماستان قم

 معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم گفت: 40 هزار 
واحد صنفی، صنعتی و تولیدی در استان قم از شیوع بیماری 
کرونا متاثر شدند و بیش از ۱0 هزار نفر برای اخذ بیمه بیکاری 

ثبت نام کردند. مهرداد غضنفری با بیان اینکه شیوع بیماری 
کرونا خسارت های زیادی را به مشاغل مختلف وارد کرد، گفت: 

40 هزار واحد صنفی، صنعتی و تولیدی کرونا متأثر شدند

رئیس اتاق بازرگانی، صنایع و معادن و کشاورزی استان قم  :

سیستم مدون حفاظتی در مجاورت شهرک های صنعتی ایجاد شود

معاون هماهنگی امور عمرانی استاندارقم اعلام کرد؛

اتمام ۹۷ درصد طرح های
 سفر رهبر معظم انقلاب به قم 

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم:

 آسیب کرونا به ۴۰ هزار 
واحد تولیدی و صنفی 

۴

۱

۸

۸

این حادثه 6 فوتی و15 مصدوم برجای گذاشت

 ـکاشان واژگونی مرگبار اتوبوس در محور قم 

 

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم گفت: بر اساس راهبردهای 
تعیین شده درسال جهش تولید ۱۱ هزار میلیارد ریال تسهیلات در اختیار 
واحدهای صنعتی و تولیدی فعال در استان قرار می گیرد.  محمود سیجانی 
بیان کرد: این تسهیلات در قالب کمک به تامین سرمایه در گردش و سرمایه 
ثابت موردنیاز تولیدکنندگان و همچنین بازسازی و نوسازی واحدهای صنعتی 
به بهره برداران متقاضی پرداخت می شود. وی افزود: مشارکت و همراهی کامل 
بانک های عامل استان در اعطای تسهیلات و قبول مدارک و اسناد ضمانت ارائه

رییس سازمان صنعت ، معدن و تجارت استان قم:

پرداخت 11هزار میلیارد ریال تسهیلات به واحدهای تولیدی 

۴

۸

۸

مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم :
وقف گره گشای

 مشکلات کنونی جامعه است

تصویب 3۱5  به  استاندار،  عمرانی  امور  هماهنگی  معاون 
طرح در سفر رهبر انقلاب اسلامی به قم در مهرماه سال ۸9 
اشاره کرد و گفت: این طرح ها با اعتبار ، 5۶۷ میلیارد تومان 

احداث شده که 9۷ درصد آن ها به اتمام رسیده است. محسن 
بهشتی در گفت وگویی اظهارداشت : علاوه بر 3۱5 طرح ، 

400 طرح دیگر هم ، از محل اعتبارات سفر رهبری مصوب

شرکت مخابرات ایران – منطقه قم



چهار شنبه -سی ام مهر ماه 1399-    سال بیست  و سوم -   شماره 25140

 
استاد اقتصاد دانشگاه علامه طباطبایی اظهار 
داشت: فاجعه آمیزترین و البته گویاترین داده مطرح 
شده در گزارش مجمع جهانی اقتصاد مربوط به رتبه 
ایران در تنظیم گری مالی و کنترل رفتارهای پرفساد 
خصوصی  بانک های  بویژه  و  بانک ها  نابرابرساز  و 
است که رتبه آخر جهان را در میان کل کشورهای 
و  نیست  کوچکی  مسئله  این  دارد،  بررسی  مورد 

نیازمند گفت وگوی ملی است. 
فرشاد مومنی در گفت وگو با ایلنا در مورد شرایط 
کنونی اقتصاد کشور اظهار داشت: در شرایطی که 
نیازمند برانگیختن یک اراده نیرومند برای مواجهه 
با طیف متنوعی از گرفتاری ها، مشکلات و بحران ها 
هستیم و در شرایطی که دشمنان بیرونی عریان تر و 
با صراحت بیشتری نسبت به گذشته اهتمام برای 
براندازی حکومت ایران را دارند، ما بنوعی شاهد 
سردرگمی و آشفتگی در فرایندهای تصمیم گیری 
همه  روی،  همین  از  هستیم.  منابع  تخصیص  و 
کسانی که دل در گرو این مردم و کشور دارند باید 
تا تسخیر شدگی ها،  تا سر حد توان کمک کنند 
نظام  که  بزرگی  کاستی های  و  آسیب پذیری ها 
تصمیم گیری های اساسی کشور از خود نشان داده 
به حداقل برسد و یک چشم انداز امیدوارکننده تری 

برای کشور به وجود بیاید.
از  اعتنایی  قابل  طیف  ما شاهد  داد:  ادامه  وی 
البته مسئولیت گریز  و  نفع  پرنفوذ، ذی  گروه های 
آب  و  بحران ها  از  هستند  قادر  گویی  که  هستیم 
گل آلوده ماهی های درشت تر بگیرند و به صورت 
و طرح مطالبات  به جریان سازی  یافته تر  سازمان 
کلاه  میان  این  در  و  می ورزند  اهتمام  خودشان 
تولیدکنندگان و عموم مردم با تاکید بر فرودستان، 
به طرز غیرمتعارفی برداشته می شود. جالب آنکه در 
این شرایط نهادهای نظارتی اساسی که باید دقت 
خود را افزایش دهند و سخت گیری های خود را در 
زمینه ارزیابی دقیق منطق ها و نحوه اتخاذ تصمیم ها 
و تخصیص منابع ارتقاء دهند تا حدود زیادی در اثر 
انفعال شده اند.  نوعی  این جریان  سازی ها دچار 
مهمترین  شاید  زاویه  این  از  کرد:  تصریح  مومنی 
تصمیم گیری های  و  نظام  به  بتوان  که  هشداری 
پدیده  به  آنها نسبت  اساسی داد، هوشیار سازی 
موسوم به »سیکل سیاسی« است. در تمام دنیا و 
در ابعاد غیرمتعارف تری در ایران حتی در شرایط 
عادی و در آستانه سیکل های سیاسی ما شاهد یک 
سلسله خطاهای کوته نگرانه هستیم که گرچه منافع 
ثروت  و  قدرت  اصحاب  از  بخش هایی  کوتاه مدت 
را تامین می کند اما فشارهای طاقت فرسای آن در 
بلندمدت بر دوش مردم و تولیدکنندگان سنگینی 

می کند.
ضرورت فراخوان نخبگان کشور برای ایجاد 

گفت وگوی ملی 
این استاد دانشگاه بر ضرورت فراخوان نخبگان 
ایجاد گفت وگوی ملی اظهار داشت:  برای  کشور 
در شرایطی که آسیب پذیری ها ابعاد شکنندگی آور 
این سیکل  آفات  از  باید  پیدا کرده  بی سابقه ای  و 
سیاسی مصون بمانیم که یک وجه نمایان آن در 
شدن  عمل  بی  و  شدن  منفعل  کنونی،  شرایط 
بخش های قابل اعتنایی از مجریان کشور است. 

معمولا قاعده بر این بوده که در سال پایانی دولت 
همه فکرها هر جایی کشیده می شود غیر از ایفای 
مسئولیت. البته این موضوع شامل همه مسئولان 
نیست بلکه کسانی که به هر قیمتی بدنبال باقی 

ماندن در قدرت هستند را شامل می شود.
 وی ادامه داد: بر این باور هستم که به ویژه درباره 
نظام  آینده  جمهوری  ریاست  کاندیداهای  رفتار 
به صورت  باید  اساسی کشور  تصمیم گیری های 
اضطراری و با ارائه طرح سه فوریتی به مجلس در 
مورد مهار انگیزه های فریبکارانه، خرید محبوبیت از 
جیب مردم، تحریک انگیزه های  تصمیم گیری های 
کوته نگرانه، دادن وعده های ناشدنی و اغلب ضد 
بر  بنا  چون  کند.  اقدام  مجلس  طریق  از  توسعه 
ویژگی های خاص اقتصاد سیاسی ایران؛ افرادی که 
طمع کسب قدرت و ثروت را دارند معمولا در بخش 
به صورت چراغ خاموش حرکت  زمان  از  اعظمی 
کرده و در فرصت هایی که به نام انتخابات برایشان 

فراهم می شود آتش به پا می کنند.
قاعده گذاری  نظام  بنابراین  افزود:  مومنی 
می بایست  را  سنگینی  بسیار  تنبیه های  کشور 
در این زمینه در نظر بگیرد در غیر این صورت ما 
شاهد این خواهیم بود که با وجود بی سابقه ترین 
سقوط  کرونا،  بیماری  بروز  و  مالی  کسری های 
قیمت نفت و بازگشت تحریم های ظالمانه این خطر 
و  خاموش  چراغ  صورت  به  که  آنهایی  دارد  وجود 
از جیب  انگیزه کاندیدا شدن دارند؛  اعلام نشده 
آینده  کشیدن  اسارت  به  و  گروگانگیری  جامعه، 
کشور هزینه هایی کنند که احتمالا برای آنها خرید 
محبوبیت دارد اما خسارت هایی که به کشور وارد 
می شود قطعاً آثار ماندگار بر جای خواهد گذاشت. با 
تاسف بسیار باید گفت نمونه های روبه افزایش از این 
گونه پول پاشی ها قابل مشاهده است و آن می تواند 
فاجعه سازی کند. استاد اقتصاد دانشگاه علامه 
تاکید کرد: باید با هرگونه تلاش برای پول پاشی های 
غیر شفاف و شبهه ناک برخورد فعال و عالمانه داشته 
باشیم. سیاست های انبساطی مالی و به دنبال آن 
بدیهی ترین  از  یکی  اشتغال زدا  و  تورمی  آثار شوم 
پیامدهای چنین مناسباتی است و باید با ترتیبات 
قانونی مانع این فرصت طلبی ها، آینده سوزی ها 
و مملکت فروشی ها شد. از نظر ساختار انگیزشی، 
اینگونه شیوه ها این پیام را می رساند که در چارچوب 
نهادی کنونی، چنین کارهایی هزینه ای  ساختار 
برای شخص فرصت طلبان به همراه نخواهد داشت 

گرچه جامعه به شدت آسیب می بیند.
مومنی تصریح کرد: وقتی پرسیده می شود چرا 
کار بایستی صورت نمی گیرد؟ پاسخ می دهند به 
وجود  منابعی  گانه  سه  برونزای  شوک های  دلیل 
ندارد. اگر منابعی وجود ندارد، محل تامین تعهدات 
مالی سنگین جدیدی که در چند ماه اخیر با ظاهر 
مردم گرایانه در دستور کار گرفته، کجا است؟ اگر 
قرار است مانند سنت جاری بر روی منابع ناپایدار، 
تعهدات پایدار و شکنندگی آور به کشور تامین شود 
شورای امنیت ملی یا جلسه سران قوا و یا در سطوح 
بالاتر باید ورود کنند تا آسیب پذیری ها در این زمینه 
را کاهش دهند. با وجود فرصت سوزی های پرهزینه 
گذشته، برای انتخابات سال آتی یعنی تا زمان جدی 
شدن رقابت های انتخاباتی نظام تصمیم گیری های 
اساسی کشور مجال دارد که به نحو بایسته اقدامات 

پیشگیرانه انجام دهد.
نیاز  بر  تاکید  با  اقتصاد  و  دین  موسسه  رئیس 
شدید به همدلی جمعی و نیاز شدت یافته به ذخایر 
نظام  در  آن  بیشتر  کاربست هرچه  و  ملی  دانایی 
تصمیم گیری های اساسی کشور نسبت به مهاجرت 
نخبگان هشدار داد و افزود:  باید یک گفتگوی ملی 
راهبردی در مورد چگونگی جلوگیری از سرخوردگی 
دانایان و گرایش نامتعارف آنها به مهاجرت ایجاد 
دانشگاه  سیاست گذاری  پژوهشکده  اخیرا  شود. 
منتشر  را  مهاجرتی  سالنامه  گزارشی  در  شریف 
این  باید  و  است  مهمی  نکات  حاوی  که  کرده 
دهیم.  قرار  ذره بین  زیر  را  آن  داده های  و  گزارش 
و  سهل انگاری ها  موازات  به  گزارش  این  براساس 
موج  شاهد  فرودستان،  سرنوشت  به  بی اعتنایی 
هستیم.  هم  آنها  مهاجرت  و  دانایان  سرخوردگی 
معیار  و  شاقول  بعنوان  می تواند  مسئله  این  خود 
برای انتخاب هر سیاستی باشد و حتما زیان های 
ناشی از سرخوردگی و خروج سرمایه های انسانی و 
مادی را باید در محاسبات هر سیاست اقتصادی یا 
اجتماعی اتخاذ شده جدید از این به بعد منظور کرد.  
وی افزود: چرا ما به هیچ وجه شاهد برانگیختن یک 
اراده همگانی و جدی در نظام تصمیم گیری برای 
تجهیز تمام امکانات و ظرفیت های دانایی کشور 
برای رویارویی با آثار این پدیده خانمان سوز نیستیم. 
گروه هایی  نفوذ  شاهد  ملی  گفت وگوی  غیاب  در 
هستیم که به شکل مافیایی رسانه ها را بکار می گیرند 
و اولویت های حیاتی کشور را دستکاری و مسائل 

دیگر را دغدغه اصلی تصمیم گیران می کنند.

وزیر بهداشت:

 کنترل اپیدمی کرونا عزم ملی می خواهد
وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: کنترل اپیدمی کرونا تنها با فعالیت وزیر 

و وزارت بهداشت، میسر نمی شود و عزم ملی برای این کار لازم است. 
سعید نمکی روز سه شنبه در جلسه ستاد استانی مقابله با بیماری کرونا در آذربایجان 
غربی افزود: همه ما باید دست به دست هم دهیم تا این اپیدمی کنترل و مدیریت شود.

وی با اشاره به اینکه قصور زیادی در راستای کنترل این اپیدمی صورت می گیرد، 
اضافه کرد: در صورتی که یک روز افرادی بخواهند اقدامات وزارت بهداشت را در این 
راستا مورد سوال قرار داده و خون شهدای سلامت را پایمال کنند، این قصورها را مطرح 

می کنم.
درباره  گزارش ها  که  زمانی  کرد:  تاکید  پزشکی  آموزش  و  درمان  بهداشت،  وزیر 
وضعیت کرونا را می خوانم، استرس می گیرم که نکند در سیاه چاله ای بیفتیم که 
نتوانیم از آن خارج شویم. نمکی گفت: خودمان را برای یک نزاع و درگیری سنگین با 
این ویروس آماده کرده ایم و اینکه از روز نخست کرونا را دست کم نگرفتیم، باعث شد 

گام های بلندی در این خصوص برداریم.
وی افزود: در روزهای ابتدایی گزارش بیماری کرونا، ظرفیت تشخیصی ما در کشور 
حدود یک هزار و ٢٠٠ آزمایش در روز بود که این ظرفیت در حال حاضر به روزانه بیش از 

٢۵ هزار آزمایش تشخیصی رسیده است.
وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی با اشاره به این که برای این میزان تست روزانه، 
۶۵ میلیارد ریال هزینه می شود، ادامه داد: میزان تست های روزانه کرونا در کشور به 4۰ 

هزار مورد خواهد رسید که برای این تعداد ١٠٠ میلیارد ریال اعتبار هزینه خواهد شد.
نمکی اضافه کرد: سامانه سیب نیز فعال بوده و در این مرحله تمام موارد مثبت ثبت 

می شود و بررسی مکرر انجام می شود تا این بیماری را زمین گیر کنیم.
وی اظهار داشت: در مرحله نخست ٨٠ میلیون نفر ایرانی توسط ٣٢٠ هزار اکیپ 

فعال در سامانه سیب ارزیابی شدند.

واکنش اکرمی به اظهارات ذوالنوری؛

بدون درک منظور گوینده، ذهنیات خود 
را بر زبان نیاورید

 عضو جامعه روحانیت مبارز با بیان اینکه سخنان رییس جمهوری به مناسبت شهادت 
امام حسن )ع( مطرح شد، تطبیق صلح آن حضرت به شرایط روز را اشتباه توصیف کرد 
و گفت: عوض اینکه »فعل مسلم را حمل بر احسن کنیم« دنبال بهانه گیری هستیم و 

بدون آنکه منظور گوینده را بپرسیم ذهنیات خود را به زبان می آوریم. 
»حجت الاسلام سیدرضا اکرمی« درباره سخنان رییس جمهوری که گفته بود امام 
مجتبی)ع( به ما می آموزد که مرد جنگ باشیم به روز جنگ و مرد صلح باشیم به روز 
صلح؛  اگر در روز صلح، جنگیدیم و در روز جنگ، صلح کردیم، هر دو خطا و اشتباه 
است، گفت: استناد و یاد کردن از صلح امام حسن )ع( از سوی رییس جمهوری به 
این دلیل بود که در ایام شهادت حضرت امام حسن )ع(، شهادت حضرت امام رضا 
)ع( و رحلت پیامبر اکرم )ص( قرار داشتیم.  هر کدام از ائمه )ع( ویژگی هایی داشتند 
و ویژگی بزرگ امام حسن )ع( هم صلح بود که در آن مقطع انجام شد. اما بررسی تاریخ 
یک مطلب و تطبیق آن با شرایط امروز چیز دیگری است.  قطعاً رییس جمهوری دنبال 

این نیست که بگوید شرایط مثل دوران امام حسن )ع( است.
عضو جامعه روحانیت مبارز کشور یادآور شد: عوض اینکه »فعل مسلم را حمل بر 
احسن کنیم« دنبال بهانه گیری هستیم و بدون آنکه منظور گوینده را بپرسیم ذهنیات 
خود را به زبان می آوریم و آن را به مسائل و گره های کشور تعمیم می دهیم. بدون توجه 
به این مهم که متکلم چه نظری داشته است، سخنان او را به مسائل دیگر ربط می دهیم. 
مجتبی ذوالنوری و هر شخص دیگری با نیت خوانی، سخنان رییس جمهوری را حمل 

به رابطه با آمریکا کرده  است که این کار درستی نیست.  
اکرمی ادامه داد: حسن روحانی به امور و وظایف خود تسلط کامل دارد.  او برای 
حرف زدن مطلب زیاد دارد، ولی واقعا از نظر من مساله مذاکره با آمریکا در کشور مطرح 
نیست. هر کس قصد مطرح کردن این موضوع را دارد، چیزی از معادلات داخلی و 
خارجی نمی داند. قطع رابطه از طرف آنها بوده و ما هم آن را ادامه خواهیم داد. چرا 
نبش قبر می کنیم؟ اکرمی گفت: مقصود روحانی از طرح صلح امام حسن )ع(، مذاکره 
با آمریکا نبوده است.  یک نفر نمی تواند در خصوص مسائل بزرگ کشور به تنهایی 
تصمیم بگیرد بلکه این سیستم است که عمل می کند. برخی پشت کرسی نشسته و 

حرف می زنند.

نماینده ادوار مجلس:

برخی نمایندگان مجلس از وظایف و 
جایگاه خود اطلاع دقیقی ندارند

نماینده مجلس دهم، بیشتر تحرکات چند ماه اخیر مجلس را با ذات کار نمایندگی 
مغایر دانست و گفت: برخی نمایندگان گویا از وظایف و جایگاه خود اطلاع دقیق و 
درستی ندارند که در این باره باید از سوی هیأت رییسه و کمیسیون های داخلی توجیه 

لازم انجام پذیرد تا به وظایف شرعی و قانونی خود عمل کنند. 
علی بختیار درباره اظهارات نماینده مردم قم علیه رییس جمهوری اظهار کرد: 
بیشتر تحرکاتی که در این چند ماه از قوه مقننه سراغ داریم تخریبی، انتخاباتی و حتی 
اجرایی است که با ذات کار نمایندگی منافات دارد.  کسانی که باید در صف نخست 
وضع قوانین ضروری و ناظر بر اجرای آنها باشند، فضای جامعه را بیش از پیش ملتهب 

و هیجانی کرده اند که این به ضرر مردم و کشور خواهد بود.
افزود: شاید در جریان کامل قوانین  رییس فراکسیون پاسخگو در مجلس دهم 
تصویب شده در مجلس یازدهم برای رفع مشکلات معیشتی و اقتصادی مردم نباشم 
که امیدوارم رسانه ها بیشتر به این موضوع بپردازند ولی چیزی را که می بینیم ایجاد 
تنش و جدال برای سرپوش گذاشتن بر کمبودها و نارسایی هایی است که قولش را به 

مردم داده بودند.
بختیار تصریح کرد: برخی نمایندگان گویا از وظایف و جایگاه نمایندگی اطلاع دقیق 
و درستی ندارند که در این باره باید از سوی هیأت رییسه و کمیسیون های داخلی توجیه 

لازم انجام پذیرد تا به وظایف شرعی و قانونی خود عمل کنند.
وی بیان داشت: فحاشی و تهدید رییس جمهوری در شأن نماینده مجلس نیست 
و هیچ دستاوردی چه در حال و چه در آینده نصیب کسی نخواهد کرد ولی کم ترین 
اثر آن خوشحال کردن دشمنان و بدخواهان نظام و انقلاب خواهد بود. مردم با دقت 
تمام این رفتارها را رصد می کنند و قطعاً به چنین رویکرد و تفکری در هر انتخابی پاسخ 
منفی خواهند داد. نماینده مردم گلپایگان و خوانسار در مجلس دهم خاطرنشان کرد: 
مجلس انقلابی یعنی کمک به همنوع و رفع مشکلات مردم نه ایجاد التهاب بیشتر در 

جامعه.
 

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی:

وقف دریچه ای برای محرومیت زدایی است
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی، وقف را سکوی پرش برای کسب اخلاق فاضله و 

دریچه ای برای محرومیت زدایی عنوان کرد. 
سید عباس صالحی روز سه شنبه در مراسم رونمایی از سند ارتقای فرهنگ وقف، با 
تبریک فرارسیدن هفته وقف)24 مهر تا دوم آبان ماه( افزود: یکی از ویژگی های وقف 
این است که سابقه ای در عرب جاهلی نداشت و پیامبر اکرم )ص( با سنت حسنه وقف 

یک تربیت اجتماعی در جامعه مسلمانان ایجاد کردند.
وی با بیان اینکه هر فرد صحابی موقوفه ای داشت، گفت: امیرالمومنین)ع( به عنوان 

یار پیامبر اکرم)ص( در حد وسیع موقوفاتی را در طول حیات خود ایجاد کردند.
صالحی افزود:  آنچه وقف را اینقدر جایگاه می دهد، سنت حسنه آن است و این سنت 

حسنه خود را در تمدن اسلامی نشان داد.
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی با بیان اینکه وقف از زاویه  ویژگی های فردی مهم است، 
گفت: وقف روح انسان را به سمت تعالی هدایت و انسان را از صفات رذیله و بخل دور 

می کند و انسان را به نوع دوستی نزدیک می  سازد.
صالحی با تاکید بر اینکه وقف یک سکوی پرش برای رسیدن به اخلاق فاضله است، 
تصریح کرد: تاثیرات اجتماعی وقف زیاد است؛ محورهای متعددی را برای کارکردهای 
اجتماعی وقف می توان برشمرد و یکی از ظرفیت هایی که به توازن اجتماعی کمک 

می کند، وقف است.
زندگی  در  اجتماعی  آسیب های  رفع  و  محرومیت زدایی  بحث  اگر  وی،  گفته  به 

جایگاهی دارد، وقف می تواند دریچه ای برای محرومیت زدایی باشد.
صالحی با بیان اینکه وقف به کمک محرومیت زدایی آمده، تاکید کرد: وقف فاصله 

اجتماعی را نیز کاهش می دهد.

علائم حیاتی در برجام
با وجود تحریم ها و شرایط  در دوران دفاع مقدس 
وخیم اقتصادی شاهد بودیم هرگاه یک پیروزی در 
عرصه دیپلماسی رخ می داد مردم جشن می گرفتند، 
از  مسئولان  از  بخشی  شدن  دور  دلیل  به  امروز  اما 

اصول اصلی انقلاب شاهد نوعی بی تفاوتی در میان مردم در قبال پایان »تحریم 
تسلیحاتی« هستیم. برداشته شدن تحریم های تسلیحاتی جمهوری اسلامی 
ایران را باید در قالب »برجام« مورد تحلیل و بررسی قرار داد. این موضوع نشان 
داد که علی رغم ضربات اساسی که بر پیکره برجام، آن هم از سوی ایالات متحده 
آمریکا وارد شد؛ هنوز علائم حیاتی در این توافقنامه وجود دارد. آمریکا تلاش 
کرد موجودیت سیاسی برجام را به طور کامل از بین ببرد و کشورهای اروپایی نیز 
با توافقنامه ای که انگار به کما رفته است، با موضع انفعالی و بی تفاوتی برخورد 
کردند. در این میان جمهوری اسلامی تنها برای اثبات استدلال های حقوقی خود 
تلاش کرد که برجام را حفظ کند.  پایان تحریم های تسلیحاتی ایران نشان داد که 
هنوز برجامی که به نوعی بیمار است، می تواند کارایی داشته باشد و باید توجه 
داشت که این اتفاق در زمانی رخ داده که تنها کمتر از سه هفته تا انتخابات ریاست 
جمهوری آمریکا زمان باقی مانده و شاید؛ با روی کار آمدن »جو بایدن« دولت 
آمریکا به برجام بازگردد. پیروزی مجدد دونالد ترامپ و در مسند قدرت ماندن وی 
نیز شاید این پیام را داشته باشد که همین علائم حیاتی ضعیف در برجام نیز به طور 
کامل قطع شده و دولت ترامپ برای همیشه برجام را از بین ببرد. در صحنه داخلی 
اگر تحریم ها به کل جامعه تسری پیدا می کرد، تحمل آن برای مردم ساده تر بود، 
اما شاهد هستیم که در این فضای تحریمی عده ای با استفاده رانت و کارتل های 
سیاسی سود نیز می کنند و عده ای نیز با هیچ مشکلی مواجه نمی شوند و در عمل 
فشار تحریم ها بیشتر بر روی مردم عادی تحمیل می شود. در دوران دفاع مقدس 
با وجود تحریم ها و شرایط وخیم اقتصادی شاهد بودیم که هرگاه یک پیروزی در 
عرصه سیاست خارجی رخ می داد مردم جشن می گرفتند. اما امروز به دلیل دور 
شدن بخشی از مسئولان از اصول اصلی انقلاب شاهد نوعی بی تفاوتی در میان 
مردم در قبال پایان تحریم تسلیحاتی هستیم. من امیدوارم مسئولان حاکمیتی 
روزی بازنشسته شده و خود را در میان مردم قرار دهند تا متوجه شوند که چه 
دردها و مشکلاتی به جامعه تحمیل شده است. امروز حتی اگر دولت یک گام 
مناسب برای مردم نیز بردارد به دلیل اینکه فضای رانتی در بسیاری از بخش ها 
نفوذ کرده، این گام مثبت نیز دیگر به چشم جامعه نخواهد آمد. جای تأسف است 
که مشکلات اقتصادی کار را به جایی رسانده که بخشی از مردم موضوع برداشته 
شدن تحریم های اقتصادی را نیز به سخره می گیرند و در عمل نسبت به توفیقی که 

دولت از آن به عنوان یک دستاورد یاد می کند، توجهی نشان نمی دهند.
* نماینده ادوار مجلس و تحلیلگر حوزه دیپلماسی

مجلس جای توهین و 
بداخلاقی نیست

این روزها توهین های بسیاری از سوی نمایندگان 
مجلس روانه دولت و شخص رئیس جمهوری می شود.  

بر عملکرد دولت، انتقاد فراوان است اما بیان انتقاد به نحوی که توهین تلقی شده 
و در شان طرفین نباشد، جایز نیست.  حسن روحانی، رئیس جمهور کشور و 
بلندترین مقام کشور بعد از رهبر انقلاب است، ادبیات تند برخی نمایندگان 
نسبت به روحانی، مورد سوء استفاده دیگران چه در داخل چه خارج از کشور هم 
قرار خواهد گرفت. بنابراین، اگر قرار بر این است که انتقادی صورت بگیرد، باید 
منطقی و استدلالی باشد تا موجبات سوءاستفاده بیگانگان از این ادبیات فراهم 
نشود. این ادبیات تند و توهین آمیز، جایگاهش تریبون مجلس نبوده و اساسا 
استفاده از آن صحیح نیست.  اکنون که در آستانه انتخابات ریاست جمهوری 
14۰۰ قرار داریم، مردم تصور می کنند که در صورت وجود نداشتن این قبیل 
توهین ها، انتخابات به صورت عملی تر و کاربردی تر انجام خواهد شد تا در فضای 
اختلافی که این تضادها را تشدید می کند و هیچ نفعی هم برای مردم ندارد. افراد 
سواستفاده گر نیز از این درگیری ها به نفع خود بهره می گیرند. این افراد در هر 
منطقه ای حضور دارند و از گرانی و نبود نظارت بر قیمت اجناس سوءاستفاده کرده 
و با هر قیمتی که بتوانند، کالا و اجناس را به مردم عرضه می کنند. شاید برخی 
احساس کنند که بیان این نوع ادبیات، تسلی بخش درد مردم خواهد بود اما نه 
تنها دوای درد مردم نیز بلکه فضا را برای سوءاستفاده افراد سودجو در اقصی نقاط 
کشور فراهم می کند. هر چه ما بیشتر به سمت این ادبیات برویم، بیشتر از ادبیات 
منطقی، اخلاقی و درست که باید در فضای سیاسی کشور رواج داشته باشد، دور 
می شویم. به هر میزان از ادبیات اسلامی و اخلاق مدارانه فاصله بگیریم، به سمت 
ادبیات تند و بی منطق سوق پیدا خواهیم کرد. بنابراین مسئولان در هر دستگاه و 
نهاد اجرایی  در کشور باید از دستورات مقام معظم رهبری پیروی کنند تا در کنار 

یکدیگر در مسیر حل مشکلات کشور و کمک به مردم قرار گیرند. 
* نماینده ادوار مجلس

معاون رئیس جمهوری در امور زنان و خانواده

رتبه قابل قبول کادر درمانی کشور در 
مقابله جهانی با کرونا 

 معاون رئیس جمهوری در امور زنان و خانواده گفت: کادر درمان کشور در صف 
مقدم مقابله با ویروس کرونا ایستاده و رتبه های قابل قبولی در سطح جهان به دست 
آورده ایم.  به گزارش روز سه شنبه ایرنا از پایگاه نوید شاهد بنیاد شهید، معصومه 
ابتکار درباره برنامه دولت برای شهدای زن مدافع سلامت اظهار کرد: دولت و وزارت 
بهداشت برای خانواده های شهدای مدافع سلامت و برای تجلیل از مقام شهدای 
خدمت برنامه دارد و تا امروز هم  برای تکریم و بزرگداشت این عزیزان و توجه به جایگاه 
زنان در عرصه رسانه و تبلیغات فعالیت های قابل قبولی انجام شده است. وی افزود: 
توجه به جایگاه و حقوق خانواده ها به عنوان خانواده معظم شهدای خدمت و 
شهدای مدافع سلامت بسیار اهمیت دارد اما مهمترین شکل تکریم و توجه به این 
مسأله رعایت اصول بهداشتی و توجه به دستورالعمل های ستادملی کرونا است تا 
جان کادر درمانی در خطر نباشد. معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده با بیان 
اینکه ایثار کادر درمان تداعی کننده ایثار رزمندگان دوران دفاع مقدس است، گفت: 
ایثار کادر درمان نشان می دهد که روح فداکاری، ایثار و گذشت در مردم ما وجود 
دارد. این ایثار در بین افراد متخصص بیشتر تبلور دارد و در جامعه اثرگذار و الهام 
بخش است.  ابتکار خاطر نشان کرد: کادر درمان در صف مقدم مقابله با این بیماری 

ایستاده و رتبه های قابل قبولی در سطح جهان به دست آورده ایم.

رئیس دفتر رئیس جمهور مطرح کرد

همکاری لاریجانی با دولت در پیشبرد 
سند 25 ساله ایران و چین

رئیس دفتر رئیس جمهور گفت: بعد از اینکه لاریجانی از مجلس بیرون آمد، از او 
درخواست کردیم کار خود را در خصوص پیگیری سند همکاری ایران و چین ادامه 

دهد، او هم پذیرفت.
  محمود واعظی رئیس دفتر رئیس جمهور در گفتگویی در پاسخ به سوالی مبنی 
بر اینکه آیا علی لاریجانی مسئول اجرای سند همکاری ایران و چین شده است؟ 
گفت: آقای لاریجانی از زمانی که رئیس مجلس بود و سفری هم که به چین 
داشت، موضوع سند 2۵ ساله را دنبال می کرد. وی افزود: بعد از اینکه لاریجانی از 
مجلس بیرون آمد، از او درخواست کردیم کار خود را در خصوص پیگیری این سند 
ادامه دهد، او هم پذیرفت و این روزها برای پیشبرد برنامه های مربوط به اجرای این 
توافق همکاری ایران و چین وقت می گذارد. رئیس دفتر رئیس جمهور همچنین در 
خصوص تجهیز دفتری در پاستور برای لاریجانی به منظور پیگیری و اجرای سند 

همکاری ایران و چین، اظهار بی اطلاعی کرد.

اخبار

فرشاد مومنی :

مجلس خرید محبوبیت از جیب مردم را متوقف کند

 عضو مجمع محققین و مدرسین حوزه علمیه قم با اشاره به مخالفت برخی جریانات 
با سخنان رئیس جمهوری در مورد صلح و مذاکره تصریح کرد: دلیل مخالفت ها این 
است که برخی جریانات تامین منافع خود را در گروی تنش و تحریم کشور می دانند. 
محمدتقی فاضل میبدی در پاسخ به این پرسش که چرا برخی جریانات با سخنان رئیس 
جمهور در مورد صلح و مذاکره مخالفت کردند و آیا این سخنان مغایر با مفاهیم دینی 
است، گفت: ما باید این اصل را بپذیریم که انبیا و پیامبران الهی برای صلح آمدند نه 
برای جنگ و برای اینکه بشر راحت زندگی کند و همه انسان ها در کنار هم بتوانند زندگی 
کنند. برادری شعار انبیا است و جنگ یک مسئله فرعی است که در مقام دفاع از خود 

انجام می شود.
صلح و مذاکره یک راهبرد دینی و قرآنی است 

وی افزود :لذا ما باید اصل را بر این بگذاریم که به سمت صلح و صفا و صمیمیت 
حرکت کنیم. مسئله دوم اینکه ما نمی توانیم در زمینه مسائل سیاسی کشور با 
استفاده ابزاری از دین و مذهب شعارهای تند و افراطی سر دهیم و همیشه خود 
را آماده جنگ نشان دهیم.  به نظر من این با رویکرد قرآن و عقل هماهنگ نیست. 
نه تنها جنگ رویکرد قرآن نیست بلکه صلح و مذاکره راهبرد دینی و قرآنی ما است. 
بنابراین مسئولان و مطبوعات ما نباید تلاش کنند که تنش در روابط بین اللملی ما 

افزایش پیدا کند.
منافع برخی جریانات در سایه تحریم کشور تامین می شود 

وی در مورد مخالفت برخی جریانات با مذاکره هم گفت: این رویکرد فقط در کشور 
ما نیست و در خیلی از کشورهای دنیا این مسئله وجود دارد. برای اینکه منافع عده ای 
در تنش، جنگ و تحریم است. در سایه تحریم منافع برخی جریانات در داخل کشور 
تامین می شود. این جریانات هم هیچ گاه مصلحت کشور، نظام و مردم را در نظر 
نمی گیرند و تنها تامین منافع شخصی و جریاناتی برای آن ها مهم است. ما در طول 

سال های گذشته این جریانات را تجربه کردیم و دیدیم کسانی که شعار جنگ و برخورد 
با کشورهای مختلف را دادند و خیلی از منابع کشور را هزینه شعارهای افراطی و 
بی حاصل کردند چه مصیبت هایی بر سر مردم آوردند. فاضل میبدی دربخش دیگری 
از سخنان خود گفت :ببینید ممکن است این نگاه در کشورهای دموکراتیک هم وجود 
داشته باشد که برخی جریانات جنگ طلب باشند. منتها در این کشورها چون قانون 
قدرت دارد و بر اساس قانون عمل می شود هر فردی و جریانی نمی تواند در تصمیمات 
کلان اعمال نفوذ کند و افراد و جریانات سیاسی و فکری مختلف هر موضعی بگیرند 
مواضع رسمی سیاست خارجی آن کشور تلقی نمی شود . ولی در کشور ما گاهی 

شعارها  در سیاست خارجی ما هم نفوذ کرده و برای ما هزینه درست می کند.
خواست مردم باید مورد توجه مسئولان ارشد کشور باشد 

وی با بیان اینکه باید خواست مردم مبنای عملکرد مسئولان باشد بیان داشت: ببینید 
ما در حال حاضر در روزگاری زندگی می کنیم که اگر بخواهیم در نشان دهیم که کشور 
اسلامی هستیم  بایستی با همه دنیا و با  همه ملت ها و حکومت ها  همزیستی داشته 
باشیم و اگر کسی بخواهد زور بگوید با این زورگویی با منطق مقابله کنیم. دنیا، دنیای 
جنگیدن نیست دنیای همدلی است و ایجاد هماهنگی و همدلی بین یک ملت بزرگترین 
خدمت به مردم است. عضو مجمع محققین و مدرسین حوزه علمیه قم درپایان گفت 
:همچنین در مسئله جنگ و صلح دقیقا باید به خواست مردم عمل شود و به منافع 
کشور هم توجه شود.  یکی از آقایان اخیرا گفته که مردم گرانی ها را تحمل می کنند خب 
این حرف حرف بی جایی بود. گرانی ها به مردم فشار آورده و باعث نارضایتی آن ها شده 
است. اما سخن این فرد نشان می دهد که اطلاعی از زندگی مردم ندارد. برای همین 
هم این جریانات با مذاکره مخالفت می کنند. زندگی این ها می چرخد و مشکلی ندارند 
برای همین به مردم می گویند مقاومت کنید. کاش خود هم به جرگه مقاومت کنندگان 

می پیوستند.

محمدتقی فاضل میبدی :

آن ها که شعار جنگ سرمی دهند اطلاعی از زندگی مردم ندارند

 فرمانده قرارگاه مرکزی حضرت خاتم الانبیا)ص( 
گفت: فرماندهان ارتش و سپاه با تلاش و مجاهدت 
آرایش  تهدیدات،  مقابل  در  توان  همه  با  دائمی 
دفاعی و تهاجمی دارند تا هر تهدیدی را سرکوب 

کنند. 
سپاه،   اطلاع رسانی  پایگاه  از  ایرنا  گزارش  به 
سه شنبه  روز  رشید«  »غلامعلی  سرلشکر  سردار 
اظهار  ولایت  آسمان  مدافعان  رزمایش  آستانه  در 
داشت: مجموعه قدرت مورد نیاز کشور به فرمایش 
فرماندهی معظم کل قوا بر سه پایه شامل قدرت 
دفاعی، ثبات و استحکام اقتصادی و توانایی و قوام 

فرهنگی استوار است.
فرمانده قرارگاه مرکزی خاتم الانبیا )ص(  افزود: 
نیروهای مسلح جمهوری اسلامی ایران نه تنها در 
این سه حوزه نقش فعال دارند، بلکه قدرت دفاعی 
را با رویکرد بازدارندگی تهاجمی ساماندهی و بنا 

کرده اند و قدرت دفاعی نیروهای مسلح ما بیشترین 
انطباق و تناسب را با مؤلفه های فرهنگی-تاریخی 

دارد.
صحنه  در  تاکنون  چنانکه  کرد:  تصریح  رشید 
کرده ایم،  مشاهده  هوایی  پدافند  رزمایش های 
تمامی  هوایی،  پدافند  رزمندگان  و  فرماندهان 
اقدامات تهدیدآمیز دشمن را همانند صحنه جنگ 
کرد:  عنوان  وی  کرد.  خواهند  سرکوب  واقعی 
فرماندهان ارتش و سپاه با تلاش و مجاهدت دائمی 
و هم افزایی از طریق ترکیب قدرت ارتش و سپاه و با 
همه توان مقابل تهدیدات، آرایش دفاعی و تهاجمی 

دارند تا هر تهدیدی را سرکوب کنند.
فرمانده قرارگاه مرکزی خاتم الانبیا )ص(  ادامه 
به  اسلامی  جمهوری  مسلح  نیروهای  نگاه  داد: 
اعتماد  با  دشواری ها،  و  چالش ها  وجود  با  آینده 
ملت  عظیم  پشتوانه  و  متعال  خداوند  به  اتکال  و 

شریف ایران، سرشار از امید است. ما وقتی به 42 
سال فراز و نشیب های گذشته نگاه می کنیم، به این 
نتیجه می رسیم، آنچه پیش رو قرار دارد به مراتب 
سرافراز  ملت  که  است  دشواری هایی  از  آسان تر 
ایران و نیروهای مسلح با توکل بر خداوند و تلاش و 

مجاهدت پشت سر نهاده است.
در  مسلح  نیروهای  کرد:  خاطرنشان  رشید 
سختکوشی  با  اولًا  سرنوشت ساز  رویارویی  این 
سرسختانه از تمامی دستاوردهای انقلاب و تمامیت 
دفاع  تهدیدات  برابر  در  استقلال کشور،  و  ارضی 
سیاسی- ثبات  تحکیم  برای  ثانیاً  و  کرد  خواهند 

امنیتی و توسعه قدرت دفاعی کشور تلاش خواهند 
کرد و با توکل به خداوند متعال مانع از تکرار تحقیر 
تاریخی ملت ایران و نیروهای مسلح، همانند آنچه در 
دوران منحوس پهلوی برابر قدرت های سلطه گر رخ 

داد، خواهند شد.

سردار رشید:

 فرماندهان ارتش و سپاه مقابل تهدیدات آرایش دفاعی و تهاجمی دارند

حسین سبحانی نیا*

حشمت الله فلاحت پیشه*
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اختلالات گوارشی متعددی وجود دارند که می توانند عملکرد روده ها را تحت 
 IBS تأثیر قرار بدهند. شایع ترین مشکل گوارشی، سندرم روده تحریک پذیر یا
است. IBS عارضه ای است که اساساً روده ها را درگیر می کند. روده ها بخشی 
از سیستم گوارش هستند که مدفوع را تولید کرده و نگه می دارند. سندرم روده 
تحریک پذیر دارای طیفی از علائم است، از گرفتگی و نفخ گرفته تا گاستریت و 

اسهال و یبوست و این علائم گاهی می توانند بسیار دردناک باشند.
 علائم IBS برای هر کسی می تواند متفاوت باشد، بنابراین درمان های متفاوتی 
در  است.  کنترل  قابل  زیادی  راه های  از  پذیر  تحریک  روده  دارد. سندرم  هم 
مورد افرادی که یبوست دارند، داروهایی برای حل این مشکل وجود دارد. در 
مورد افرادی که به طور متناوب دچار اسهال و یبوست می شوند نیز درمان های 
متفاوتی وجود دارد و هیچ داروی خاصی وجود ندارد که برای همه ی مبتلایان 

به این عارضه مؤثر باشد.
کسانی که دچار IBS خفیف تا متوسط هستند، معمولًا با تغییراتی در شیوه ی 
تغذیه ی خود، بهترین نتایج را کسب می کنند. اصلاحات تغذیه ای، بهترین 

راه حل برای خیلی از افرادی هستند که به IBS مبتلا می باشند.
برخی از افراد با حذف یک سری از مواد غذایی از رژیم غذایی یا با در پیش 
گرفتن رژیم های غذایی بخصوص، موفق به کنترل علائم می شوند. سایر تغییرات 
در سبک زندگی نیز می تواند این عارضه را درمان کند، از جمله کاهش استرس 

و ورزش مناسب و کافی.
غذاهای فیبردار، مقابله ای با اسهال و یبوست

یکی از راه های کاهش علائم IBS، وارد کردن فیبر به رژیم غذایی است. در 
برخی از افراد، فیبر سبب کاهش علائمی مانند اسهال و یبوست می شود زیرا 
می تواند مدفوع را نرم تر کرده و حرکت آن را ساده تر کند )مفید برای یبوست( و یا 

مدفوع را حجیم کرده و اجابت مزاج را منظم نماید )مفید برای اسهال(.
البته فیبر مناسب همه ی کسانی که IBS دارند نمی باشد. خیلی از افراد با 
مصرف فیبر نمی توانند علائم را کاهش دهند و فیبر سبب نفخ برای عده ای 
خواهد شد. بنابراین اگر می خواهید فیبر را وارد رژیم غذایی کنید، این کار را 
کم کم و تدریجاً انجام دهید تا بدنتان به غذاهای فیبردار عادت کند. مصرف فیبر 

زیاد به یک باره می تواند نفخ زیادی ایجاد کند.
نمونه هایی از غذاهای فیبردار:

. میوه هایی مانند سیب، هلو، موز و توت
. سبزیجات مانند بروکلی خام، کلم برگ، هویج خام، نخود سبز و اسفناج

. غلات مانند نان های سبوس دار، غلات صبحانه و جو دوسر
. حبوبات مانند لوبیا قرمز، لوبیا لیما، لوبیای سیاه و عدس

شاید لازم باشد پیش از افزودن فیبر به رژیم غذایی تان اول با یک متخصص 
تغذیه مشورت کنید و شاید پزشکتان توصیه کند برای دریافت فیبر بیشتر، مکمل 

مصرف کنید.

تغییرات غذایی ممکن است تنها چیزی باشد که پزشکتان به شما 
توصیه می کند

طی سال های اخیر، یکی از روش های تغذیه ای که توسط محققان استرالیایی 
طراحی شده، مورد استقبال زیادی از جانب افرادی که دچار IBS هستند قرار 
گرفته است و به آن رژیم غذایی low FODMAP می گویند. مطالعه ای در سال 
2۰1۷ نشان داده ۵۰ تا 8۶ درصد از افرادی که به IBS دچار هستند، با کمک 

رژیم low FODMAP بهبودهایی در علائم خود داشته اند.
 Fermentable، Oligosaccharides مخفف   FODMAP خود 
Disaccharides، Monosaccharides و Polyols است. این ها کربوهیدرات هایی 
هستند که سبب مشکلاتی برای افراد دچار IBS می شوند. محدود کردن مصرف 
این کربوهیدرات ها )نه حذف کاملشان(، می تواند علائم IBS را کاهش دهد. 
غذاهایی که  "های فودمپ" یا با فودمپ بالا محسوب می شوند شامل پنیرهای 
فرنگی،  کنگر  و  مارچوبه  کلم،  گل  مانند  سبزیجاتی  ماست،  گاو،  شیر  نرم، 

میوه هایی مانند آلوچه و سیب، زردآلو و گیلاس، نان گندم و چاودار هستند.
رژیم غذایی با فودمپ پایین هرچند موفقیت هایی داشته؛ اما کاملًا پیگیری 
کردن آن نیز سخت است. پزشکان توصیه می کنند نیازی نیست مو به مو طبق 
این روش غذایی پیش بروید، بلکه می توانید از آن کمک بگیرید تا متوجه شوید 

چه غذاهایی علائمتان را بدتر می کنند و از آن ها پرهیز کنید.
به دنبال راه هایی برای کاهش استرس خود باشید

غذا تنها عاملی نیست که بر علائم IBS اثر می گذارد؛ استرس نیز این میان نقش 
 IBS دارد. خیلی از افراد طبق گفته ی خود وقتی دچار استرس می شوند، علائم
شان بدتر می شود. احساس تنش ذهنی و هیجانی، احساس اینکه به دردسر 
افتاده اید، احساس خشم یا سردرگمی و پریشانی همگی می توانند اسپاسم های 
کولون را در افراد دچار IBS تشدید کنند. کولون یا روده ی بزرگ دارای عصب های 
بسیار زیادی است که با مغز ارتباط دارند. این عصب ها، ریتم طبیعی انقباضات 
کولون را کنترل کرده و می توانند در زمان هایی که استرس دارید، ناراحتی هایی 
در شکمتان ایجاد کنند. افراد معمولًا زمانی که مضطرب هستند یا دلشوره 
دارند، گرفتگی ها یا احساس بی قراری در شکم خود را تجربه می کنند؛ اما در 
مورد افرادی که به IBS دچارند، کولون می تواند حتی به کوچک ترین استرس یا 

ناراحتی عصبی، واکنش بیش از اندازه نشان دهد.
اگر استرس نقش بزرگی در زندگی روزمره تان دارد، نکات زیر را برای تسکین روح 

و روانتان رعایت کنید:
. ریلکسیشن کنید. مدیتیشن و یوگا از بهترین روش های ریلکسیشن هستند که 

خوب است دست کم یک بار در روز انجام دهید.
. مسئولیت های خود را سبُک تر کنید. اگر زیاد درگیر مشغله هایتان هستید و 

مسئولیت های گوناگون، آرامش را از شما گرفته، از این بار اضافی کم کنید.
. هرازگاهی از کار و مشغله ها کنار بکشید. استراحت و تعطیلی فقط برای 

ورزشکارها و مدیرها نیست. در واقع، همه ی ما گاهی نیاز به زمانی برای آرامش و 
استراحت و هیچ کاری نکردن داریم. لازم نیست کار خاصی انجام دهید، فقط هر 

روز چند دقیقه ای را برای خودتان صرف کنید.
. با خودتان مهربان باشید. چه کاری به شما بیشتر احساس آرامش و لذت 
می دهد؟ دوست دارید دوش آب گرم بگیرید؟ به موسیقی آرامش بخش گوش 
کنید؟ این بار که احساس کردید خسته اید و به خودتان زیاد فشار آورده اید، با 
خودتان مهربان باشید و با پرداختن به کاری که از آن لذت می برید روحتان را 

نوازش کنید.
. ماساژ بگیرید. ماساژ علاوه بر اینکه جسمتان را از تنش روزانه رها می کند، 

راهی برای تسکین تنش های روحی تان نیز هست.
. ورزش کنید. ورزش تسکین دهنده ی بسیار خوبی است و به کاهش علائم 
IBS نیز کمک می کند. اگر تاکنون اهل ورزش نبوده اید، کم کم شروع کنید؛ 

روزی ده دقیقه پیاده روی را وارد روتین روزانه تان کنید.
. گاهی از ته دل بخندید. خندیدن و قهقهه زدن اصلًا هم احمقانه نیست. 
خندیدن نه تنها تنش را از شما دور می کند بلکه هیچ هزینه ای هم ندارد. یک 
فیلم خنده دار یا حتی ویدیوهای کوتاه خنده دار می توانند باعث شوند از ته دل 

بخندید و آرام شوید.
. به اندازه کافی بخوابید. خواب خوب در سلامت عمومی نقش دارد. بیشتر 

افراد بزرگسال به هفت تا نه ساعت خواب شبانه نیاز دارند.
هیپنوتیزم را امتحان کنید

می کند،  کمک   IBS علائم  تسکین  به  شده  ثابت  که  روش هایی  از  یکی 
هیپنوتیزم است که نوعی درمان برای بهبود و آرام سازی و تغییراتی در ضمیر 
ناخودآگاه محسوب می شود. مطالعات دریافته اند هیپنوتیزم به ویژه برای تسکین 
شکم درد در کوتاه مدت مفید بوده و به بهبود کیفیت کلی زندگی بیماران دچار 

IBS نیز کمک می کند.
علائم خود را یادداشت کنید تا متوجه شوید چه غذاها یا عوامل دیگری 

ممکن است تشدیدکننده ی علائمتان باشند
برخی از افرادی که IBS دارند تجربه می کنند که یادداشت کردن علائم و 
احساساتشان به کنترل بیماری شان کمک می کند. هر وقت احساس کردید نیاز 
دارید افکارتان شفاف تر شود یا استرستان را بروز دهید نیز می توانید بنویسید. 

اهمیتی به جمله بندی ها و قواعد نگارشی و گرامری ندهید، فقط بنویسید!
هر احساس قوی و شدیدی که طی روز با آن مواجه می شوید را روی کاغذ 
بیاورید. اگر با کمبود وقت مواجهید، خلاصه نویسی کنید و فقط کلمات کلیدی 
را بنویسید و شب یا فردای آن روز سر فرصت، توضیحات را بنویسید. نوشتن باید 
هر روز باشد پس رهایش نکنید! یادداشت های خود را حتماً نگه دارید و دور 
نیندازید. مثلًا خواندن یادداشت های هفته ی گذشته ممکن است شما را متوجه 
این مسئله کند که اسهالی که هفته ی گذشته داشتید، نتیجه ی انتخاب های بد 

غذایی یا استرس های کاری تان بوده است.
ورزش کنید تا الگوی دفع تان تنظیم شود

افزودن ورزش به برنامه ی روزانه می تواند علائم IBS را تا حدود زیادی تسکین 
دهد و به سلامت عمومی تان کمک زیادی کند. ضمناً اگر ورزش مناسب و به 
اندازه انجام دهید، عملکرد روده هایتان تنظیم شده و الگوهای دفع تان منظم 
خواهد شد. ورزش سبب افزایش حرکات دودی روده ها شده و در صورتی که 

یبوست داشته باشید، رفع خواهد شد.
محققان گزارش کرده اند افراد شرکت کننده در مطالعه که فعالیت بدنی داشتند 
در مقایسه با آن هایی که ورزش نمی کردند، علائم گوارشی شان بهبودهای قابل 
توجهی داشت. پژوهشی در سال 2۰18 نیز نشان داد بیش از 4۷۰۰ فرد که 
دچار اختلالات گوارشی از جمله IBS بودند و ورزش می کردند، کمتر از افرادی 

که IBS داشتند اما ورزش نمی کردند، علائم بیماری را تجربه می کردند.
ضمناً ورزش می تواند استرس را کاهش داده و حس تندرستی ایجاد کند. 
خصوصاً یوگا می تواند از این جهت بی اندازه مفید باشد. مطالعه ای در سال 
2۰1۵ دریافت انجام یوگا به مدت یک ساعت و سه بار در هفته به مدت 12 هفته، 
علائم گوارشی را کاهش داده و کیفیت کلی زندگی مبتلایان به IBS را افزایش 

می دهد.
افزودن فعالیت بدنی به برنامه های روزمره به این معنی نیست که خودتان را 
با تمرین های سخت و سنگین خسته کنید. اگر تاکنون ورزش نمی کردید، این 
عادت را کم کم وارد برنامه تان کنید. ابتدا با فعالیت های کم شدتی مانند پیاده روی 
بیست دقیقه ای سه بار در هفته شروع کنید. فعالیت های پُرشدت تر شامل دویدن 
می توانند منجر به اسهال شوند. بنابراین رویکرد تدریجی برای افرادی که اسهال، 

جزو علائمی است که زیاد تجربه اش می کنند اهمیت زیادی دارد.
هر چه که انتخاب می کنید همیشه یادتان باشد با پزشکتان مشورت کنید تا 

توصیه های لازم را برای تأثیر بیشتر و بی ضرر بودن، از جهت او دریافت نمایید.

چند نکته روزمره برای مبتلایان به IBS؛

۸ استفاده اشتباه و رایج دربارهزندگی با سندروم روده تحریک پذیر
 مواد ضد عفونی کننده

از انجام این اشتباهات در هنگام ضدعفونی کردن دست ها پرهیز کنید وگرنه نه تنها 
دست ها ضد عفونی نمی شوند باعث مشکلات بسیاری نیز می گردند.

با ورود کرونا ویروس به زندگی ما، استفاده از مواد ضدعفونی کننده مانند ژل ها و 
محلول های استریل  کننده، از موارد بهداشت عمومی به شمار می روند. این مواد 
بهداشتی، ویروس کرونا و دیگر میکروب ها را از بین می برند و حالا دیگر از راه های 
کنترل و پیشگیری از ابتلا به ویروس کرونا نیز به شمار می روند که توصیه می شود همه 
از آنها استفاده کنند؛ اما با این حال اشتباهاتی در این باره انجام می دهیم که »ایرنا 

زندگی« در ادامه به شناسایی آنها خواهد پرداخت.
۱. استفاده از ))نوع غلط(( مواد استریل کننده

همه مواد بهداشتی استریل دست ها، یکسان نیستند. ایده آل ترین مواد ضد عفونی 
کننده آنهایی هستند که از ۶۰ درصد اتیل یا ۷۰ درصد الکل تشکیل شده باشند 
تا بتوانند ویروس ها را تحت تاثیر قرار دهند و آنها را از بین ببرند. بنابراین به هنگام 
خرید روی محصول را مطالعه کنید. روی برخی از محصول ها ذکر شده است که روی 
باکتری ها اثرگذار است یا ویروس ها. شما باید به این مورد دقت بسیاری کنید. در حال 
حاضر از محصولی استفاده کنید که اثر مستقیم روی ویروس ها دارند نه باکتری ها 
چون در خطر جدی ابتلا به ویروس کرونا هستیم. با این حال بهتر است گول امنیت  
کاذبی که برخی از تبلیغات می دهند را نخوریم. برخی از دستمال های مرطوب ادعا 
دارند که از بین برنده میکروب ها و ویروس ها هستند؛ ولی باید بدانیم که دستمال های 
مرطوب حتی برای کودکان هم ضد ویروس و میکروب نیستند. استفاده از محصولاتی 
که اتانول ندارند، می توانند )در حالت محلول( از روی پوست نیز موجب مسمومیت 

شوند.
2. در طول مدت مناسب از مواد بهداشتی استفاده نمی کنید )20 ثانیه 

دست شستن(
طول مدت مناسب یعنی به مواد ضد عفونی کننده و استریل کننده مدت زمان 
لازم برای از بین بردن میکروب ها، ویروس ها و باکتری ها را بدهیم. برای مثال، برای 
از بین بردن میکروب ها، ویروس ها و باکتری ها باید 2۰ ثانیه دست های خود را بشوید 
نه کمتر. در غیر این صورت پاک سازی به طول کامل انجام نمی شود و دست ها هنوز 

آلوده هستند.
3. صرفه جویی بیجا؛ استفاده کم از مواد ضد عفونی کننده

از مواد ضد عفونی کننده، به این  معنی  یا کم استفاده کردن  استفاده نکردن 
است که پاک سازی را به طور کامل انجام نمی دهیم و بهداشت را رعایت نمی کنیم. 
اگر از ظروف بزرگ برای شست و شوی دست ها استفاده می کنید یک فشار بر روی 
پمپ ها کافی است؛ اما از ظروف کوچک استفاده می کنید که به نسبت ظروف بزرگ، 

پمپ های کوچکی نیز دارند فشار 2 الی 4 بار پمپ، کفایت می کند.
4. ضد عفونی کردن تمام مناطق دست

اگر می خواهید ضد عفونی دست ها و پاک سازی آنها را کامل انجام دهید، بهتر است 
تمامی نقاط دست ها را استریل کنید. برای مثال، تنها به ضد عفونی کردن و کف و 
روی دست ها و انگشت ها بسنده نکنید. بین انگشت ها، روی ناخن ها و زیر آنها را باید 

به مواد ضد عفونی کننده آغشته کنید.
5. نگهداری از مواد استریل کننده

باید بدانیم که نباید مواد ضد عفونی کننده را در معرض نور خورشید و در یخچال 
قرار دهیم.

۶. از مواد ضد عفونی کننده قبل از غذا خوردن استفاده نکنید
مواد ضد عفونی کننده  به از بین بردن ویروس ها کمک به سزایی می کنند؛ اما روی 
پوست از خود مواد شیمیایی به جای می گذارند که نباید وارد بدن شوند. بنابراین، 
قبل از شستن دست ها برای صرف نهار می توانید از مواد ضد عفونی کننده استفاده 
کنید؛ اما بهداشتی نیست که دست ها با مواد شیمیایی ضد عفونی کنید و به سراغ 

غذا خوردن بروید.
۷- مواد استریل کننده آتش زا هستند

همه مواد استریل کننده اشتعال پذیر و آتش زا هستند. آنها را در نزدکی فندک و 
سیگار قرار ندهید. الکل بعد از روی دست ها به حالت گاز در می آید پس حدود 3۰ 

دقیقه بعد از استفاده ی مواد استریل کننده، می توانید نزدیک فندک و سیگار شوید.
۸- وقتی دست ها چرب هستند

وقتی از کرم های چرب  کننده و مرطوب کننده دست استفاده کردید، مواد ضد 
عفونی نمی توانند پاک سازی را به خوبی انجام دهند؛ زیرا به پوست دسترسی کامل 
ندارند. اول باید دست ها را با آب و صابون بشویید و اگر نیاز شد از مواد ضد عفونی 

کننده استفاده کنید.

یک استاد دندانپزشکی:

مسواک زدن به پیشگیری از ابتلا به کرونا 
کمک می کند

یک استاد دندانپزشکی ادعا کرد: خواص ضد میکروبی خمیر دندان با کاهش بار 
ویروسی در دهان می تواند از ابتلای افراد به بیماری کرونا پیشگیری کند بنابراین 
مسواک زدن در زمانی که می خواهید از خانه خارج شوید به پیشگیری از ابتلا به 

کووید1۹ کمک می کند. 
به گزارش روزنامه دیلی میل، دکتر مارتین ادی از دانشگاه »بریستول« در انگلیس 
معتقد است که خمیردندان حاوی همان مواد شیمیایی است که ژل ضد باکتری 
ضدعفونی کننده دست دارند. این استاد دندانپزشکی گفت: عملکرد ضد میکروبی 
خمیردندان در دهان به مدت سه تا پنج ساعت باقی می ماند و در نتیجه باعث کاهش 

بار ویروسی بزاق یا عفونت توسط ویروس های می شود که وارد دهان می شوند.
وی افزود: برای اکثریت مردم، مسواک زدن دندان باید زمانی تنظیم شود که آنها 
قصد دارند برای ورزش یا خرید از خانه های خود خارج شوند. دکتر ادی تاکید کرد 
در صورت ورود ویروس کرونا به دهان، عملکرد ضدمیکروبی خمیر دندان می تواند 
این ویروس را از بین ببرد یا از تکثیر آن و ابتلا به بیماری پیشگیری کند. وی یادآور 
شد: همچنین خواص ضد میکروبی خمیردندان با کاهش بار ویروسی در دهان که 
محققان حدس می زنند می تواند با میزان مسری بودن یک فرد ارتباط داشته باشد، 
از ابتلای دیگران به این بیماری پیشگیری می کند. این استاد دندانپزشکی انتقال 
ویروس کرونا میان افراد بیشتر از طریق قطرات ناشی از سرفه یا عطسه انجام می شود 
که می توان آنها را از روی سطوح پاک کرد. پزشکان می گویند، این ویروس فقط از 
طریق دهان ایجاد عفونت نمی کند - بلکه از طریق بینی و چشم نیز می تواند وارد بدن 
شود. دکتر ادی تاکید کرد که مردم باید هر زمان که می خواهند از خانه خارج شوند، 
مسواک بزنید. وی همچنین از دولت این کشور خواست، به همان روشی که مردم را 
به ماسک زدن و شستن مرتب دست ها ترغیب می کند، آنها را به مسواک زدن بیشتر 
نیز تشویق کند. این استاد دانشگاه بریستول تصریح کرد: استفاده از دهان شویه نیز 
برای از بین بردن ذرات ویروسی از دهان و جلوگیری از انتشار آن توسط فرد عفونی به 

دیگران پیشنهاد شده است.

دچار  یا  می خوریم  سرما  که  مواقعی  در  مخاط  افزایش 
افراد  اکثر  می شود.  سرفه  ایجاد  باعث  می شویم  آنفلوانزا 
تا  می روند  خلط آور  شربت های  سراغ  به  مواقع  این  در 
علائم مشکلشان را برطرف کنند. اما اگر اهل درمان های 
طبیعی هستید می توانید خودتان خلط آورهای طبیعی 
تهیه کنید و سرفه هایتان را کاهش دهید. کافی است با 
مواد اولیه طبیعی به جنگ مخاط بروید و علائم آنفلوانزا و 
سرماخوردگی را تسکین دهید. در این مطلب شما را با 3 
شربت سینه طبیعی بیشتر آشنا می کنیم. با ما همراه باشید.

دمنوش شیرین بیان و رازیانه
ترکیب دو خلط آور طبیعی یعنی شیرین بیان و رازیانه 
باعث دفع مخاط شده و سرفه ها را تسکین می دهد. بدانید 
که شیرین بیان یک درمان طبیعی و خانگی برای درمان 
مشکلات متعدد است. این گیاه خاصیت خلط آوری دارد، 
ضدسرفه و ضدویروس است و سینه را نرم می کند. بنابراین 
با یک گیاه دارویی ضدمیکروب بسیار مناسب طرف هستیم 
که برای درمان مشکلات تنفسی مؤثر عمل می کند. از این 
گذشته رازیانه نیز یک خلط آور خوب است و برای درمان 
سرماخوردگی  و  آنفلوانزا  از  ناشی  سرفه های  تسکین  و 
فوق العاده عمل می کند. در نتیجه شما می توانید با ترکیب 
این دو گیاه دارویی دمنوشی تهیه کنید که برای تسکین 

علائم سرماخوردگی تان مؤثر است.
مواد لازم:

ریشه شیرین بیان:1 قاشق کوچک معادل ۵ گرم
تخم رازیانه :1 قاشق کوچک معادل ۵ گرم

آب :1 لیوان معادل 2۵۰ میلی لیتر
روش تهیه و استفاده:

ابتدا به مدت ۵ دقیقه ریشه شیرین بیان و تخم رازیانه را در 
آب بجوشانید. سپس در ظرف را بگذارید و اجازه دهید به 

مدت 1۰ دقیقه استراحت کند. 
می توانید این نوشیدنی را به صورت گرم میل کنید تا تأثیر 
آن بیشتر شود. بهتر است این دمنوش را به صورت ناشتا و دو 

تا سه مرتبه در روز میل کنید. 
رنج  بالا  فشارخون  از  که  افرادی  باشید:  داشته  توجه 
می برند باید قبل از مصرف چنین دمنوش هایی با پزشک 
مشورت کنند چون شیرین بیان باعث افزایش فشارخون 

می شود.
بخور اکالیپتوس سفید برای مقابله با خلط و سرفه

در مواقع سرماخوردگی و آنفلوانزا می توانید به کمک بخور 
با کیپ شدن بینی مقابله کنید چون بخور باعث روان شدن 
مخاط جمع شده در بینی می شود. اکالیپتوس سفید یک 
گیاه درمانگر پرکاربرد است که استفاده از آن به عنوان بخور 
با مشکلات تنفسی مقابله می کند. این گیاه برای درمان 
علائم سرماخوردگی، از بین بردن مخاط، سرفه، تسکین 
علائم آسم و گلودرد مؤثر است. علاوه براین باید بدانید که 
روغن اکالیپتوس برای ماساژ موضعی بالای کمر و قفسه 

سینه مورد استفاده قرار می گیرد.
مواد لازم:

برگ اکالیپتوس: 2 قاشق معادل 18 گرم
آب: 4 فنجان معادل 1 لیتر
روش تهیه و استفاده:

را در آب  اکالیپتوس  به مدت 1۰ دقیقه برگ های  ابتدا 
فاصله  با  و  را خاموش کنید  زیر شعله  بجوشانید. سپس 

قرار  باشد  یادتان  بگیرید.  حداقل 3۰ سانتی متری بخور 
نیست خودتان را بسوزانید. صرفاً سرتان را روی بخار بگیرید 
و نفس عمیق بکشید. در حین بخور گرفتن می توانید از راه 
بینی و همچنین دهان نفس بکشید. یادتان باشد که در 
حین بخور گرفتن یک حوله یا ملحفه ای روی سرتان بکشید 
تا بخار هدر نرود. همچنین می توانید گردن و قفسه سینه تان 
را نیز در معرض بخار قرار دهید تا نرم شود. توصیه می شود 
روزانه چندین مرتبه بخور بگیرید. یادتان باشد که بعد از هر 

بار بخور به خوبی خودتان را بپوشانید.
شربت زنجبیل، دارچین و فلفل کائن

و  آنفلوانزا  با  مقابله  برای  خانگی  و  طبیعی  شربت  این 
سرماخوردگی همراه با سرفه بسیار مؤثر است. در واقع این 
شربت می تواند خلط ها را دفع کرده و از بین ببرد. ترکیبات 
زیادی  و خواص درمانی  نوع شربت خانگی طبیعی  این 
دارند. اگر از خواص ترکیبات این شربت بگوییم باید بدانید 
که زنجبیل یک ریشه درمانگر است که خاصیت خلط آوری 
دارد و قفسه سینه را به خوبی گرم و نرم می کند. دارچین 

خلط آور، ضدالتهاب و ضدویروس است. فلفل کائن سیستم 
ایمنی بدن را تقویت کرده و با احتقان بینی مقابله می کند. 
عسل نیز یک آنتی بیوتیک، ضدباکتری و ضدعفونی کننده 
خلط ها  دفع  تسریع  و  سرفه  رفع  باعث  و  است  طبیعی 

می شود.
مواد لازم:

ریشه زنجبیل رنده شده: 4 قاشق غذاخوری معادل 4۰ 
گرم

پودر دارچین: 1 قاشق غذاخوری معادل 1۵ گرم
فلفل کائن: نصف قاشق چای خوری معادل 2 گرم

عسل: 1 لیوان معادل 34۰ گرم
آب: 2 لیوان معادل ۵۰۰ میلی لیتر

روش تهیه:
به  را  به جز عسل  اشاره شده  ترکیبات  تمام  برای شروع 
مدت 3۰ دقیقه با حرارت ملایم بجوشانید. سپس آن را 
صاف کرده و گیاهان را خارج کرده و عسل را اضافه کنید 
و دوباره بجوشانید. در ظرف را بردارید و اجازه دهید آب 
محلولتان تبخیر و به بافت شربت تبدیل شود. برای این کار 
لازم است که حداقل 1۵ دقیقه صبر کنید تا شربتتان آماده 
شود. زمانی که غلظت شربت به اندازه مطلوب رسید اجازه 
دهید تا خنک شود و آن را داخل یک شیشه تمیز بریزید و در 

یخچال قرار دهید.
روش استفاده:

توصیه می شود این شربت خانگی را حدود نیم ساعت 
قبل از هر وعده غذایی میل کنید. می توانید آن را به صورت 

خالص و یا همراه با مقداری آب گرم میل کنید.
حرف آخر

در این مطلب سه درمان طبیعی برای رفع خلط و بهبود 
و  آماده  منزل  در  راحتی  به  می توانید  که  شد  ارائه  سرفه 
استفاده کنید. این روش های طبیعی معمولًا برای تسکین 
علائم تنفسی مؤثر عمل می کنند. با این حال اگر بعد از چند 
روز استفاده هیچ تغییری در روند بهبودی تان حاصل نشد 
حتماً به پزشک مراجعه کنید. علاوه بر این اگر از بیماری 
خاصی رنج می برید و یا شرایط ویژه ای دارید قبل از استفاده 
از هر نوع گیاه دارویی و یا روش خانگی حتماً با پزشکتان 

مشورت کنید.

ضدسرفه ها و خلط آورهای خانگی

آشنایی با ۳ ضدسرفه طبیعی
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 آیت الله ناصر مکارم شیرازی از مراجع تقلید گفت: ناجا بایستی در مقابل سم 
پاشی های فضای مجازی بسیار هوشمندانه برخورد کند گرچه خوشبختانه مردم 

ما به آنها اعتنایی نمی کنند.
این مرجع تقلید در دیدار سردار حسین اشتری، فرمانده نیروی انتظامی، عنوان 
داشت: مساله مهمی که باید مورد توجه شما باشد بحث پیشگیری است چرا که 

پیشگیری بهتر از درمان است.
آیت الله مکارم شیرازی با اشاره به این مطلب که نیروی انتظامی بایستی عوامل 
جرم زا و آسیب زا را در سطح جامعه شناسایی کند و به آنها توجه داشته باشد، 
گفت: توجه به مسائل فرهنگی و ارتقاء فرهنگ عمومی در این خصوص بسیار 
حائز اهمیت است گرچه سازمان های فرهنگی مانند صدا و سیما و وزارت فرهنگ 
و ارشاد اسلامی در این خصوص برای ارتقاء آموزش همگانی بایستی در کنار 

نیروی انتظامی قرار بگیرد.
این مرجع تقلید با اشاره به این مطلب که نیروی انتظامی یک نیروی محبوب 
مردمی است و اقدامات آن مورد تایید و حمایت است گفت: شما بیشترین سطح 
تماس با مردم را دارید و به همین دلیل اقدامات شایسته شما باعث شده که مردم 
شما را دوست داشته باشند؛ گرچه عواملی هستند که در کار شما خلل وارد می 

کنند نبایستی به آنها اعتنا کنید و کار خودتان را انجام دهید.
وی با اشاره به اهمیت شهرستان قم به عنوان پایگاه علمی تشییع، افزود: مردم 
انتظار دارند که قم یک شهر پاک و عاری از آسیب های اجتماعی باشد که در این 
زمینه گرچه همکاران شما تلاش های خوبی انجام داده اند اما بایستی بیشتر 

توجه شود.
آیت الله مکارم شیرازی بیان کرد: حفظ نظام عبادت است و نیروی انتظامی 
سهم مهمی در حفظ نظام جمهوری اسلامی دارد و این حساسیت را باید برای 

نیروهای تحت امر خود ایجاد کنید.
 آیت الله سبحانی: 

پلیس با محتکران دارو قاطعانه عمل کند
 آیت الله جعفر سبحانی از مراجع تقلید نیز در دیدار فرمانده ناجا  گفت: نیروی 
انتظامی باید با پدیده شوم قاچاق و محتکران دارو قاطعانه عمل کند، البته 

اقدام های شایسته و خوبی از سوی پلیس در این خصوص صورت گرفته است.
وی افزود: متأسفانه کمبود دارو و احتکار مشکلات زیادی را برای شهروندان 

ایجاد کرده است.
 این مرجع  تقلید با انتقاد از وضعیت گرانی در کشور بیان کردند: در سطح 
جامعه می بینیم که برخی امروز قیمت مایحتاج مردم را یک مبلغ اعلام می کنند، 
فردا آن مبلغ را پاک کرده و قیمت بالاتر می زنند، این مشکل یک یا دو روز نیست 

بلکه امتداد دارد. 
آیت الله سبحانی با اشاره به مشکلات معیشتی در جامعه گفتن امیدواریم آقایان 
با یک همت بالا، روز به روز این مشکلات را کم کنند البته وظیفه ما این است که 

هم دعا کنیم، هم حرکت مردمی و دولتی هم داشته باشیم.
وی تصریح کرد: این سخنان به معنای کم کاری آقایان نیست بلکه هم تقدیری 
از گذشته است، هم درخواستی است که محکم در مقابل این قوانین بایستند و 

من امیدوارم اعمال آقایان مورد قبول حضرت ولیعصر)عج( قرار گیرد.
مرجع تقلید شیعیان همچنین در بخش دیگری از سخنان خود به تلاش ها و 
زحمات شبانه روزی کادر درمانی در مواجهه با کرونا اشاره و عنوان کردند: کادر 
درمانی را باید خیلی تقویت کرد، آنها واقعا در مداوای بیماران جانبازی می کنند، 
همه اینها را باید تقدیر کنیم، همه اشخاصی که در این راه جان خود را از دست 

دادند در جرگه شهدا هستند.
وی همچنین بابیان این که موضوع گرانی برای مردم آزاردهنده است، به حلول 
ماه ربیع الاول و اعیاد پیش رو اشاره کرد و گفت: امیدوارم در این ایام مردم شاهد 
خبرهای خوبی باشند؛ امروز مشکلات مردم بیشتر شده و طبیعتاً مأموریت و 

زحمات مأموران ناجا نیز زیاد شده است .
این مرجع عظام تقلید ضمن تقدیر از مجاهدت های شبانه روزی ناجا و حمایت 
از مأموریت های این نیرو، عنوان کرد: باید در بحث پیشگیری از شیوع ویروس 
کرونا با موضوع فاصله گذاری اجتماعی به صورت قاطعانه عمل کنید تا انشاء الله 

هر چه زودتر این ویروس منحوس از کشور ما رخت برکند.
توصیه آیت الله نوری همدانی به مسئولان :

بجای حاشیه سازی وقتتان را صرف حل مشکلات مردم  نماید

یکی از مراجع تقلید نیز در دیدار فرمانده ناجا  گفت: جایگاه پلیس در نظام 
و  فرهنگ  حفظ  بلکه  جانی،  امنیت  حفظ  برای  تنها  نه  اسلامی  جمهوری 

ارزش های دینی جامعه نیز هست.
آیت الله نوری همدانی با اشاره به آیات و روایات، خدمت به مردم و نظم و امنیت را 
عبادت عنوان کرد و افزود: امروز به دلیل عملکرد رضایت بخش پلیس در برقراری 

امنیت مردم قدردان تلاش های نیروی انتظامی هستند.

این مرجع تقلید با تاکید بر اینکه پلیس در نظام اسلامی با پلیس سایر کشورها 
متفاوت است، گفت: جایگاه پلیس در نظام جمهوری اسلامی نه تنها برای حفظ 

امنیت جانی، بلکه حافظ فرهنگ و ارزش های دینی جامعه نیز هست.
وی افزود :  امروز گرانی و پایین بودن ارزش پول کشور مردم را آزار می دهد 
مسئولان به فکر مردم باشند بخش عمده مشکلات مربوط به عدم مدیریت است 
و نباید به تحریم آمریکا ربط داد چون آنها از ابتداء انقلاب اسلامی تحریم و ظلم به 
ملت ایران را داشته اند متأسفانه بازعده ای نگاه به غرب و آمریکا دارند آن هم بعد 

از این همه خیانت آمریکا و ایادی آنها.
این مرجع تقلید به مسئولان توصیه کرد: بجای حاشیه سازی وقتتان را صرف 
حل مشکلات مردم و خدمت کنید، نباید از کلمات و زندگی امامان گزینشی 

انتخاب کرد و بایدجلوی تحریفات گرفته شود.
وی ادامه داد: امام و رهبری با نگاه صحیح به زندگی اهلبیت و درک درست این 
انقلاب و کشور را اداره نمودند و امروز این کادر درمان باکمترین امکانات ولی با 

اخلاص مشغول خدمت هستند که من صمیمانه تشکر میکنم و دعاگو هستم .
حضرت آیت الله نوری همدانی در پایان خاطرنشان ساختند: امروز خدمت به 
مردم در اولویت تمام امور است ملت ایران ثابت کردن  همیشه باعزت و عظمت 
است و اجازه نخواهد داد کسی امری را به آنها تحمیل نماید و همه باید بدانند 

حفظ این انقلاب از واجبات است و محور وحدت در جامعه ولی فقیه است. 
آیت الله نوری همدانی در پایان با اشاره به تلاش های کادر درمانی و ایثارگری ها 

در مقابله با شیوع کرونا، از اقدامات ناجا در مبارزه با شیوع کرونا تقدیر کرد.
 آیت الله سعیدی :

ارتقای ایمان مردم موجب ارتقای امنیت جامعه می شود
آیت الله سید محمد سعیدی،  تولیت آستان مقدس حضرت فاطمه معصومه)س( 
نیز در دیدار فرمانده ناجا با اشاره به مقوله امنیت آن را یک کار چند جانبه دانست 
و افزود: در این کار مهم یک عده باید با محوریت نیروی انتظامی به صورت 
هماهنگ و همراه کار کنند تا معنا و مفهوم امنیت تحقق پیدا کندچون کار نظم 

و امنیت یک کار جمعی است و می طلبد که همه با هم همکاری داشته باشند.
وی شاخص را در بحث امنیت نیروی انتظامی بر شمرد و مسئولین ومردم را سه 
ضلع این مثلث دانست که با همکاری و هماهنگی هم این امنیت را در جامعه 

برقرار می کنند.
آیت الله سعیدی با اشاره به وظیفه مردم و مسئولان اظهار کرد: درست است 
که مسئولان جزئی از نیروی انتظامی نیستند ولی اگر کمک کنند و در تنگناها 
اظهارنظرهای درست و به جا انجام دهند از خیلی از حواشی در جامعه جلوگیری 

می شود.
وی با اشاره به نقش مردم گفت: مردم هم باید بدانند این قوانین و مقررات همه 
برای امنیت و آسایش آنان وضع گردیده و برای ایمنی و آسایش جامعه لازم است 
هشدارها و توصیه های پلیس و نیروی انتظامی را جدی گرفته و به آن عمل کنیم.

وی افزود: پلیس ایران اسلامی امروز با برخورداری از معنویت و اخلاق در پرتو 
قرآن و عترت به یک پلیس سرآمد در کل جهان تبدیل شده و متمایز از پلیس سایر 

کشورهای جهان است.
تولیت حرم حضرت فاطمه معصومه سلام الله علیها افزود: هرچه ایمان مردم 
بیشتر شود امنیت جامعه هم بیشتر خواهد شد و مردم باید قدرشناس باشند که 

نیروی انتظامی و پلیسی با این تراز در خدمت آنهاست.
فرمانده نیروی انتظامی :

سالانه بیش از ۷0 میلیون خدمت به مردم ارائه می دهیم 
فرمانده نیروی انتظامی نیز در این دیدار گفت: دربحث ارتقاء مبادی دینی 
تلاش های زیادی کرده ایم و سعی ما در این است که به یک پلیس مقتدر و 

هوشمند در تراز انقلاب اسلامی برسیم.
اشتری افزود: ناجا به لطف الهی و هدایت های رهبرمعظم انقلاب اسلامی و 
تلاش همه همکاران در اقصی نقاط کشور با تمام توان در حال خدمت به مردم 
است. وی با بیان این که ما سالانه بیش از ۷۰ میلیون خدمت به مردم ارائه می 
دهیم،  عنوان داشت: هیچ سازمانی مانند نیروی انتظامی وجود ندارد که در همه 

جا بوده و در عین حال پاسخگوی مردم نیز باشد.
وی با اشاره به وضعیت مطلوب امنیت در کشور گفت: نگرانی هایی در بحث 
سرقت های خرد داریم که اینها نشأت گرفته از وضعیت اقتصادی حال حاضر 
است لذا ما تمام تلاش خود را جهت کاهش آنها و رفع دغدغه مردم انجام خواهیم 
داد. اشتری با اشاره به بحث اقدامات ناجا در فضای مجازی گفت: متاسفانه 
فضای مجازی فضای مطلوبی نیست البته ما در برخورد با سایت ها و شبکه 
هایی که منشا داخلی دارند اقدامات بسیار مطلوبی انجام داده ایم اما وظیفه 
سازمان های دیگر بویژه وزارت ارتباطات در بحث برخورد با شبکه ها و سایت های 

خارجی بسیار مهم است.
نیروی انتظامی بر اساس مبانی دینی عمل می کند

فرمانده نیروی انتظامی درادامه گفت: تمام سعی و تلاش ما این است که بر 
اساس مبانی دینی مأموریت های خود را انجام دهیم و بنا بر تعبیر مقام معظم 

رهبری یک پلیس در تراز انقلاب باشیم.
اعلام  در  کرونا  ملی  ستاد  از  گله مندی  با  همچنین  اشتری  حسین  سردار 
محدودیت های تعطیلات پایان هفته گذشته عنوان داشت: به رغم اینکه دیرهنگام  
به نیروی انتظامی این مأموریت اعلام شد اما با تلاش همکارانم توانستیم آن را 

به خوبی انجام دهیم.
وی با اشاره به فعالیت نیروی انتظامی در حوزه پیشگیری از ویروس کرونا گفت: 
ناجا در کنار کادر بهداشت و درمان بسیار خوب عمل کرد و در این راه متاسفانه 
تعدادی از همکاران را از دست دادیم و شاید بعد از حوزه بهداشت و درمان ازجمله 
سازمان هایی بودیم که بیشترین آسیب را دیدیم، امیدواریم بتوانیم با ظرفیت 

بیشتری در خدمت مردم باشیم.

مدیر منطقه هفت شهرداری قم :

9۰ درصد مساحت منطقه هفت 
بافت فرسوده است 

مدیر منطقه هفت شهرداری قم گفت: ۹۰ درصد مساحت منطقه هفت بافت 
فرسوده و تاریخی است که این موضوع کار در این منطقه را با پیچیدگی هایی مواجه 

کرده است. 
مجید متین فر با اشاره به اهمیت منطقه هفت به عنوان تابلوی شهر قم اظهار 
داشت: قم دارای هشت منطقه شهری است که منطقه هفت با وجود بارگاه حضرت 
معصومه)س(، حوزه های علمیه و دفاتر مراجع از مناطق دیگر شهر متمایز شده و 

یکی ازممتازترین فضاها درعرصه کار در شهر را رقم زده است.
مدیرمنطقه ۷ شهرداری قم با اشاره به تردد بالای زائران در این منطقه افزود: اگر 
ادعا داریم که قم سالیانه پذیرای 2۰ میلیون زائر است میتوانیم ادعا کنیم که عین این 
2۰ میلیون برای حضور حرم حضرت معصومه)س( در این منطقه هفت حضور پیدا 
میکنند و این موضوع اهمیت فعالیت برای این منطقه را بیشتر می کند. وی تصریح 
کرد: اگر زائران منطقه هفت را از نظر خدماتی و فضای سبز و فعالیت عمرانی یک 
منطقه خوب ببینند، آن را به کل قم بسط می دهند و اگر قصوری در این منطقه 
مشاهده کنند آن را به پای کل شهرقم می گذارند. متین فر همین موضوع را عاملی 
برای سخت تر شدن اجرای پروژه های عمرانی در این منطقه خواند و تصریح کرد: 
بسیاری از فعالیت های عمرانی و خدماتی که در مناطق دیگر آسیبی به همراه 
ندارد اما در منطقه هفت به عنوان یک عمل ناپسند محسوب می شود و اعتراض و 
نارضایتی مردمی را به همراه دارد. متین فر با اشاره به مساحت4۶۰ هکتاری منطقه 
افزود: یکی دیگر از سختی های کار در منطقه هفت وجود بافت فرسوده گسترده 
است به گونه ای که بالغ بر ۹۰ درصدکل مساحت بافت منطقه بافت فرسوده است 
و این نوع کار را پیچیده تر و سخت تر می کند. مدیرمنطقه ۷ شهرداری قم ادامه 
داد: بسیاری از پروژه های عمرانی و خدماتی که میتوانست در منطقه اجرایی شود به 
دلیل همین محدودیت ها با تاخیر مواجه و با سختی های بسیاری حین اجرا همراه 
میشوند. وی بر ضرورت همراه کردن مردم در اجرای پروژه های عمرانی تاکید کرد و 
افزود: همراهی مردم به ویژه در پروژه های منطقه هفت به دلیل تراکم و تردد بالای 
جمعیت در آن ضرورت دارد که در پروژه پیاده راه ارم نمونه ای از این لزوم همراهی 
مشاهده شد. متین فر با اشاره به اینکه در اجرای این پروژه در ابتدا اعتراضات زیادی 
وجود داشت تصریح کرد: در ابتدا اعتراضات گسترده از سوی علما و کسبه و مردم 
کار را سخت کرده بود اما با همه این اعتراضات با صبوری کار پیش رفت و امروز بر 
اساس گزارش های میدانی که در منطقه صورت گرفته است رضایت حداکثری از 

اجرای این پروژه وجود دارد.

شهردارقنوات قم:

قنات های شهر با انتقال آب های سطحی 
حفظ خواهد شد

شهردار قنوات قم گفت: به منظور تقویت ذخایر آبی و حفظ اقلیم منطقه، آب های 
سطحی جمع آوری شده را به سمت قنات های شهر هدایت می کنیم. 

رضا شکاری بیان کرد: تمامی آب های سطحی ناشی از بارندگی ها توسط گروه های 
کارشناسی به قنات های اطراف شهر منتقل و یا توسط چاه های جذبی احداث شده، 
جذب زمین خواهد شد. وی افزود: در همین رابطه ۵۰ حلقه چاه جذبی طی یک  
سال گذشته در شهر قنوات ایجادشده تا ذخایر آبی منطقه تقویت شود. وی در بخش 
دیگری از سخنان خود با اشاره به اجرای هدفمند طرح های عمرانی شهر قنوات 
گفت: طرح زیرسازی و آسفالت خیابان امام علی )ع( به عنوان یکی از ورودی های 
اصلی شهر و راه  دسترسی شهروندان به مسیرهای مواصلاتی استان با سرعت و 
همچنین صرفه جویی در هزینه ها در عین رعایت استانداردهای تعیین شده در حال 
انجام است. شکاری بیان کرد: افزایش کیفیت عبور و مرور، مدیریت آب های سطحی 
و کسب رضایت شهروندان، به عنوان اهداف اصلی طرح زیرسازی و آسفالت بلوار 
امام علی)ع( مدنظر مجموعه مدیریت شهری قنوات است. وی همچنین به اجرای 
همزمان طرح های آزادسازی املاک در مسیر بلوار حضرت ولی عصر)عج( اشاره کرد 
و گفت: اجرای این طرح ها در جریان همکاری مردم و کسبه شهر قنوات با مجموعه 
شهرداری و صبوری ایشان در حال انجام و تکمیل شدن است. شهر قنوات در بخش 
مرکزی استان قم قرارگرفته و فاصله آن با شهر قم حدود 1۰ کیلومتر است، این شهر 
در سال ۷۹ با ادغام روستاهای حاجی آباد لک ها، مرادآباد، والیجرد و حسن آباد ایجاد 
شد و از سابقه تاریخی قابل توجهی برخوردار است و گویش برخی از مردم ساکن 
در این شهر به زبان لکی است. این شهر در مناطق خشک و کویری قم قرارگرفته 
است و درگذشته از طریق حفر قنات، آب موردنیاز مردم منطقه تامین می شد و به 
دلیل همین پیشینه تاریخی به نام شهر قنوات شناخته می شود. استان قم دارای یک 
شهرستان به همین نام و پنج بخش مرکزی، جعفریه، سلفچگان، کهک و خلجستان 
است؛ بخش مرکزی قم با بیش از هفت هزار و ۵۰۰ کیلومترمربع دارای 2 دهستان 

قنوات و قمرود است که جمعیتی حدود 3۵ هزار تن دارد.

رییس سازمان صنعت ، معدن و تجارت استان قم:

پرداخت ۱۱هزار میلیارد ریال تسهیلات به 
واحدهای تولیدی 

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم گفت: بر اساس راهبردهای 
تعیین شده درسال جهش تولید 11 هزار میلیارد ریال تسهیلات در اختیار واحدهای 

صنعتی و تولیدی فعال در استان قرار می گیرد.
محمود سیجانی بیان کرد: این تسهیلات در قالب کمک به تامین سرمایه در 
نوسازی  و  بازسازی  همچنین  و  تولیدکنندگان  موردنیاز  ثابت  سرمایه  و  گردش 

واحدهای صنعتی به بهره برداران متقاضی پرداخت می شود.
وی افزود: مشارکت و همراهی کامل بانک های عامل استان در اعطای تسهیلات و 
قبول مدارک و اسناد ضمانت ارائه شده توسط متقاضیان در اجرای موفق پرداخت ها 
از اهمیت ویژه ای برخوردار است. وی ادامه داد: حمایت از تولیدکنندگان و پرداخت 
تسهیلات موردنیاز به ایشان در شرایط کنونی عامل مهمی برای کاهش فشارهای 
اقتصادی ناشی از تحریم های ظالمانه است. سیجانی گفت: صنعت قم باوجود 
شرایط تحریم، روند رو به رشدی دارد و بسیاری از واحدهای صنعتی فعال در استان 
با تلاش فراوان توانسته اند نیاز خود به مواد اولیه و تجهیزات را داخلی سازی کنند و یا 
آن را از طریق شرکت های ایرانی تامین نمایند تا سطح تولیدشان حفظ شود. وی بیان 
کرد: تلاش ما این است که با تشکیل منظم جلسات ستاد تسهیل و رونق تولید استان 
و بررسی میدانی مشکلات تولیدکنندگان، شرایط برای فعالیت ایشان بیش ازپیش 

مهیا و قم به کانون جذب سرمایه گذاران تبدیل شود.
 

دبیرسومین جشنواره ملی فیلم نامه نویسی هشت نوشت:

۴اثرمنتخب جشنواره ملی هشت نوشت 
به تولید می رسد

دبیرسومین جشنواره ملی فیلم نامه نویسی هشت نوشت گفت: هشت اثر توسط 
داوران انتخاب شده است که چهار اثر با حمایت انجمن سینمای جوانان ایران به 
تولید می رسد.  رضا ابوذر با اشاره به تعویق مراسم اختتامیه سومین جشنواره ملی 
فیلم نامه نویسی هشت نوشت، اظهار کرد: با توجه به برگزاری این جشنواره ذیل 
دومین کنگره ملی شهدای استان قم مقرر شد مراسم اهدای جوایز برگزیدگان 
سومین جشنواره ملی فیلمنامه نویسی هشت نوشت همزمان با این کنگره برگزار 
شود. وی با بیان اینکه براساس برنامه ریزی های صورت گرفته این مراسم در روزهای 
پایانی آذرماه سال جاری برگزار شود، تصریح کرد: اختتامیه و اهدای جوایز جشنواره 
ملی فیلم نامه نویسی هشت نوشت با توجه به شیوع ویروس کرونا در فضای مجازی 
و به صورت غیرحضوری برگزار خواهد شد. دبیرسومین جشنواره ملی فیلم نامه 
نویسی هشت نوشت، ضمن تقدیر و قدردانی از تمام هنرمندانی که با قلم زیبای 
خود محتوای عشق و دلدادگی به ساحت مقدس شهدای گرانقدر را خلق کردند، ابراز 
کرد: امیدوارم راهی را که شروع کرده ایم برای ثبت فرهنگ شهادت و عشق و ایمان ، 

ادامه دهیم و در کنار هم یاد و خاطر این عزیزان را گرامی بداریم.

فرمانده انتظامی استان قم خبرداد: 
ارائه 6خدمت  انتظامی به صورت الکترونیکی

فرمانده انتظامی استان قم از تولید اپلیکیشن مربوط به خدمات انتظامی خبر داد 
و گفت: ارائه شش مورد خدماتی به مردم از طریق فضای مجازی برای اولین بار در 
کشور در استان قم انجام خواهد شد این خدمات از جمله تعویض پلاک، درخواست 
گواهینامه، درخواست گذرنامه، تعویض گواهینامه و همچنین رفع توقیف وسیله 
نقلیه می باشد که از هفته آتی در استان قم به صورت الکترونیکی انجام می شود این 

امر باعث کاهش ۷۰ درصدی مراجعه به پلیس میشود.
سردار محمود میرفیضی در جلسه جلسه هیئت رئیسه اتاق بازرگانی استان قم 
اظهارداشت : امروز 18 درصد از افتتاح پروژه ها در کشور مربوط به کمکهای خیرین 
است و با توجه به همه مشکلاتی که اقتصاد کشور را تحت تأثیر قرار داده است خیرین 
پای کار آمده اند.  وی افزود: افتتاح 8 پروژه ناجا تا پایان هفته در استان انجام می شود 
این پروژها در راستای افزایش رضایتمندی و ارائه خدمات به مردم است وی معتقد 

است: هر چه در حوزه رضایتمندی مردم تلاش کنیم  مورد تایید مردم خواهد بود.
 میرفیضی ادامه داد: تراکم جمعیت در استان قم  دو برابر میانگین کشوری است 
و این باعث افزایش امار مراجعات در ۶ ماه گذشته به مراکز انتظامی شده است  
که یک/سوم از مراجعات احتیاج به عملیات روزانه داشته که موفق به رسیدگی 
پاسخگویی کامل آنها شده ایم. رئیس پلیس ناجا استان قم تصریح کرد : کشف چهار 
و نیم تن مواد مخدر در ۶ ماه گذشته نشان دهنده تلاش های شبانه روزی همکارانم 

در نیروی انتظامی برای به حداقل رساندن جرائم است.
وی خاطرنشان کرد: در مرکز فرماندهی انتظامی استان قم تمامی فعالیت های 
استان به صورت روزانه و آنلاین رصد می شود وی ادامه داد: افزایش پارکینگ های 
شهری از پیشنهادات نیروی انتظامی به شهرداری بود که باعث کاهش آمار تخلفات 
در استان شده است وی افزود: از 12 نقطه پیش بینی شده برای پارکینگ 8 نقطه آن 
تکمیل و به بهره برداری رسیده است.  وی بیان داشت: مردم بیشترین نقش را در 
تولید امنیت استان دارند ناجا تمام تلاش خود را برای افزایش سطح امنیت استان 
انجام می دهد در این راستا تمام دستگاه های دولتی از جمله استانداری و دستگاه 

قضایی در حال همکاری و تعامل با فرماندهی انتظامی استان می باشند.
سردار میرفیضی از هوشمند سازی پلیس خبر داد وی در این راستا گفت: پلیس 
هوشمند به ناوگان رسیدگی به مراجعات اضافه خواهد شد او معتقد است امروز مردم 
به دنبال دریافت خدمات سریع و آسان هستند و افزود: این پروژه نیز با حضور مغتنم 
فرمانده نیروی انتظامی کل کشور در استان تا پایان هفته جاری افتتاح خواهد شد 

که باعث کاهش زمان مراجعه پلیس در محل عملیات میشود.
سیستم مدون حفاظتی در مجاورت شهرک های صنعتی ایجاد شود

رئیس اتاق بازرگانی  استان قم نیز در این جلسه ضمن عرض تبریک به مناسبت 
در  مردم  آحاد  همه  مشارکت  و  جامعه  در  امنیت  اهمیت  انتظامی  نیروی  هفته 
فضای امن برای فعالیت به ویژه فعالیت های اقتصادی را مورد تاکید قرار داد وی 
بیان داشت: خیرین استان به شکلهای مختلف برای پیشرفت و عبور از شرایط 
کنونی استان تلاش می کنند و در این مدت کمک های  قابل توجهی را به مراکز 
درمانی داشته اند وی گفت: اتاق بازرگانی قم از ابتدای شروع بیماری کرونا همراه 
با خیرین استان برای به حداقل رساندن فشارهایی از قبیل کمبود تجهیزات در 
استان  مذاکراتی را با اتاق ایران و تهران انجام داد و نتوانستیم کمک های خوبی را 
در این حوزه برای استان دریافت کنیم. ابوالفضل خاکی ادامه داد: این جلسه به 
منظورهمفکری در خصوص نیازهای استان برگزار شده و به دنبال امنیت هر چه 
بیشتر در استان چه در حوزه سرمایه گذاری و چه در حوزه معیشت مردم هستیم و 
خیرین استان برای پیشبرد اهداف کوتاه مدت و بلند مدت در سند توسعه استان پایه 
کار آمدند و از این ظرفیت و توان بخش خصوصی برای ارتقاء سطح کیفی خدمات 
امنیتی به مردم استفاده خواهیم کرد. عضو هیئت نمایندگان اتاق بازرگانی ایران 
گفت: با توجه به وجود شهرک های صنعتی، آغاز فعالیت اتاق بازرگانی در ساختمان 
جدید الاحداث، نمایشگاه بین المللی و شرکت نمایشگاه فرش که به زودی افتتاح 
می شوند پیش بینی شده است سه هزار نفر به طور ثابت و ماهانه بیش از بیست و 
پنج هزار نفر بازدید کننده تحت پوشش قرار داده شوند لذا ایجاد یک سیستم مدون 
حفاظتی و امنیتی به عنوان یک ضرورت مبرم دراین ناحیه وجود دارد وی خواستار 

راه اندازی یک مجموعه امنیتی در مجاورت چنین مجموعه هایی در استان گردید.
  

پس از گذشت بیش از یک دهه معطلی به سرانجام رسید

 جانمایی و تعیین سرمایه گذار سایت 
پسماند صنعتی قم

 موضوع جانمایی و سرمایه گذاری برای احداث سایت پسماند صنعتی و ویژه 
استان قم، بالاخره پس از گذشت بیش از یک دهه معطلی، در سومین کارگروه 

مدیریت پسماند استان به سرانجام رسید.
معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری قم روز دوشنبه در این جلسه در سخنانی 
بر اهمیت و ضرورت اجرای این طرح بر زمین مانده تأکید کرد و گفت: مکان احداث 
سایت پسماند صنعتی و ویژه استان قم واقع در کنار سایت پسماند البرز در جاده کوه 

سفید، پیش از این در شورای برنامه ریزی به تصویب رسیده است.
محسن بهشتی با اشاره به حساسیت های اجتماعی و زیست محیطی در استان 
قم نسبت به پسماندهای صنعتی و ویژه، خاطرنشان کرد: در سایت پسماند صنعتی 
که به زودی احداث خواهد شد، به هیچ عنوان پسماندهای صنعتی دیگر استان ها را 
نخواهیم پذیرفت و این موضوعی است که بارها به سرمایه گذار پروژه یادآور شده ایم.

وی با بیان اینکه از تمامی ظرفیت های قانونی برای الزام واحدهای تولیدی و 
صنعتی برای انتقال پسماندهای صنعتی و ویژه خود به این سایت استفاده خواهیم 
کرد، اظهار داشت: احداث و بهره برداری از سایت پسماند صنعتی استان قم باید 
هرچه سریعتر انجام شود و تلاش می کنیم زیرساخت های آن را کاملا فراهم بیاوریم.

معاون عمرانی استانداری قم با بیان اینکه در حال حاضر مطالبه جدی جهت 
تعیین مکان برای تخلیه پسماندهای صنعتی از سوی واحدهای تولیدی وجود دارد، 
تصریح کرد: استان قم برای جذب سرمایه گذاران در بخش های گوناگون کاملا 
آمادگی دارد و راه اندازی سایت پسماند صنعتی استان در آینده نزدیک از موفقیت 

های بزرگی است که به دست آمده است.
طرح پژوهشی نوع و میزان پسماندهای صنعتی قم به زودی آماده می شود

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم نیز در این جلسه احداث سایت پسماند 
صنعتی و ویژه را از دغدغه های جدی مردم، مسؤولان و صاحبان صنایع دانست 
و گفت: این پروژه در فازهای مختلف در زمینی به مساحت ۵۰ هکتار و با سرمایه 
گذاری 22۵ میلیارد تومان انجام خواهد شد و ما تلاش می کنیم فاز نخست آن کمتر 

از یکسال در ۶ هکتار مصوب به بهره برداری برسد.
سید رضا موسوی مشکینی با بیان اینکه پس از تصویب و تعیین سرمایه گذار برای 
اجرای این پروژه، طرح ارزیابی زیست محیطی آن با جزئیات کامل اخذ خواهد شد، 
گفت: موضوع پسماند در سازمان حفاظت محیط زیست کشور بسیار جدی در حال 

پیگیری است و اقدامات خوبی نیز در این زمینه به انجام رسیده است.
وی با اشاره به راه اندازی سامانه ثبت پسماندهای واحدهای صنعتی به آدرس 
iranemp.ir از ثبت اطلاعات حدود ۵۰۰ واحد تولیدی استان قم در این سامانه خبر 
داد و گفت: به زودی با تکمیل این بانک اطلاعاتی و همچنین اتمام طرح پژوهشی 
که در این رابطه در حال انجام است، داده های خوبی درباره نوع و میزان پسماندهای 

صنعتی و ویژه استان قم خواهیم داشت.
 

 مدیرکل ارتباطات و فن آوری اطلاعات استان قم:

همه روستاهای جعفرآباد به اینترنت همراه 
متصل  هستند

 مدیرکل ارتباطات و فن آوری اطلاعات استان قم با اشاره به برخی از خدمات 
صورت گرفته در دوران دولت تدبیر و امید در حوزه ارتباطات و فن آوری اطلاعات 
گفت: تمامی روستاهای بخش جعفریه قم از اینترنت پرسرعت همراه بهره مند 

شدند.
سید رضا موسوی ضمن اشاره به اهداف عالیه وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات 
در توسعه ارتباطات در مناطق روستایی و کمتر برخوردار و اجرای عدالت ارتباطی 
افزود: در حال حاضر همه روستاهای بالای 2۰ خانوار بخش جعفریه به شبکه ملی 

اطلاعات متصل و از اینترنت پرسرعت برخوردار هستند.

اجتماعی

 فرمانده نیروی انتظامی با اشاره به افتتاح پروژه های 
هوشمندسازی پلیس گفت: بهره گیری از فناوری های 

روز تا حد زیادی کمبودها را جبران می کند.
سردار حسین اشتری درحاشیه مراسم افتتاح پروژه 
های هوشمندسازی پلیس در استان قم بیان داشت: 
مکان ها  درتمام  و  ساعات  درهمه  انتظامی  نیروی 
بایستی حضور فعال و موثری داشته باشد که لطف الهی 
این وظیفه را به خوبی انجام می دهد. وی تصریح کرد: 
طبق برنامه توسعه ششم به ازای هر یکهزار تن بایستی 
پنج نیروی پلیس داشته باشیم که در حال حاضر حدود 
۵۰ درصد را داریم؛ اما با توجه به شرایط موجود کارکنان 
نیروی انتظامی سعی می کنند ماموریتشان را به بهترین 
از  اینکه بهره گیری  با اشاره به  نحو انجام دهند. وی 
فناوری های روز می تواند تا حد زیادی خلاء ها را جبران 

کند، گفت: دقت و سرعت ماموران نیروی انتظامی در 
اجرای ماموریت ها بسیار حائز اهمیت است که باید این 
شاخص ها افزایش یابد. اشتری با اشاره به بخشی از 
فرمایشات فرمانده معظم کل قوا مبنی برتاکید ایشان 
در بحث هوشمندسازی پلیس طی یک برنامه سه ساله 
خاطرنشان کرد: این مهم در دستور کار قرار گرفته و 
امروز نیز در استان قم شاهد افتتاح چندین پروژه در این 
زمینه هستیم. فرمانده نیروی انتظامی با اشاره به شعار 
هفته ناجا "با هم برای امنیت و سلامت" گفت: مجموعه 
نیروی انتظامی از همان روزهای نخست شیوع ویروس 
کرونا در کنار مدافعان سلامت در بحث مقابله با آن بوده 
است. وی عنوان داشت: طی دیداری که اخیرا با وزیر 
بهداشت داشتیم وی تاکید کرد که ناجا بهترین یاور ما 
در مقابله با شیوع ویروس کرونا بود که در این زمینه برای 

سلامت مردم هر چه در توان داشت به کمک آورد. وی 
با اشاره به اینکه ماموریت های پلیس توقف ناپذیر است، 
افزود: کارکنان نیروی انتظامی هر چه در توان دارند با 
جان و دل برای خدمتگزاری به مردم انجام می دهند و 
بر این باورند که هر چه وظیفه شان را بهتر انجام دهند 

نفعش برای جامعه بیشتر است.

سردار اشتری در مراسم افتتاح پروژه های هوشمندسازی پلیس دراستان قم:

 بهره گیری از فناوری های روز کمبودها را جبران می کند

 آیت الله مکارم شیرازی در دیدار سردار اشتری:

ناجا مقابل سم پاشی فضای مجازی هوشمندانه برخورد کند
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معاون مسکن و ساختمان وزارت راه و شهرسازی گفت: مالکان و بنگاه هایی که با تقاضای کاذب دریافت کد رهیگری صوری 
همراهی می کنند از عواقب درج اطلاعات در سامانه املاک و اسکان که یکی از آنها اخذ مالیات است با خبر باشند.

»محمود محمودزاده« در خصوص خرید و فروش کد رهگیری مالک و مستاجر به بهانه دریافت وام اجاره، گفت: وزارت راه و 
شهرسازی در نامه ای به اتحادیه مشاوران املاک نسبت به عواقب اخذ کد رهگیری صوری هشدار داده است.

وی ادامه داد: بر این اساس تذکر داده شده است مالکینی که ملک خود را برای دریافت کد رهگیری صوری اجاره می دهند 
یا افرادی که در نقش مستاجر این کار را انجام دهند، اطلاعات در سامانه املاک و اسکان درج می شود و مشمول مالیات 

می شوند و موضوع سکونت آنها نیز دچار مشکل می شود.
محمودزاده توضیح داد: از آنجایی که سامانه مسکن ملی به سامانه املاک و اسکان متصل است محل مذکور در اجاره نامه 
به عنوان مسکن اجاره ای برای مالک و محل سکونت برای مستاجر ذکر شده، در سامانه ثبت و ملاک اقدامات آتی قرار می 

گیرد، پس بهتر است هیچ مالکی راضی به اجاره صوری ملک خود نشود.
وی گفت: دریافت کد رهیگری صوری با هدف دریافت وام اجاره سه بعد دارد، نخست شخصی که به عنوان مستاجر غیر 
واقعی اقدام به تهیه قولنامه صوری می کند، دوم شخصی به عنوان مالک که ملک خود را در معرض قولنامه صوری قرار 

می دهد و سوم شخصیت حقوقی که بنگاه املاک است و ممکن است وارد این کار نادرست شوند، ما به هر سه تذکر دادیم.
معاون وزیر راه افزود: اطلاعات کسانی که این کار را انجام دهند چه بنگاه چه متقاضی در نقش مستاجر و چه مالک در 

سامانه اسکان و املاک درج می شود و ملاک عمل قرار می گیرد.

 معاون صنایع وزارت صنعت، معدن و تجارت گفت: عرضه 1۵3 هزار دستگاه خودرو به بازار تا پایان سال در برنامه های 
فروش فوق العاده خودروسازان قرار دارد. مهدی صادقی نیارکی روز سه شنبه درباره گرانی خودرو در بازار اظهار کرد: 
نخستین وظیفه  وزارت صنعت، معدن و تجارت در حوزه خودرو، توجه به تولید و عرضه خودرو از طریق ساماندهی وضع 
موجود خودروسازان است، این وزارتخانه با پیگیری موضوعات درصدد تداوم تولید در این شرکت ها است. معاون صنایع 
وزارت صنعت، معدن و تجارت با بیان اینکه تولید به ریال نیاز داشته و در حوزه قطعات وارداتی نیازمند ارز است، افزود: 
پس از پیگیری تداوم تولید در خودروسازی ها، وزارت صمت نحوه عرضه خودرو به بازار را پیگیری می کند که برای تحقق 

این مهم برنامه ای تحت عنوان »عدالت در توزیع و واقعی کردن تقاضا« تدوین شده است.
صادقی نیارکی خاطرنشان کرد: مقرر است تا پایان سال 1۵3 هزار دستگاه خودرو با تحویل سه ماهه، )ماهانه حدود 
2۵ هزار دستگاه( در برنامه فروش فوق العاده خودروسازان به بازار عرضه شود تا بخشی از تقاضای بازار پاسخ داده شود.

گرانی خودرو ناشی از نقدینگی و سوداگری است
صادقی نیارکی با بیان اینکه فاصله حاشیه بازار و قیمت های مصوب توسط شورای رقابت ناشی از نقدینگی و سوداگری 
است و این امر موجب رشد چشمگیر قیمت خودرو شده است، ادامه داد: این موضوع در طرحی که در کمیسیون 
صنایع و معادن مجلس تحت عنوان طرح ساماندهی و تحول بازار خودرو در دست بررسی دارد، پیگیری می شود، ما 
نیز پیشنهادات مشخصی مانند عایدی سرمایه و گسترش پایه های مالیاتی جدید داریم تا خودرو به دست مصرف کننده 

واقعی به عنوان کالای مصرفی بادوام برسد.

 معاون وزیر راه وشهرسازی خبر داد:

هشدار وزارت راه به عواقب اخذ کدرهگیری صوری
معاون وزارت صمت: 

۱5۳ هزار خودرو تا پایان سال عرضه می شود

رئیس کل بانک مرکزی:

۷۰ صادرکننده بدحساب
 "کارتن خواب" هستند!

 
رئیس کل بانک مرکزی می گوید اسامی 2۵۰ صادرکننده بدحساب که حتی 

یک دلار ارز به کشور بازنگردانده اند را به قوه قضاییه تحویل داده است.
عبدالناصر همتی در جلسه شورای گفت وگوی دولت و بخش خصوصی اظهار 
کرد: با توجه به شرایط فعلی، صادرات برای ما اهمیت بسیار زیادی دارد و از این 
رو بانک مرکزی به هیچ عنوان قصد فشار آوردن به صادرکنندگان تا جایی که آنها 
نتوانند کار خود را پیگیری کنند، ندارد اما با این وجود رفع تعهد ارزی نیز به عنوان 

یکی از اولویت های جدی کشور دنبال خواهد شد.
وی ادامه داد: با توجه به شرایط تحریم ما مجبوریم که سختگیری ها را ادامه 
دهیم زیرا برای واردات کالاهای مورد نیاز کشور به ارز نیاز داریم ولی این به هیچ 
عنوان به معنی نادیده گرفتن نقش صادرکنندگان و اهمیت فعالیت آنها برای 

کشور نیست.
رئیس کل بانک مرکزی با اشاره به صادرکنندگان بدحسابی که ارز خود را 
بازنگردانده اند، بیان کرد: در کنار آن که ما تلاش می کنیم از صادرکنندگان 
خوشنام تقدیر کنیم، باید در نظر داشت که در این مدت 2۵۰ صادرکننده حتی 
یک دلار ارز را نیز به کشور بازنگردانده اند. این در حالی است که این افراد باید 

هفت میلیارد دلار تعهد ارزی را اجرایی می کردند.
به گفته همتی، بررسی ها نشان داد که ۷۰ نفر از این افراد کارتن خواب بوده اند 
و با استفاده از کارت های بازرگانی یکبار مصرف این صادرات انجام شده است. از 

این رو بانک مرکزی نام این متخلفان را به قوه قضاییه تحویل خواهد داد.
رئیس کل بانک مرکزی با بیان اینکه تحویل نام صادرکنندگان بدحساب به قوه 
قضاییه مصوبه سران قوا بوده است، بیان کرد: ما حتی تلاش کردیم افرادی 
که بخشی از ارز خود را بازگردانده اند نیز به این قوه معرفی نشوند. من حتی در 
صحبت با رئیس قوه قضاییه اعلام کردم که بانک مرکزی علاقه ای به این کار 

ندارد اما باید نسبت به رفع تعهد ارزی اقدام شود.
همتی ادامه داد: وقتی واردکنندگان در مقابل بانک مرکزی تجمع می کنند که 
چرا به ما ارز نمی دهید ما باید به آنها چه پاسخی بدهیم. در این تردیدی نکنید 
که نظر دولت و بانک مرکزی حمایت قاطع از صادرکنندگان است. اما بحث تعهد 

ارزی نیز برای مدیریت نیازهای کشور اهمیت جدی خواهد داشت.
نرخ ارز کنترل می شود 

وی درباره پیشنهاد مطرح شده در رابطه با تهاتر ارز واردات و صادرات نیز بیان 
کرد: اگر وزیر سمت در این زمینه قبول مسئولیت می کند و برای مثال به ما اعلام 
می کند که فلان صادرکننده برای واردات اولویت دارد ما این موضوع را قبول 
می کنیم اما باید مسئولیت آن تقبل شود. ما معتقدیم کاهش صادرات به دلیل 
بخشنامه های بانک مرکزی نبوده است و این موضوع پشت پرده هایی دارد که ما 
از آن خبر داریم. رئیس کل بانک مرکزی با بیان اینکه کشور دوران اوج تحریم را 
پشت سر گذاشته است، تاکید کرد: ما امیدواریم در شش ماهه دوم سال جهش 
خوبی در حوزه صادرات داشته باشیم و با توجه به افزایش عرضه ارز در سامانه 
نیما امیدواریم نرخ ارز به زودی کنترل شود. در روزهای گذشته به طور متوسط 
1۵۰ میلیون دلار ارز در سامانه نیما ثبت شده و امیدواریم با عبور از اوج تحریم ها 

قیمت ها در این بازار کنترل شود.

مدیرکل مدیریت یکپارچه شبکه  ملی اطلاعات :

آموزشگاه ها چگونه می توانند اینترنت 
نیم بها دریافت کنند؟

مدیرکل مدیریت یکپارچه شبکه  ملی اطلاعات گفت: آموزشگاه ها با ثبت 
سامانه خود در سایت جی. تو. بی )g2b( می توانند از ترافیک نیم بها استفاده 
کنند. با شیوع کرونا، بسیاری از آموزشگاه ها به سمت آموزش آنلاین حرکت 
کردند، آموزشگاه هایی که بیش از گذشته با هجوم دانش آموزان رو به رو شده اند.  
تخصیص اینترنت نیم بها و رایگان برای آموزش مجازی، یکی از مواردی است که 
وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات،  بارها به آن تاکید کرده و قدم های مهمی نیز 
برداشته است. اکنون ترافیک دانشگاه ها و مدارس در بستر پلتفرم شاد رایگان 
است و برای دانش آموزان، دانشجویان و اساتید دانشگاه نیز بسته های اینترنت 
انجمن صنفی  رئیس  بردپیشه«  نظر گرفته شده است. »اسدالله  در  رایگان 
آموزشگاه های زبان شهر تهران اما در گفت و گو با ایرنا به این نکته اشاره کرد که 
اینترنت آموزشگاه ها وضعیت خوبی ندارد و به آن ها پهنای باند رایگان یا نیم بها 
تعلق نگرفته است. همین مسئله مشکلات زیادی را فراهم کرده است. بردپیشه 
افزود: قبل از شیوع کرونا در کشور حدود 12 هزار آموزشگاه فعال زبان داشتیم 
که تاکنون چند هزار آموزشگاه مجبور به تعطیلی شدند. بعد از شیوع کرونا تمام 
فعالیت آموزشی ما به فضای مجازی منتقل شده و نیاز است که اینترنت با سرعت 
و قیمت مناسبی داشته باشیم. وی افزود: برای دریافت اینترنت پرسرعت به 
مراکز مخابراتی درخواست کشیدن فیبر نوری دادیم، اما چون زیرساخت مورد 
نیاز وجود ندارد آن ها از ما طلب پول هایی با رقم هایی بین 4۰ تا ۵۰ میلیون تومان 
کرده اند که پرداخت آن برای ما مقدور نیست. از طرف دیگر برخی همکاران 
درخواست داده اند تا اینترنت شان از ADSL یک VDSL تبدیل شود که الان 
ماه هاست در صف انتظار هستند. رئیس انجمن صنفی آموزشگاه های زبان شهر 
تهران گفت: با توجه به این که متولی آموزش زبان خارجه در ایران آموزشگاه ها 
هستند، اگر زیرساخت مناسب برای توسعه در اختیار آن ها نباشد و تسهیلاتی 
برای آن ها در نظر گرفته نشود، قطعا با مشکل رو به رو می شوند. وی با اشاره به 
تسهیلات در نظر گرفته به آموزشگاه ها توسط وزارت نیرو افزود: مثلا تعرفه برق 
برای ما به میزان یک سوم در نظر گرفته است، تا بتوانیم برای رفاه حال زبان آموزان 
از تهویه بهتر استفاده کنیم، توقع مان این است که وزارت ارتباطات نیز در این راه 
همراه ما باشد. »بهنام ولی زاده« مدیرکل مدیریت یکپارچه شبکه  ملی اطلاعات 
به مراکز  برای کمک  و منطقی  ایرنا اعلام کرد: روش اصولی  با  در گفت وگو 
آموزشی و آموزشگاه ها این است که آن ها برای اتصال کاربران به سایت یا پلتفرم 
آموزشی مورد نظرشان نسبت به میزبانی آن در دیتاسنترهای داخلی و یا استفاده 
از بسترهای آموزشی داخلی اقدام کنند. پس از آن می توانند مشخصات سامانه 
یا سایت خود را در سایت https://g2b.ito.gov.ir به ثبت برسانند. وی افزود: 
پس از ثبت سامانه، اپراتورها موظف هستند ترافیک کاربران سایت های ثبت شده 
در این سامانه را که دارای میزبانی داخلی هستند با تعرفه نیم بها محاسبه کنند. 
وی درباره تخصیص پهنای باند و اینترنت تعرفه نیم بها به این آموزشگاه ها افزود: 
منطقی نیست که آموزشگاهی در محل خود دیتاسنتر ایجاد کند، این کار علاوه 
بر این که غیر استاندارد بوده و منابع انسانی متخصص نیاز دارد، هزینه های 
زیادی را به آموزشگاه تحمیل می کند. کشیدن فیبر نوری زمینی و هوایی برای 
اتصال به دیتاسنتر در آموزشگاه هزینه زیادی دارد. او اشاره کرد: روش اصولی 
استفاده از تسهیلات دولتی برای آموزش مجازی در دوران کرونا، راه اندازی 
سامانه در یک دیتاسنتر و اعلام IP آن به سامانه فوق است. با ثبت انجام این کار 
تمام افرادی که به سامانه وصل شوند، می توانند از اینترنت نیم بها استفاده کنند.

رئیس کل بیمه مرکزی خبر داد:

۴ شرکت بیمه جدید در راه است
رئیس کل بیمه مرکزی، از تاسیس 4 شرکت بیمه ای جدید، خبر داد.

و  اجتماعی  حوزه  در  بیمه  بدیل  بی  نقش  بر  تاکید  با  سلیمانی  غلامرضا 
اقتصادی جامعه از بیمه به عنوان حفظ کرامت انسانی یاد کرد و گفت: بیمه 
در قالب پرداخت های خرد و بدون کمک دولت )یارانه( در ازای درصد اندکی از 
سرمایه افراد، کل دارایی هایشان را بیمه می کند و در هنگام حوادث، خسارت 
را بی منت پرداخت می کند. وی افزود: ماهیت بیمه، مدیریت ریسک است و 
هرجا که ریسک وجود دارد بیمه باید ایفای نقش کند. سلیمانی در بخش دیگری 
از سخنان خود، از تاسیس 4 شرکت بیمه ای جدید خبر داد و گفت: علاقه 
بخش های حقیقی و حقوقی برای ایجاد شرکت های بیمه زیاد شده است و این 
تعدد شرکت های بیمه باعث رقابت در صنعت بیمه می شود تا خدمات بیمه ای با 

مناسب ترین قیمت و بهترین کیفیت در دسترس بیمه گذاران قرار گیرد.

رییس جمهوری گذر از شرایط کنونی اقتصادی با هدف کم کردن فشار بر اقشار 
کم برخوردار را به عنوان هدف اصلی دولت امکان  پذیر دانست و گفت: در وضعیت 
فعلی، با امکانات موجود، دلیلی برای محدودیت در تامین کالاهای ضروری و دارو 

وجود ندارد.
حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی رییس جمهوری، روز سه شنبه در 
یکصد و هفتاد و پنجمین جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی، پس از گزارش رئیس 

کل بانک مرکزی و وزرای صنعت، معدن و تجارت و اقتصاد و امور دارایی از وضعیت 
اقتصادی کشور در ۶ماهه نخست و اقدامات برنامه  ریزی شده برای مدیریت بخش 
پولی، ارزی و تجاری کشور در ماه  های باقیمانده سال، گذر از شرایط کنونی 
اقتصادی با هدف کم کردن فشار بر اقشار کم برخوردار را به عنوان هدف اصلی 

دولت امکان  پذیر دانست.
رییس جمهوری حفظ سلامت و جان مردم اولویت اول دانست و گفت: دولت 
تمام توان خود را برای حمایت از سلامت مردم به کار خواهد گرفت و دستگاه های 
مسوول موظف هستند هماهنگی لازم را در چرخه تولید، پخش و توزیع فراهم کنند 

تا دسترسی مطمئن و سریع مصرف کننده در سراسر کشور حاصل شود.
روحانی گفت: در شرایط خاص کنونی، استفاده از ظرفیت ها و ساز و کارهای 
اقتصادی کشور و اتخاذ تدابیر ویژه برای تامین کالاهای اساسی مردم و مواد اولیه 
کارخانجات و مقابله با تحریم های ظالمانه دشمن که به قصد فلج کردن تولید و 

اقتصاد وضع شده اند، از اولویت های برنامه اقتصادی دولت است.
تامین  تمهیدات لازم در حوزه سیاست های تجاری کشور،  رییس جمهوری 
منابع لازم برای ادامه طرح های عمرانی کشور با فروش سهام، دارایی های مازاد 
دولت و اوراق، اصلاح قانون مالیات ها، مدیریت نقدینگی برای کاهش نرخ تورم و 

جهت گیری به سمت تولید را از دیگر راهبردهای اقتصادی دولت برشمرد.
روحانی ضمن اشاره به دیگر برنامه های دولت برای برقراری ثبات در بازار ارز و کالا 
و کنترل گرانی افزود: اولویت  بندی واردات متناسب با جریان درآمدی ارزی و اتخاذ 
تدابیر ویژه در خصوص ارز حاصل از صادرات برای نیازهای تولیدی و وارداتی کشور 
بر اساس تجارب ماه های اخیر از جمله اقدامات مهم دولت در حوزه سیاست های 

ارزی و کالایی کشور است.
رییس جمهوری با اشاره به وضعیت و شرایط تامین اقلام اساسی مورد نیاز مردم 
و تامین دارو در کشور گفت: در وضعیت فعلی، با امکانات موجود، دلیلی برای 
محدودیت در تامین کالاهای ضروری و دارو وجود ندارد. دستگاه  های ذیربط در 
تامین کالا و دارو موظف و مکلف هستند با تلاش مضاعف، دسترسی مردم به این 

کالاها را فراهم کنند.

رییس جمهوری:

 محدودیتی برای تأمین کالا های ضروری وجود ندارد

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی 
طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند

1- رأی شماره 13۹8۶۰33۰۰۰2۰2۹3۷1 مربوط به پرونده کلاسه 13۹211443۰۰۰2۰۰۰۷84مربوط به محمود آغاز 
فرزند اروجعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 1۷2 مترمربع پلاک شماره 214۰اصلی 
واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از علی اکبر مبینی زاده دفتر 2۰3 صفحه 

322)م الف۷۶۰4(
2- رأی شماره 13۹۹۶۰33۰۰۰2۰۰4۷2۰ مربوط به پرونده کلاسه 13۹811443۰۰۰2۰۰2324 مربوط به حسن حضرتی 
عینی فرزند کمندعلی درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۹8 متر مربع پلاک شماره 
24۶۵/214 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم مالکیت متقاضی طی سند مالکیت مشاعی ثبت دفتر 8۷ صفحه 

22)م الف۷۶۰۵(
3- رأی شماره 13۹8۶۰33۰۰۰2۰222۵4 مربوط به پرونده کلاسه 13۹۷11443۰۰۰2۰۰3۰38 مربوط به علی مرادی 
وحید فرزند محمدباقر درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 113مترمربع پلاک شماره 
1۹4۷/۶۷ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از خلیل اصغری ثبت در 

دفتر ۷1 صفحه 2۰2)م الف۷۶۰۹(
4- رأی شماره 13۹۹۶۰33۰۰۰2۰۰4۷۷8 مربوط به پرونده کلاسه 13۹۹11443۰۰۰2۰۰۰1۵3 مربوط به فرهاد ترکمن 
فرزند سیف اله درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 1۰3/۹4مترمربع پلاک شماره باقیمانده 
238۰ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از غلامعلی زندیه و محمدعلی 

زندیه ثبت دفتر ۵2 و 4۹۹ صفحه 1۶3 و 4۹۹)م الف۷۶11(
جلال  به  مربوط   13۹۹11443۰۰۰2۰۰۰۰41 کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹۹۶۰33۰۰۰2۰۰۹1۷۹ شماره  رأی   -۵

خسروی فرزند احمد درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۷۵مترمربع پلاک شماره 
18۷۰/18 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند رسمی ثبت دفاتر الکترونیکی شماره 

13۹۵2۰33۰۰۰2۰۰324۵)م الف۷۵13(
۶- رأی شماره 13۹۹۶۰33۰۰۰2۰۰۹۶۹8 مربوط به پرونده کلاسه 13۹۶11443۰۰۰2۰۰۰43۷ مربوط به آزاده صادقی 
فرزند محمدرضا درسه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶8/۰3 مترمربع پلاک شماره 
22۶8 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از محبت عیوض لی انتقال 

طی سند قطعی شماره ۵۶۶3۵ و ۵۶۶3۶ مورخ ۹3/11/۶ دفترخانه 28قم )م الف۷۶1۵(
۷- رأی شماره 13۹۹۶۰33۰۰۰2۰۰۹۷۰۰ مربوط به پرونده کلاسه 13۹۶11443۰۰۰2۰۰۰438 مربوط به یاسر وفائی 
فرزند اسفندیار  درسه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶8/۰3 متر مربع پلاک شماره 
22۶8 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از محبت عیوض لی انتقال طی 

سند قطعی شماره ۵۶۶3۵ و ۵۶۶3۶ مورخ ۹3/11/۶ دفترخانه 28قم )م الف۷۶14(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با 
توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 1۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته 
باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را 
اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن 
را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
تاریخ انتشار نوبت اول:99/0۷/۱4 
تاریخ انتشارنوبت دوم:99/0۷/30
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش 

کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  13۹۹۶۰33۰۰۰1۰۰۵۷34مربوط  شماره   رای   -1
نجفقلی  فرزند  فاروقی  ابوالفضل  به  مربوط   13۹811443۰۰۰1۰۰21۰8
در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت۷2/3۰مترمربع پلاک باقیمانده 
11134 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت 
مشاعی صادره در دفتر ۶2۵ صفحه 14۷ به موجب سند قطعی ۵4881 مورخ 

13۹8/11/۰۷ دفترخانه 2۹قم )م الف ۷۶۰2(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹۹۶۰33۰۰۰1۰۰۵122 شماره  رای   -2
در  فرزند محرم علی  زندیه  احمد  به  مربوط   13۹۹11443۰۰۰1۰۰۰۰۹۶
مربع پلاک شماره  متر  به مساحت 3۶/۹۰  باب ساختمان  ششدانگ یک 
1۰32۵ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه 
عادی خریداری مع الواسطه از معصومه نقلی صادره در دفتر 2۵۵ صفحات ۵2 
و ۵۵ به موجب سند قطعی شماره ۵۰3۰2 مورخ 13۶۷/۰3/18 دفترخانه 

2۰ قم )م الف۷۶۰3(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹۹۶۰33۰۰۰1۰۰۵۷21 شماره  رای   -3  
13۹811443۰۰۰1۰۰1۶1۶ مربوط به علی گلی فرزند حسن درششدانگ 
یک باب ساختمان به مساحت 14۰ مترمربع پلاک شماره 1۰۹21 اصلی واقع 
در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در 

دفتر الکترونیکی 13۹۷2۰33۰۰۰1۰1۰233)م الف ۷۶۰۶(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹۹۶۰33۰۰۰1۰۰۶3۰۰ شماره  رای   -4
آباد  علی  سرسنگی  عبدالرسول  به  مربوط   13۹۹11443۰۰۰1۰۰۰۰32
فرزند محمدجواد در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۹3/۵۰ مترمربع 
پلاک شماره 1۰31۶/1۷ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره 
یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر 88۷ صفحه 144 به موجب سند 

قطعی ۹42۷مورخ 13۹۵/۰1/1۰ دفترخانه ۶1 قم )م الف ۷۶۰۷(

کلاسه  پرونده  به  13۹۹۶۰33۰۰۰1۰۰4۷۰۹مربوط  شماره  رای   -۵
در  محمدولی  فرزند  گیوکی  زهرا  به  مربوط   13۹811443۰۰۰1۰۰1۹۶۶
شماره  پلاک  مساحت 1۵۶/22مترمربع  به  ساختمان  باب  یک  ششدانگ 
11۰8۹اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی 

به شماره 3۷2۷1 مورخ 13۹3/۰۶/22 دفترخانه 4۵قم)م الف ۷۶۰8(
کلاسه  پرونده  به  13۹۹۶۰33۰۰۰1۰۰3۰8۷مربوط  شماره  رای   -۶
13۹۹11443۰۰۰1۰۰۰۰۰4 مربوط به محمد حسین پاکدامن فرزند اصغر 
شماره  پلاک  مربع  مساحت 144متر  به  ساختمان  باب  یک  ششدانگ  در 
1۰۹۵1اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی 

به شماره 132۷۷۷ مورخ 13۹8/12/28 دفترخانه ۹قم )م الف ۷۶1۰(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹۹۶۰33۰۰۰1۰۰4۵38 شماره  رای   -۷
یدالله  فرزند  رستمی  محرمعلی  به  مربوط   13۹811443۰۰۰1۰۰2۰1۷
به مساحت 133 متر مربع پلاک شماره  باب ساختمان  در ششدانگ یک 
1۰۹۶۵اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی 

به شماره 4۰۵22 مورخ 13۹8/11/۰3 دفترخانه 42قم )م الف ۷۶12(
کلاسه  پرونده  به  13۹۹۶۰33۰۰۰1۰۰۶۶33مربوط  شماره  رای   -8
در  احمد  فرزند  رضوانی  هادی  به  مربوط   13۹811443۰۰۰1۰۰1۷۵۰
ششدانگ  مساحت  به  ساختمان  باب  یک  ششدانگ  از  مشاع  دانگ  دو 
13۹/3۰مترمربع پلاک شماره 1۰۹13 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه 
ثبت ملک اداره یک قم سهم الارث متقاضی به موجب گواهی حصر وراثت به 
شماره دادنامه ۹۶۰۹۹۷2۵224۰۰۰4۹۰ مورخ 13۹۶/۰2/2۶ شعبه 4۰ 
شورای حل اختلاف قم از مالکیت احمدرضوانی از سند قطعی 11۰1۹3 
مورخ 138۶/۰۶/18 دفترخانه ۹ قم بانضمام مبایعه نامه عادی خریداری از 

زهرا رضوانی و محمد رضوانی وراث احمد رضوانی )م الف۷۶1۶(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹۹۶۰33۰۰۰1۰۰۶۶34 شماره  رای   -۹
دو  در  احمد  فرزند  رضوانی  علی  به  مربوط   13۹811443۰۰۰1۰۰1۷۵1
دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 13۹/3۰ 

مترمربع پلاک  شماره 1۰۹13اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک 
اداره یک قم سهم الارث متقاضی به موجب گواهی حصر وراثت به شماره 
دادنامه ۹۶۰۹۹۷2۵224۰۰۰4۹۰ مورخ 13۹۶/۰2/2۶ شعبه 4۰ شورای 
مورخ  از سند قطعی 11۰1۹3  احمدرضوانی  مالکیت  از  قم  اختلاف  حل 
138۶/۰۶/18 دفترخانه ۹ قم بانضمام مبایعه نامه عادی خریداری از زهرا 

رضوانی و محمد رضوانی وراث احمد رضوانی )م الف۷۶1۷(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹۹۶۰33۰۰۰1۰۰۶۶3۵ شماره  رای   -1۰
13۹811443۰۰۰1۰۰1۷۵2 مربوط به مریم فلاحیان فرزند اکبر در دو دانگ 
مشاع ازششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 13۹/3۰مترمربع 
اداره  ثبت ملک  قم بخش یک حوزه  در  واقع  اصلی  پلاک شماره 1۰۹13 
یک قم سهم الارث متقاضی به موجب گواهی حصر وراثت به شماره دادنامه 
شورای   4۰ شعبه   13۹۶/۰2/2۶ مورخ   ۹۶۰۹۹۷2۵224۰۰۰4۹۰
مورخ  از سند قطعی 11۰1۹3  احمدرضوانی  مالکیت  از  قم  اختلاف  حل 
138۶/۰۶/18 دفترخانه ۹ قم بانضمام مبایعه نامه عادی خریداری از زهرا 

رضوانی و محمد رضوانی وراث احمد رضوانی )م الف ۷۶18(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و 
انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی 
به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 1۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص 
ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول 
اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و 
ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست 
خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم 
به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به 

دادگاه نخواهد بود
تاریخ انتشار نوبت اول:99/0۷/۱4
تاریخ انتشارنوبت دوم: 99/0۷/30
محمود مهدوی- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی ماده ۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی 



چهار شنبه -سی ام مهر ماه 1399-    سال بیست  و سوم -   شماره 65140
ورزشی

گزارش از: مجید روان ستان

اواسط مهرماه نامه ای از سوی فدراسیون فوتبال به سازمان لیگ ارسال و بر لزوم 
رعایت مقررات در جذب سرمربی، مربیان و مدیران تیم های حاضر در رقابت های 
لیگ برتر تاکید شده است. یک هفته بعد از آن، سازمان لیگ با ارسال نامه ای به 
هیأت ها و باشگاه ها از آنها خواسته طبق دستورالعمل نظام هماهنگ آموزش و 
ارتقاء مربیان عمل کنند در غیر این صورت از ثبت قرارداد اعضای کادر فنی فاقد 

شرایط دستوالعمل، جلوگیری می کند.
دوشنبه 14 مهرماه نامه ای از سوی فدراسیون فوتبال به سازمان لیگ ارسال 
و بر لزوم رعایت مقررات در جذب سرمربی، مربیان و مدیران تیم های حاضر 
نامه آمده: »اخیراً تعدادی  در رقابت های لیگ برتر تاکید شده است. در این 
از باشگاه های لیگ برتر بدون توجه به ماده 1۵ دستورالعمل هماهنگ آموزش 
و ارتقاء مربیان و آیین نامه مسابقات سازمان لیگ فوتبال ایران اقدام به استفاده 
از عنوان سرمربی یا مربی برای افرادی می نمایند که فاقد شرایط لازم برای این 
عناوین می باشند. مقتضی است با کلیه باشگاه های لیگ برتر فوتبال ایران مکاتبه 
و ضمن تاکید بر رعایت مقررات و پرهیز از اطلاق عناوین سرمربی یا مربی به 
افراد فاقد شرایط، لزوم جذب سرمربی یا مربی طبق ماده 1۵ دستورالعمل نظام 

هماهنگ آموزش و ارتقاء مربیان را یادآوری نمایید.«
دستورالعمل فراموش شد!

دستورالعمل نظام هماهنگ آموزش و ارتقاء مربیان در 13 شهریور 13۹8 به 
تصویب هیأت رئیسه فدراسیون رسید و 1۷ مهر 13۹8 به همه مراجع ذیربط 
ارسال و در آن قید شده بود که لیگ برتری ها باید سرمربی شان مدرک پرولایسنس 

)حرفه ای(، مربی  مدرک سطح A آسیا، مربی دروازه بانان  مدرک سطح 2 آسیا، 
مربی بدنساز مدرک سطح یک یا B آسیا + لیسانس تربیت بدنی و مدیر تیم نیز 
مدرک مدیریت داشته باشند، اما چرا بعد از پایان لیگ نوزدهم نه تنها باشگاه ها 
بلکه سازمان لیگ به این دستورالعمل توجه نکرده و آن را به فراموشی سپرده 

بودند؟
مربیان فاقد مدرک حرفه ای و A آسیا

در سال های گذشته فردی که به عنوان سرمربی تیم انتخاب می شد و فاقد 
مدرک لازم بود، کارت او را به عنوان مربی صادر می کردند، اما در این فصل در نامه 
فدراسیون با تاکید بر رعایت مقررات، تاکید شده از اطلاق عناوین سرمربی یا مربی 
به افراد فاقد شرایط نیز پرهیز شود و این یعنی اگر فردی که هدایت یک تیم لیگ 
برتری را برعهده دارد و فاقد مدرک پرولایسنس است را نمی توان و نباید سرمربی 
خطاب کرد. این در حالیست همه تیم های حاضر در رقابت های این فصل لیگ 
برتر کادر فنی خود را انتخاب و برخی  از باشگاه های لیگ برتری افرادی را به عنوان 

سرمربی  انتخاب کرده اند که فاقد مدرک حرفه ای یا حتی A آسیا هستند.
۸ مربی فاقد مدرک مربیگری

در حالی که رقابت های لیگ بیستم از شنبه 1۰ آبان ماه آغاز می شود، با توجه 
به این نامه نفراتی مانند: رحمان رضایی )ذوب آهن(، محرم نویدکیا )سپاهان(، 
صادقی  ابراهیم  )فولاد(،  نکونام  جواد  )شهرخوردو(،  رحمتی  سیدمهدی 
)سایپا(، محمد ربیعی )مس رفسنجان (، وحید فاضلی )نساجی( و وحید بیات لو 

)ماشین سازی( نمی توانند روی نیمکت بنشینند.
نکته مهم اینکه در این نامه تاکید شده از اطلاق عناوین سرمربی یا مربی به افراد 
فاقد شرایط پرهیز شود. همانطور که مشخص شده از فهرست 1۶ نفره سرمربیان 

لیگ برتری 8 مربی دارای مدرک مربیگری حرفه ای هستند و دیگران طبق نامه 
سازمان لیگ و فدراسیون فوتبال اجازه ثبت قرارداد ندارند.

عدم برگزاری دوره پرولایسنس در ایران
یکی از انتقادهایی که به دستورالعمل سازمان لیگ می توان گرفت، طولانی 
شدن عدم برگزاری دوره پرولایسنس در ایران بوده و طبیعی است که بسیاری از 
مربیان ایرانی فاقد این مدرک بین المللی باشند. طبق شنیده ها البته عده ای در 
کلاس های این دوره ثبت نام کرده اند، اما هنوز فدراسیون موفق به برگزاری این 
دوره نشده و طبق گفته میرشاد ماجدی، سرپرست کمیته جوانان فدراسیون 
فوتبال که پیش از این مسئول کمیته آموزش فدراسیون فوتبال بود؛ این افراد با 
توجه به ثبت نام، مشکلی برای حضور به عنوان سرمربی در تیم های لیگ برتر 
ندارند، اما فدراسیون و سازمان لیگ به صورت رسمی چیزی در این باره اعلام 

نکرده است.
رحتمی بدون مدرک مربیگری

برخی از مربیان جوانی که این فصل هدایت تیم های لیگ برتری را برعهده 
سرمربی  تازگی  به  که  رحمتی  سیدمهدی  هستند،   A مدرک  فاقد  گرفته اند 
شهرخودرو شده فاقد مدرک مربیگری است، زیرا تا چند ماه پیش در لیگ برتر 
بازی می کرد و فرصت حضور در کلاس های مربیگری را نداشت. محرم نویدکیا، 
سرمربی تیم سپاهان مدرک B را دارد. کلاس های مربیگری چند ماهی است که 
به دلیل شیوع ویروس کرونا متوقف شده و طبق گفته میرشاد ماجدی با شروع 
 A کلاس ها، توجه کنید با شروع کلاس ها، برای امثال نویدکیاها مدرک مربیگری
در نظر گرفته می شود و به این ترتیب آنها باز هم به عنوان سرمربی حضور پیدا 

خواهند کرد!
بعید است قانون رعایت شود!

از طرفی عدم صلاحیت نیمی از سرمربیان، دستیاران و دیگر عوامل باشگاه های 
لیگ برتری برای نشستن روی نیمکت تیم های شان و با توجه به اینکه آنها قرارداد 
بسته اند، بعید نظر می رسد این بار هم قانون و مقررات حتی با وجود تاکید و 

هشدارهای سازمان لیگ و فدراسیون فوتبال رعایت شود.
پیش تر و در بسیاری از موارد، فدراسیون فوتبال و سازمان لیگ چشم شان را به 
روی تخلف های باشگاه ها بسته  بودند و در نهایت نه قانونی اجرایی شده و نه آبی 
از آب تکان خورده است. باید دید که در این مورد یک بار دیگر تاریخ تکرار می شود 
یا قرار است اتفاق دیگری رخ دهد. در فوتبال حرفه ای دنیا هیچگونه اغماضی با 
مربی به دلیل نامش صورت نمی گیرد. زین الدین زیدان که در دوره ای، مربی تیم 
کاستیا بود به دلیل تردید درخصوص داشتن مدرک مربیگری A سه ماه محروم 
شد. همچنین محرومیتی نیز برای سانچز در نظر گرفته و او متهم شده بود که از 
مدرکش به نفع زیدان استفاده کرده است. در ادامه فدراسیون فوتبال فرانسه در 
نامه ای که برای رئال مادرید نوشت که زیدان در حال گذراندن کلاس A است و به 
همین دلیل رای صادره برای »زیزو« متوقف شد. اما در ایران و بارها سازمان لیگ 
به مربیان فاقد مدرک A اجازه حضور روی نیمکت را داد و با آنها همراهی کرد 
که مدرک مربیگری دریافت کنند.  تفاوت فوتبال ما با فوتبال دنیا در این است که 
ستاره های فوتبال حرفه ای جهان، ابتدا مدرک می گیرند و بعد مربی می شوند، اما 
در ایران بازیکن هنوز به صورت رسمی از دنیای فوتبال خداحافظی نکرده، ابتدا 
مربی می شود و بعد به بهانه مربیگری مدرک می گیرد! شاید نام ها مانع اجرای 

ماده 1۵ دستورالعمل نظام هماهنگ آموزش و ارتقاء مربیان شود.

ستاره های فوتبال ایران اول مربی می شوند بعد مدرک می گیرند!

دهن کجی به شروط  ثبت قرارداد مربیان فوتبال
معاون وزارت ورزش: 

 تعداد ورزشکاران زن و مرد
 برابر شده است

تعداد  اکنون  ورزش گفت:  وزارت  قهرمانی  و  ورزش حرفه ای  توسعه  معاون   
ورزشکاران زن و مرد برابر شده است و در بخش قهرمانی هم زنان حضور پررنگ تری 

پیدا کردند.
»مهدی علی نژاد« معاون توسعه ورزش حرفه ای و قهرمانی وزارت ورزش روز 
سه شنبه در همایش بزرگ ورزش زنان که در فضای باز آکادمی ملی المپیک برگزار 
شد، اظهار داشت: ورزش بدون شک یکی از عناصر اصلی در رسیدن به سلامت و 

رفاه اجتماعی روحی و روانی است.
وی افزود: باید به ورزش زنان بیشتر توجه کنیم چرا که آن ها در سلامت جامعه 
نقش مهمی دارند و اگر زنان به ورزش بیشتر بپردازند اثر مطلوب آن به مراتب بیشتر 

از مردان است.
معاون وزیر ورزش تصریح کرد: اکنون تعداد ورزشکاران زن و مرد برابر شده است 
و در بخش قهرمانی هم زنان حضور پررنگ تری پیدا کردند. زنان در بازی های 

آسیایی ٢٠١٨ جاکارتا ٢۵ درصد مدال ها را کسب کردند.  
وی در پایان این همایش و در جمع خبرنگاران نیز گفت: برگزاری همایش ها 
نشان دهنده توجه به ورزش زنان و یکی از پایه های سلامت جامعه ارتقا حوزه زنان 

است و توجه آنها به ورزش سبک زندگی را تغییر می دهد.
علی نژاد ادامه داد: در این دوره از بازی های المپیک امیدواریم به تعداد مدال ها 
در حوزه زنان اضافه شود زیرا ظرفیت کسب بیش از یک مدال که در المپیک ریو 

کسب شده است را داریم.
گفت:  تیراندازی  ملی  تیم  سرمربی  هاشمی«  »الهام  درباره  همچنین  وی 
از  امیدواریم  که  شد  برگزار  ورزش  وزارت  و  المپیک  ملی  کمیته  در  جلساتی 
ظرفیت ها استفاده شود. اگر به دنبال موفقیت در بازی های المپیک هستیم نباید 

این اختلافات بوجود آید.  
وی درباره وضعیت »حمیده عباسعلی« عضو تیم ملی کاراته زنان ایران نیز اظهار 

داشت: موضوع سفر وی در دستور کار فدراسیون پزشکی قرار دارد.

علیرضا منصوریان :

کمترین حق تراکتور قهرمانی است
سرمربی تیم فوتبال تراکتور گفت: 
12، 13 بازیکن اصلی تیم تراکتور که 
شاکله اصلی تیم است را حفظ کردیم.
 علیرضا منصوریان در حاشیه تمرین 
اظهار  خبرنگاران  حضور  در  دیروز 
گذشته  فصل  به  نسبت  ما  داشت: 
پنج بازیکن خارجی مان و پنج بازیکن 
در  دادیم.  دست  از  را  اصلی   ترکیب 
بازار نقل و انتقالات قیمت ها به صورت 

کاذب بالا رفته و واقعی نیست. 
که  بازیکنی  نمی شود  افزود:  وی 
میلیارد  نیم  و  یک  گذشته  فصل 
قراردادش بوده الان پنج و نیم میلیارد 
پول بخواهد؛ یا بازیکنی که سه میلیارد 
بوده امسال 1۰ میلیارد درخواست کند. یک حبابی ایجاد شده ولی متأسفانه این 

حباب در حال تبدیل شدن به واقعیت است.
سرمربی تیم تراکتور خاطرنشان کرد: بازیکنی که سال گذشته قراردادش سه، 
چهار میلیارد بوده امسال از باشگاه ما 1۰ میلیارد خواسته است. سیاست گذاری 
که ما با مالک، مدیرعامل و اعضای هیئت مدیره داشتیم این بود که در عین حالی 
که باید نقاط ضعف را پوشش بدهیم و خواسته هواداران را عملی کنیم، زیاد وارد 

این فضای حباب هم نشویم. 
وی  ادامه داد: باشگاه ما خصوصی است و مالک باشگاه برای اموالش زحمت 
کشیده و از همه مهمتر به بالا رفتن آوازه باشگاه تراکتور کمک کرده است. امکانات 
تمرینی ما با امکانات تیم های صنعتی برابری می کند و حتی در امکانات لجستیکی 
بالاتر هم هستیم. نقاط ضعف مان را می دانیم و سعی کردیم آنها را پوشش دهیم 
ولی سعی کردیم آینده را هم ببینیم. ما هفت، هشت بازیکن جوان خیلی خوب 
جذب کردیم که سه، چهار بازیکن را در تیم های پایه دیدم و به بزرگسالان آوردم. 
یکی دو بازیکن را خود من می شناختم و پیگیر بازی شان بودم و با این بازیکنان 
آینده تراکتور درخشان بوده و باید بگویم کمترین حق هواداران تراکتور قهرمانی 

در لیگ برتر است.
وی با بیان اینکه شامله اصلی تیم مان را حفظ کردیم، خاطرنشان کرد:  باید 
فشرده و صمیمی زحمت بکشیم. سال بسیار سختی را پشت سر می گذاریم. رقبا 
از دید ما متأسفانه و از دید خودشان خوشبختانه بودجه مصوب دارند و شرایط 

تیم های صنعتی فرق می کند و دست به خریدشان از ما خیلی بهتر بوده است.

کنعانی زادگان در مسیر شجاع؛

 مدافع پرسپولیس تمدید می کند؟
مدافع ملی پوش پرسپولیس ممکن است فصل آینده در این تیم حضور نداشته 

باشد.
محمدحسین کنعانی زادگان، مدافع ملی پوش پرسپولیس و یکی از مهره های 
کلیدی این تیم در فصل گذشته لیگ برتر و لیگ قهرمانان آسیا ممکن است فصل 
آینده در جمع سرخپوشان تهرانی نباشد و در کنار اسامی دیگری که حرف و 
حدیث جدایی آنها مطرح است باید نام او را هم قرار داد. این بازیکن فصل گذشته 
قراردادی 2 ساله با پرسپولیس امضا کرد ولی قرارداد فصل دوم او نیاز به توافق مالی 
دارد و این در حالیست که تا امروز چنین توافقی انجام نشده و ممکن است همین 
موضوع باعث جدایی کنعانی زادگان شود. او به دلیل اینکه هنوز با پرسپولیس به 
توافق نرسیده در تمرین این تیم حاضر نشده و به نوعی در حال حاضر بازیکن این 
تیم محسوب نمی شود و باشگاه باید برای حفظ او هرچه سریعتر به دنبال توافق 
مالی و بستن قرارداد فصل بعد باشد. این در حالیست که پرسپولیس این روزها 
درگیر مشکلات زیادی است و دست باشگاه در مسائل مالی بسته است و باید دید 

چه فکری برای حل این مشکل انجام می دهند.

دختر کاراته کای استان قم موفق به کسب مقام سوم و نشان برنز دومین دوره مسابقات مجازی کاتای سبک های آزاد کاراته 
بانوان ایران شد.  برپایه این  گزارش ، بعد از درخشش نماینده های قم در مسابقات کاراته سبک های آزاد مردان ایران که با 
کسب هفت مدال رنگارنگ طلا، نقره و برنز و ایستادن روی سکوی نایب قهرمانی ایران همراه بود، یک رتبه سومی و نشان برنز 
نیز از پیکارهای بخش بانوان به استان قم اختصاص یافت. بر اساس برنامه ریزی انجام شده از سوی سازمان لیگ فدراسیون 
کاراته که مسوولیت آن را ابوالقاسم پایدار یکی از چهره های مطرح کاراته قم بر عهده دارد، دومین دوره مسابقات مجازی کاتا 
ویژه سبک های آزاد بانوان ایران در چهار مرحله با قضاوت 1۶ داور و نظارت شورای داوران و سازمان لیگ برگزار شد و و نفرات 
برتر خود را شناخت. در این دوره از مسابقات که با قهرمانی خوزستانی ها همراه بود مجموعا 34۵ کاتارو برای به دست آوردن 
رتبه های برتر رقابت کردند و نماینده موفق قم نیکا نیک پرور بود که در رده سنی خردسالان روی سکوی سوم جای گرفت و 

نشان برنز دومین دوره لیگ کاتای مجازی سبک های آزاد زنان ایران را کسب کرد.
در رده های نهایی پیکارهای رده سنی خردسالان زیر قهوه ای دومین لیگ کاتای مجازی ایران، مریم میری از هیات فارس 
در جایگاه نخست ایستاد، تارا بهزادی از هیات خوزستان نایب قهرمان شد و مقام سوم مشترکا به نیکا نیک پرور از هیات کاراته 
قم و غزال صدقی از هیات کردستان تعلق گرفت. در رده بندی مدالی این دوره از مسابقات خوزستان ، فارس، تهران، کرمان، 
کردستان، هرمزگان، گیلان اول تا هفتم شدند، خراسان رضوی و مازندران مشترکا در رده هشتم ایستادند و قم با تک نشان 

برنز نیکا نیک پرور در کنار هیات های آذربایجان شرقی و مرکزی رتبه نهم مشترک را به خود اختصاص داد.
نفراتی که در این دوره از رقابت های کاتای مجازی سبک های آزاد بانوان ایران موفق به کسب مدال شده اند طبق اعلام 
فدراسیون کاراته می توانند از پانزدهم آبان ماه با حضور در هیات کاراته استان حکم قهرمانی خود را دریافت کنند، در حالی 
که اوایل مهر ماه نیز با پایان رقابت 14۰ کاتاروی بخش مردان، قم با دو طلا، دو نقره و سه برنز روی سکوی نایب قهرمانی جای 
گرفته بود. در بخش مردان و در  رده نوجوانان کمربند زیر قهوه ای دو مدال به تیم قم رسید که مدال طلا را سیدامیرحسین 
رئیس کرمی و نشان برنز را مهدی عابدینی برای استان قم کسب کردند، همچنین در رده نوجوانان کمربند قهوه ای و مشکی 
فرزاد اخوی پور به نشان نقره رسید، در رده جوانان امیرعباس رضایی برنز گرفت، در رده بزرگسالان مهدی گل وردی، 
محمدحسین رستمی زاده و سیدمحمدصادق ابوطالبی هر سه نفر از قم مدال های طلا، نقره و برنز این مسابقات را نصیب 

قم کردند.

رئیس هیات تنیس روی میز قم با بیان اینکه تیم تنیس روی میز قم برای حضور در لیگ برتر نوجوانان و امید آماه است 
گفت: با 2 حامی مالی برای پشتیبانی از این تیم مذاکره صورت گرفته ولی تنیس روی میز قم نیازمند حامی مالی قوی 

است.
مهدی عموئیان افزود: تیم تنیس روی میز قم سال گذشته با شکست تمام حریفان موفق شد با اقتدار قهرمان لیگ 

نوجوانان و امید کشور شد که این موضوع نشان از ظرفیت های این تیم است.
وی ادامه داد: حامیان مالی که با آنها مذاکره صورت گرفته توان کمک زیاد به این تیم را ندارند به همین دلیل از ورود 

حامیان مالی قوی برای کمک به این تیم استقبال می کنیم.
وی با تاکید بر اینکه تمام بازیکنان تیم تنیس روی میز قم بومی استان هستند، ادامه داد: قهرمانی در لیگ برتر تنیس 
روی میز در سال گذشته آن هم در شرایطی که تمام بازیکنان این تیم بومی استان هستند، یک دستاورد مهم برای این 

رشته ورزشی درقم بود به گونه ای که این اتفاق برای اولین بار در تاریخ تنیس روی میز استان رقم خورد.
عموئیان ادامه داد: لیگ برتر در فصل جدید قرار است در دی و بهمن ماه امسال در دو مرحله رفت و برگشت به صورت 

متمرکز در تهران برگزار شود که مشکلی برای پرداخت ورودی و شرکت در این مسابقات نداریم.
رئیس هیات تنیس روی میز قم با اشاره به ظرفیت های تنیس روی میز قم گفت: تنیسورهای قم در چهار رده 
جوانان، نوجوانان، نونهالان و کودکان جزو ورزشکاران اول و یا دوم کشور هستند که حفظ این جایگاه نیازمند حمایت 

بیشتر از این رشته است.
وی گفت: با وجود شیوع کرونا، با توجه به اینکه سه تن از تنیسورهای قم برای مسابقات انتخابی تیم ملی دعوت شده اند 

حمایت از این ورزشکاران بی وقفه ادامه دارد.
عموئیان ادامه داد: درموج اول شیوع کرونا برای جلوگیری از تعطیلی تمرینات این ورزشکاران، تجهیزات مورد نیاز آنها 
تامین و برای کار در منزل در اختیار آنها قرار گرفت ضمن اینکه در شرایط فعلی نیز با رعایت دقیق دستورالعمل های 

بهداشتی این تنیسورها روزانه تا پنج ساعت تمرین می کنند به همین دلیل از سطح آمادگی بالایی برخوردار هستند.
4۰۰ ورزشکار آقا و 1۵۰ ورزشکار خانم به صورت حرفه ای در رشته تنیس روی میز قم فعالیت می کند. بیش از 3۰ مربی 

و 2۰ داور فعال در رشته تنیس روی میز در قم فعالیت دارند.

دردومین دوره مسابقات مجازی ؛

مدال برنز کاراته کای قم از سبک های آزاد بانوان ایران
رئیس هیات تنیس روی میزاستان قم :

تنیس روی میز قم نیازمند حامی مالی است

 پیشکسوت استقلال گفت: در توانایی های استراماچونی هیچ شکی نیست اما 
باید قبول کرد او از ایران رفته و دیگر سرمربی استقلال نیست و هواداران این تیم 

باید این مربی ایتالیایی را فراموش کنند.
»صادق ورمزیار« سال ها در جناح چپ استقلال به میدان رفت و یکی از بازیکنان 

قدیمی و متعصب آبی پوشان محسوب می شود.
ورمزیار در گفت و گویی درباره شرایط استقلال و حضور »محمود فکری« بر روی 

نیمکت این تیم حرف های جالبی بر زبان آورد که مشروح آنرا در زیر می خوانیم.
انتخاب فکری به عنوان سرمربی استقلال گزینه مناسبی برای هدایت 

استقلال بود؟
باید در باره فکری به یک نکته مهم اشاره کنم.

چه نکته ای؟
اینکه او 14 سال پیراهن استقلال را پوشید و همواره جزو بازیکنان متعصب و 
وفادار آبی پوشان بود و بازوبند کاپیتانی این تیم را بر دستان خود بست. پس چنین 
شخصیتی شایسته هدایت استقلال نیست؟ او در نساجی مازندران نتایج خوبی را 

کسب کرد و در این مقطع مهم شایسته ترین فرد برای هدایت استقلال بود.
شاید او با استقلال نتواند به موفقیت برسد؟

فکری یکی از پر ریسک ترین کارهای زندگی اش را انجام داد و هدایت استقلال 
را در این برهه زمانی قبول کرد که هیچکس حاضر نبود بر روی نیمکت آبی ها 
بنشیند. به نظر من در این مقطع فکری شجاعت زیادی از خود نشان داد که به 

استقلال آمد.
اما خیلی ها بر این باور هستند سایه استراماچونی بالای سر او خواهد 

بود؟
استراماچونی یک مربی بزرگ بود و در مدتی که هدایت استقلال را بر عهده 

داشت با این تیم نتایج خیلی خوبی گرفت.
یاد  باز  هواداران  نگیرد  نتیجه  بازی  چند  استقلال  با  فکری  اگر 

استراماچونی خواهند افتاد؟
باید به فکری و کادری که هدایت استقلال را بر عهده گرفته،  فرصت داد چرا که 
همگی آنها سال ها در این تیم حضور داشته و خاطرات خوبی را برای هواداران رقم 

زده اند. اگر از فکری حمایت شود او می تواند نتایج خوبی را با این تیم کسب کند. 
من در این مورد مدیریت قبلی را مقصر می دانم.

چرا؟
برای اینکه با اسم استراماچونی با احساسات هواداران استقلال بازی کردند 
و این بزرگ ترین ضعف مدیریت آنها بود و اگر به جای پرداختن به ماجرای اسم 
استراماچونی زودتر تکلیف استقلال را روشن می کردند، بسیاری از این اتفاق ها 
پیش نمی آمد. هواداران استقلال با وعده هایی که بابت حضور این مرد ایتالیایی 
بر روی نیمکت آبی پوشان شنیده بودند خوشحال شده و برای بازگشتش لحظه 

شماری می کردند در حالی که او شرایط حضور در ایران را نداشت.
قوانین هم چنین اجازه ای را به آنها نمی داد؟

دقیقا همین  طور است.  مدیران استقلال به خوبی می دانستند جذب مربی و 
 بازیکن خارجی منع قانونی دارد و هرگز مجوز حضور استراماچونی صادر نمی شود.

استقلالی ها انتظار قهرمانی از فکری دارند؟
به هر حال سطح توقعات از فکری و همکارانش بالاست و امیدوارم در مسیری 
که آنها قدم گذاشته اند بتوانند به موفقیت رسیده و روزهای خوبی را برای هواداران 

استقلال رقم بزنند.
نظرتان درباره خریدهایی که استقلال در فصل نقل و انتقالات انجام 

داده،  چیست؟
درباره این خریدهایی که انجام شده حرف دارم.

اینکه بازیکنان جدید استقلال در زمانی جذب شدند که تکلیف سرمربی این تیم 
مشخص نبود و مدیریت قبلی استقلال بازیکنان جدید را جذب کرد،  باید دید بر 

چه مبنا و قاعده ای این اتفاق صورت گرفت.
هنوز تکلیف برخی از نفرات همچون علی کریمی، شیخ دیاباته و هرویه 

میلیچ  مشخص نیست؟
باید با این بازیکنان که در فصل گذشته از مهره های تاثیرگذار استقلال بودند 
تمدید قرارداد صورت بگیرد، چرا که آنها کمک زیادی می توانند به استقلال انجام 
دهند. یک مربی خوب برای رسیدن به موفقیت به ابزار نیاز دارد و ابزار مربیان 
بازیکنان هستند. به طور حتم اگر این اتفاق رخ ندهد محمود فکری به مشکل 

خواهد خورد.
منطقه  این  درباره  نظرتان  می کردید  بازی  چپ  جناح  در  شما  خود 

استقلال چیست؟
هرویه میلیچ  عملکرد خوبی در این منطقه داشت و در استقلال جا افتاده بود. 

بازگشت وی به ایران می تواند جناح چپ استقلال را تقویت کند.
لیگ از دهم آبان شروع می شود و استقلال دیر استارت زد، آیا به آمادگی 

کامل خواهد رسید؟
به هر حال این از همان مشکلاتی است که گفتم و مدیریت وقت استقلال زمان 
زیادی را به خاطر استراماچونی از دست داد. اگر مشکلات برطرف می شد و 

استقلال زودتر استارت می زد تا 1۰ آبان به آمادگی کامل می رسید.
استقلال در اولین بازی تدارکاتی خود مقابل نفت مسجد سلیمان به 

برتری رسید؟
این شروعی خوبی برای استقلال بود و به طور حتم به آبی پوشان انگیزه و اعتماد 

به نفس می دهد.

صادق ورمزیار: 

هواداران استقلال استراماچونی را فراموش کنند
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تقابل طیف قدیمی با نسل جوان و سردرگمی گفتمانی؛
انتخابات۱۴۰۰ و سه چالش بزرگ اصولگرایان

اصولگرایان برای حضور در انتخابات ریاست جمهوری سیزدهم با سه چالش 
عملکرد مجلس یازدهم، تقابل طیف قدیمی با نسل جوان و سردرگمی گفتمانی 

مواجهند. 
انتخابات ریاست جمهوری دوره سیزدهم برای جمعی از اصولگرایان از سال 
گذشته و با انتخابات مجلس یازدهم شروع شد. این گزاره ای قوی نزد محافل 
اصولگرایی است که جریان برنده انتخابات اسفند۹8، از کارزار انتخابات خرداد 
14۰۰ هم پیروز بیرون خواهد آمد. همین تصور باعث شد که طیف های مختلف 
اصولگرایی سعی کنند بیشترین سهم را از لیست اصولگرایان برای مجلس 
یازدهم به دست بیاورند و در فصل چرخش نخبگان در گام دوم انقلاب، نیروهای 
جوان خود را به بقیه طیف ها بقبولانند. همین رویکرد باعث بروز اختلافات 
مستمر در مسیر وحدت اصولگرایان و اعتراض های متقابل شد که همدیگر را 
متهم به حذف نیروهای توانمند و وارد کردن نیروهای خودی به لیست وحدت 

می کردند.
با همه این کشمکش ها، انتخابات اسفند برای اصولگرایان در غیاب مشارکت 
حداکثری مردم و رقیب سیاسی با پیروزی خاتمه یافت. اما انتخابات اسفند آغاز 
تحولاتی مهم در طیف بندی این جریان سیاسی بود. مهم ترین نکته این انتخابات 
برای جریان اصولگرا به زعم برخی تحلیل گران کم رنگ شدن »جبهه پایداری« 

در این طیف است.
اصولگرایان با گذر از این رقابت ها، برای ورود به انتخابات ریاست جمهوری با 
چالش های مهمی روبرویند. سیاسیون این جریان هر چند در ابتدای امر و در 
ماه های گذشته گمان می کردند که پیروزی در انتخابات ریاست جمهوری با 
شرایط همسان با انتخابات مجلس آسان خواهد بود اما با نزدیک تر شدن به بهار 
14۰۰ تحلیل گران و فعالان این طیف سیاسی هشدار می دهند که نباید پیروزی 

را از هم اکنون به دست آمده تلقی کرد.
»مجتبی شاکری« دبیرکل »جمعیت جانبازان انقلاب اسلامی« از جمله این 
فعالان اصولگرا است. او در همین زمینه به ایرنا گفته که »اگر نیروهای انقلابی و 
اصولگرا هوشیار نباشند ممکن است در انتخابات 14۰۰ اتفاقی مانند آنچه که در 
دوم خرداد رخ داد، رقم بخورد و فردی همسو با جریان مقابل اصولگرایان پیروز 

میدان انتخابات شود.«
عملکرد مجلس یازدهم پاشنه آشیل اصولگرایان

عملکرد مجلس تمام اصولگرای یازدهم یکی از عوامل اصلی تاثیرگذار در 
انتخابات ریاست جمهوری دوره سیزدهم است؛ مجلسی که با شعارهای متنوع 
و تند و تیز شروع به کار کرده و انتظارات بدنه حامی خود را بشدت افزایش داده 
است. از طرف دیگر نقدهای چهار ساله اصولگرایان به مجلس دهم و عملکرد 
اصلاح طلبان و حتی اصولگرایان معتدل حاضر در آن هم آنقدر به صورت مدام 
تکرار شده که هم اکنون نمایندگان مجلس یازدهم با نظاره گری دقیق افکار 
عمومی مواجهند که منتظر است ببیند منتقدان تند دیروز، امروز در قامت 

نمایندگی چه عملکردی را به ثبت می رسانند.
حضور پرتعداد نماینده اولی ها، فقدان تسلط و صلاحیت تخصصی کافی 
برخی نمایندگان و ساده سازی امر حکمرانی، بحران مقبولیت مجلس یازدهم، 
مشکلات فزاینده کشور و تقابل برخی طیف های نمایندگان با دولت از جمله 
چالش های مهم و اصلی مجلس یازدهم از دید ناظران سیاسی است؛ مجلسی که 
حدود پنچ ماه گذشته بیشتر شعار داده و کمتر به وظیفه اصلی یعنی قانونگذاری 
پرداخته است.از سوی دیگر این مجلس از آغاز با چالش های مختلفی چه در 

مواجهه با افکار عمومی و چه در میان بدنه حامی خود روبرو بوده است.
بنابراین، اگر مجلس یازدهم با همین ریل فعلی ادامه دهد و تمرکز خود را به 
جای مجلس به رایزنی های انتخاباتی و سفرهای استانی معطوف کند، قطعا 
یکی از ضعف های مهم اصولگرایان در رقابت های انتخاباتی سال آینده عملکرد 
مجلس یازدهم خواهد بود و دست جریان رقیب را برای نقد آنان پر خواهد 
کرد. اما اگر مجلس یازدهم و به ویژه رئیس آن و برخی نمایندگان موثر با عمل 
به رهنمود رهبری مبنی بر هم افزایی با دولت و واقع نگری، طرح ها و اقدامات 
موثری را به نتیجه برسانند این عملکرد می تواند نقش موثری در جذب رای مردم 

به سبد اصولگرایان در 14۰۰  داشته باشد.
سردرگمی در اولویت بندی گفتمانی

نکته مهم بعدی به صورت بندی ها و اولویت بندی های گفتمانی در جریان 
اصولگرایان مرتبط است. به باور برخی ناظران سیاسی تکثر گفتمانی در این 
جریان یا به تعبیر بهتر افزایش شکاف های گفتمانی از یک سو و عدم ارتباط و 
درک درست از مطالبات و تحولات جامعه باعث شده که اصولگرایان همچنان 
برای انتخاب گفتمان و حتی رویکرد برای انتخابات 14۰۰ سردرگم باشند. طیفی 
به دنبال تلاش برای استفاده از وضعیت مشکلات اقتصادی، فساد و تبعیض در 
کشور و تمرکز بر مسئله مبارزه با فساد و تبعیض و سرِ دست گرفتن مسئله معیشت 
در سطح افکار عمومی هستند. طیف دیگر همچنان بر کار اجرایی و میدانی 
تاکید دارد که در لایحه های نهانی این رویکرد، مسئله توسعه به جای عدالت 
برجسته است.  اما طیف جوان تر اصولگرایان با شعار عدالت و جبهه پایداری 
اگر بتواند انسجام سابق خود را به دست بیاورد و از اختلافات درونی عبور کند با 

رویکردهای سیاسی و فرهنگی علاقه مندند که در صدر اصولگرایی قرار گیرند.
این مولفه باعث می شود که رسیدن اصولگرایان به وحدت در انتخابات ریاست 
جمهوری بهار سال آینده به سختی امکان پذیر باشد و این امر موجب سردرگمی 
و ارسال پیام های متضاد به جامعه می شود. برای همین به نظر می رسد امکان 

حضور اصولگرایان با نامزد واحد در انتخابات سال آینده نامحتمل است.
چالش طیف جوان و قدیمی در جریان اصولگرایی

عمده نیروهای قدیمی دو جریان اصولگرایی و اصلاح طلبی با فرسودگی و 
رخوت در ایده حکمرانی مواجهند. از این رو و با توجه به رویکرد رهبری مبنی 
بر لزوم ورود جوانان به عرصه مدیریت و سیاست کشور، تلاش دارند که بتوانند 
جابجایی نسلی را انجام دهند. البته فقدان احزاب کارآمد باعث شده چرخش 
نخبگان با مشکلات و با نارسایی هایی مواجه شود. با این حال اصولگرایان در 
انتخابات مجلس تا حدی زیادی این ایده را پیش بردند. البته با نقدهای درون 
جریانی و برون جریانی هم مواجه شدند که چرخش واقعی اتفاق نیافتاده و افراد 

قدیمی تر در نقش پدرخوانده های طیف های مختلف ظاهر شده اند.
به باور ناظران سیاسی این چالش که از سال 84 زمینه های آن فراهم شده 
است، برای انتخابات 14۰۰ پررنگ تر خواهد شد . چالش نسلی در جریان 
اصولگرایی در دو سطح رخ نشان می دهد. این چالش در مرتبه اول در سطح 
احزاب و تشکل ها وجود دارد. منزوی شدن تشکل های قدیمی چون حزب 
و  مبارز، جامعه اسلامی مدرسین حوزه علمیه قم  موتلفه، جامعه روحانیت 
جریانات معتدل و جناح راست جریان اصولگرا نشانی از چالش نسلی در جریان 
اصولگرایی در سطح احزاب است. بنابراین در انتخابات 14۰۰ طیف جوان تر و 
رادیکال تر تلاش خواهد کرد میدان داری کند و طیف قدیمی تر هم سعی خواهد 
کرد که جایگاه پیشین خود را باز یابد. در داخل خود احزاب اصولگرا هم این 
چالش بین نسل قدیمی و جوان تر وجود دارد. اصولگرایان اگر بتوانند در ماه های 
پیش رو سه چالش یادشده را مدیریت کنند که البته با دشواری هایی هم روبرو 
است خواهند توانست با خیال آسوده وارد انتخابات ریاست جمهوری شود اما 
اگر این چالش ها استمرار پیدا کند که به احتمال زیاد چنین خواهد شد آن وقت 

باید شاهد تحولات پرنوسان در جریان اصولگرایی باشیم.

سخنگوی دولت رفع محدودیت های تسلیحاتی را دستاوردی مهم عنوان کرد و 
گفت:جمهوری اسلامی ایران قصد ندارد به مسابقه تسلیحاتی در منطقه که در 

خدمت منافع مالی شرکت های تولید کننده تسلیحات است، بپیوندد. 
»علی ربیعی« روز سه شنبه در نشست خبری با اصحاب رسانه رفع محدودیتهای 
تسلیحاتی ایران را از دستاوردهای دولت در عرصه بین الملل عنوان کرد و گفت: 
این دستاورد بر اساس حقانیت جمهوری اسلامی ایران و در نتیجه مقاومت مردم 

ایران به دست آمد.
وی افزود: به رغم مخالفت ها و فشارهای سیاسی و زیاده خواهی های آمریکا، 
اسرائیل و متحدان منطقه ای آنها این محدودیت ها برداشته شد این یک علامت 

هم برای جامعه بین الملل هم مردم عزیز ماست.
 سخنگوی دولت یادآورشد: جامعه جهانی در یک سال اخیر استقلال و عدم 
تبعیت در مقابل زورگویی  آمریکایی ها را از خود نشان داد که این هم یک اتفاق 

بدیع درعرصه نظام بین الملل بود.
و  نادرست  تصمیمات  رغم  به  داد  نشان  دستاورد  این  داد:  ادامه  ربیعی 
جنگ آفرینانه ترامپ و مفروض دانستن خروج ایران از برجام، ما سیاست درستی 

اتخاذ کردیم.
جمهوری  سیاست  گفت:  جمهوری  رییس  اجتماعی  ارتباطات  دستیار   
اسلامی ایران مبنی برعدم خروج از برجام امروز خاصیت خود را نشان داد. به 
طوری که علاوه بر کنترل کردن نقشه دولت آمریکا در به انزوا کشاندن ایران و 
بازگرداندن قطعنامه های شورای امنیت علیه ایران، آثار مثبت خود را به مرور 

نشان می دهد.
از دیگر  را  امنیت  نرفتن شورای  بار  زیر  و  سخنگوی دولت موفقیت در لاهه 
دستاوردهای ایران در هفته های اخیر عنوان کرد و افزود: شکسته شدن حصر 
تسلیحاتی کشورمان به نوبه خود نویدبخش عقب نشینی های دیگر از جمله رفع 
سایر تحریم های ظالمانه در همه عرصه های اقتصادی مالی بانکی و سایر اقلام 
انسانی است. همان مقاومت و ایستادگی بر مواضع اصولی و حقوقی که زمینه ساز 
رفع تحریم تسلیحاتی شد در منتهای منطقی خود ثمرات دیگری در عرصه های 

اقتصادی به دنبال خواهد داشت.
ایرانی ها عاشق سلاح نیستند

ربیعی خاطرنشان کرد: ایرانی ها عاشق سلاح نیستند عاشق صلح و ثبات و 
همزیستی و همکاری های منطقه برای توسعه پایدار هستند. سلاح ایرانی فقط 

یکی از مولفه های ضرور در حوزه های دفاعی بوده است.  
دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری با بیان اینکه قدرت دفاعی ایران 
یک قدرت ترکیبی و چند وجهی است که در سایه قدرت معنایی و تمدنی آن 
مفهوم اصلی خود را می یابد، افزود: ما در همه حوزه های منطقه ای در شمال و 

جنوب و شرق جغرافیای زیست خود، نقشی سازنده داشتیم.
سخنگوی دولت بیان کرد: طی همین روزها، جهان و منطقه ما شاهد رفتار 
سازنده و صلح طلبانه ما در مناقشات منطقه ای قفقاز است. در یمن نیز ما توسعه 
طلبی و تجاوز را محکوم کرده ایم و خواهان مذاکره طرفین برای صلح پایدار 

شده ایم.
 وی ادامه داد: همه کشورهای منطقه را به پیمان های صلح دعوت کرده ایم و 
با تروریسم، خشونت و افراطی گری مبارزه بی امان و واقعی کرده ایم. بنابراین 
هراس آمریکا یک هراس تسلیحاتی نیست بلکه هراس از این است که رفع تحریم 
تسلیحاتی رفع کلیه تحریم های ظالمانه دارویی و بانکی و اقلام بشری را در 

چشم انداز قابل رویت قرار داده است.
۹ استان در شرایط هشدار کرونا قرار دارند/ رعایت پروتکل ها ۵4 درصد شده 

است
ربیعی با اشاره به آخرین آمار شیوع کرونا در کشور گفت: روند شیوع کرونا در 
12 استان از جمله تهران سیر صعودی و ۹ استان هم در شرایط هشدار قرار دارند. 
رعایت دستورالعمل های بهداشتی از 42 درصد در دو هفته قبل، به ۵4 درصد 

رسیده است و امیدواریم با همکاری همه مردم همکاری ها افزایش یابد.
 وی با بیان اینکه رعایت دستورالعمل ها باید به بالای ۹۰ درصد برسد، گفت: 
تزریق رایگان واکسن آنفلوآنزا برای مادران باردار و مراکز نگهداری سالمندان و افراد 
دارای بیماری سرطان در هفته گذشته دنبال شده است. از همه مادران باردار 
می خواهم برای حفظ سلامت خود و فرزندان در راه به مراکز بهداشت مناطق خود 

مراجعه کنند.
سخنگوی دولت با اشاره به فشارهای سنگینی که به کادر درمان کشور وارد 
می شود، گفت: از همه هموطنان می خواهیم با مراعات پروتکل ها، به اقدامات 
حمایتی که توسط آحاد مردم و نهادهای اجتماعی و خیریه ای در روزهای اول 

شکل گرفته بود ادامه دهند.
ربیعی با قدردانی مجدد از تلاش های کادر بهداشت و درمان کشور درگذشت 
و همه  آن مرحوم  به خانواده  را  نژاد  لبافی  بیمارستان  فقید  رییس  زارع  دکتر 

بازماندگان و خانواده بهداشت و درمان تسلیت گفت.
ارزهای صادراتی برگردد، بی ثباتی  ارزی کاهش می یابد

دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری گفت: صادرات کالاهای غیرنفتی 
در دولت های نهم و دهم در سال های بدون تحریم یا تحریم سست در جمع 21۷ 
میلیارد دلار بود. ولی این رقم در دولت یازدهم حدود 18۰ میلیارد دلار و دولت 
دوازدهم به 1۵۰ میلیارد دلار رسید که مجموعا با 33۰ میلیارد دلار بیشترین 
میزان صادرات انجام شده است، این آمار بدون احتساب مدت باقیمانده از دولت 

دوازدهم است که در آن صورت قطعا آمار نهایی را بهبود خواهد بخشید.  
وی با بیان اینکه اطمینان داریم با بازگشت کامل ارز صادرکنندگان غیرنفتی، 
بی ثباتی های ارزی اخیر کاهش یافته و سیاست فشار حداکثری دولت آمریکا 
شکست خواهد خورد، افزود: این آثار نماد روشنی از اهتمام و تلاش دولت برای 

فعالیت های اقتصادی، تجاری و صادرات غیرنفتی است.
ربیعی با تبریک روز ملی صادرات به تلاش گران صادرات و صادرکنندگانی که با 
تحویل به موقع ارز به بانک مرکزی نگاه ملی دارند، بیان کرد: دولت در ماه های 
اخیر سیاست هایی برای تشویق صادرکنندگان و بازگرداندن ارزهای بدست آمده، 
سیاست هایی از قبیل سیاست های مالیاتی اتخاذ کرده است و حمایت خود را از 

صادرات کنندگان افزایش خواهد داد.
 تزریق منابع صندوق توسعه ملی به بورس

سخنگوی دولت در پاسخ به سوالی درباره تزریق مبلغی از منابع صندوق توسعه 
ملی به بازار بورس و تقویت بازار سرمایه اظهار داشت: من چند بار این موضوع را 
دنبال کرده ام چرا که کمک زیادی به بورس خواهد کرد و خوشبختانه اکنون به 

فرآیند اجرایی خوبی رسیده است.
ربیعی درباره علت تاخیر در تزریق این مبلغ به بازار بورس افزود: پیچیدگی و 
ابهامات زیادی پیرامون این تصمیم از جمله اینکه این سپرده گذاری به چه نرخی و 
چه مدتی صورت گیرد و نحوه بازگشت منابع به صندوق توسعه ملی چگونه خواهد 
بود، وجود داشت. برای رفع این ابهامات و ابهاماتی که برخی از دستگاه های 
نظارتی داشتند، هیات امنای صندوق در دوم مهر ۹۹ تشکیل جلسه داد و ابهامات 

مطرح و برطرف شد.
وی یادآور شد:  بنابر اظهار رییس صندوق توسعه ملی و رییس سازمان بورس، 
تفاهم نامه و قرارداد از طرف صندوق توسعه ملی امضا و به سازمان بورس ارسال 

شده است.
دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری گفت: یکی از نگرانی ها در این 
زمینه این بود که اختصاص ارز موجب افزایش پایه پولی نشود که با تدبیری که 
انجام گرفت، این کار از منابع مالی که برگشت به صندوق است، آغاز می شود و 
مقرر شده یکهزار میلیارد تومان در مرحله اول در اختیار صندوق تثبیت بازار 

سرمایه واریز شود.
ربیعی افزود: این روند آغاز شده و امیدوار هستیم که این تصمیمات به شادابی 
و حفظ بورس در درازمدت کمک کند و کسانی که در دراز مدت به بورس رفته اند 

نه تنها متضرر نشوند بلکه به علت کار درستی که انجام داده اند، تشویق شوند.
علاقه ای برای مداخله در سیاست داخلی آمریکا نداریم 

دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری در پاسخ به این سوال که با توجه به 
اظهارات بایدن و ترامپ، نگاه دولت ایران به انتخابات آمریکا چیست، گفت: واقعا 
علاقه ای برای مداخله در سیاست داخلی آمریکا نداریم. اظهاراتی که در داخل 
آمریکا مطرح می شود مانند اظهارات رییس جمهور آمریکا از تخلف و از اینکه رای 
بیاورد یا نیاورد چه رفتاری خواهد داشت، بی سابقه است. احتمالات مختلفی در 

داخل آمریکا در این دوره از انتخابات وجود دارد که البته برای ما تفاوتی ندارد.  
وی افزود: مواضع نامزدهای انتخاباتی را درباره ایران به دقت دنبال می کنیم در 
عین حال اهمیتی نمی دهیم کدام حزب و نامزد کنترل کنگره و قدرت را به دست 
خواهد گرفت. هر دو حزب می توانند سیاست های مخربی را علیه صلح جهانی 

دنبال کنند و یا سیاست هایی در پیش بگیرند که به نفع صلح جهانی باشد.  
سخنگوی دولت تصریح کرد: تا وقتی سیاست های آمریکا درباره ایران همین 
صورت  ما  سیاست های  در  تغییری  هیچ  باشد،  توزانه  کینه  و  خصمانه  طور 
نمی گیرد. اما اگر پیروز انتخابات آمریکا سیاست های خصمانه علیه ایران را متوقف 
کند و به حقوق مردم ایران و جمهوری اسلامی احترام بگذارد، در این شرایط 

پیشنهادات قابل بررسی است.  
 وی با بیان اینکه همه گفت و گوها در چارچوب برجام قابل پیش بینی است، 
ادامه داد: رییس جمهور فعلی آمریکا اظهارنظر کرده که ظرف یک ماه تمام 
خواهم کرد و این سوالی است که باید از خودش پرسید چگونه ظرف یک ماه کار 

را تمام خواهد کرد.  
ربیعی خاطرنشان کرد: مواضع ما روشن است و همان مواضع را دنبال می کنیم. 
ترامپ علیه برجام و بایدن با نقد ترامپ درمورد برجام وارد کارزار انتخاباتی شدند. 
اما به هرحال برای ما سیاستی که برنده انتخابات در کاخ سفید نسبت به ایران 

اعمال می کند مهم است.  
توهین به رییس جمهوری در حیطه جرم عمومی است

سخنگوی دولت درباره اینکه آیا دولت شکایتی بابت اظهارات و توهین های اخیر 
به رییس جمهور به مجلس ارجاع داده است یا نه، گفت: بنای دولت بر تعامل با 

مجلس شورای اسلامی و قوه قضاییه است.
وی با بیان اینکه معاونت امور مجلس و معاونت حقوقی در حال پیگیری موضوع 
از طریق هیات نظارت بر رفتار نمایندگان است، گفت: معتقدیم که موضوع از 
منظر عمومی و جرم عمومی باید مد نظر قرار گیرد و قوه قضاییه باید براساس 
اینکه به طور آشکار از جنبه عمومی برخی حرف از اعدام رییس جمهور یک کشور 

می زنند، موضوع را پیگیری کند.
 ربیعی تصریح کرد: استیضاح حق مجلس است و در این مورد حرفی نداریم 
اما برخی نمایندگان فرمایشات مقام معظم رهبری را اساسا درونی نکردند یا به 

آن اعتقاد ندارند چون رهبری در فرمایشات شان، توهین را جایز نمی دانستند.
دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری با قدردانی از رهبر معظم انقلاب 
اظهار کرد: از معظم له تشکر می کنیم که فاصله بین نقد و توهین را مشخص 
کردند. الگویی که رهبری گذاشتند می تواند رویه عادلانه برای تشخیص اظهارات 
محفلانه یا دلسوزانه باشد. معتقدم این توهین ها نیاز به شاکی خصوصی ندارد و 

اهانت به رییس جمهور در حیطه جرایم عمومی قرار دارد.
برخی منتقدان و مخالفان، گویی وارد جنگ با دولت شده اند

ربیعی درباره تحلیل ها از سخنان اخیر رییس جمهوری درباره صلح و جنگ 
هم گفت: دو گروه عامدانه به سوء برداشت ها از سخنان رییس جمهوری دامن 
می زنند، مدتی است که با این بیماری تحلیلی روبه رو شده ایم؛ گروه اول اتاق 
فکرهای تحریم که در کنار جنگ افروزان کاخ سفید قرار دارند. برخی از آنها در 

»تیرانا« هستند و با پترودلارها کار می کنند.
استفاده  ایران  به دولت  برای حمله  از هر فرصتی  افراد  این  ادامه داد:   وی 
می کنند و رسیدن به اهداف ضد ایرانی و ضد انسانی خود را در قالب یک اتفاق، 
یک کلمه و یا یک تصویر و هر چیزی که بدست می آورند با یک بهانه جویی آن را 

بزرگنمایی می کنند، و تفاسیر خاص خود را انجام می دهند.
سخنگوی دولت بیان کرد: هدف این گروه القای بی ثمربودن مقاومت مردم و 
دولت و القای به هم ریختگی امور و تضعیف دولت است و این گونه نتیجه گیری 

می کنند که ایران مسیری جز تن دادن به خواست های ترامپ ندارد.
ربیعی تصریح کرد: گروه دوم طیفی از مخالفان و معارضان دولت هستند. البته 

نمی خواهم واژه مخالف و منتقد دولت استفاده کنم، و بر پایه اینکه نقد راهگشای 
کشور است به مخالف و منتقد احترام می گذاریم. اما برخی منتقدان و مخالفان، 
گویی وارد  یک جنگ خصمانه با دولت شده اند. این افراد انتقاد و مخالفت طبیعی 

نمی کنند وگرنه منتقد و مخالف همیشه قابل احترام هستند.
دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری افزود: از سخن یک نفر در دولت 
یا رییس جمهوری برای تخریب غیراخلاقی و غیر اسلامی برای حمله به دولت و 

شخص رییس جمهوری استفاده می کنند.
برخی بدنبال پشیمان کردن مردم از صندوق رای هستند

کوتاه مدت  منتقدان  و  از مخالفان  گروه  این  کرد: شاید هدف  بیان  ربیعی 
سیاسی و کسب قدرت باشد، اما باید دید هدفشان پشیمان کردن مردم از صندوق 

انتخابات است؟
سخنگوی دولت با اشاره به سخنان رییس جمهوری که »مرد جنگ باشیم به روز 
جنگ و مرد صلح باشیم به روز صلح« گفت: آیا طرح یک بیان علمی پیرامون یک 
واقعه تاریخی صلاح امام حسن )ع( در شب شهادت ایشان اینقدر حاشیه داشت و 
باید این همه خوانش های محفلی و خطی و سیاسی و جناحی صورت می گرفت؟

از دولت زدایی چه کسی نفع می برد؟  
دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری تصریح کرد: هیچ صفتی روی این 
اقدامات برخی مخالفان و منتقدان نمی توان گذاشت؛ در شرایطی که بیش از هر 
زمانی در معرض فشارها قرار داریم و تلخ ترین فشارها به زندگی مردم وارد می شود 
از این »دولت زدایی« چه کسی نفع می برد؛ – خوشبینانه بگویم- از این رفتارهای 

»بچه گانه« تعجب می کنم.  
برخی اظهارات در مجلس از متوسط اخلاقی کشور هم کمتر است

وی اضافه کرد: انتظار این است مانند بسیاری از زمینه های دیگر مدعی العموم 
اقدامات لازم را انجام دهد. هیات نظارت بر رفتار نمایندگان مجلس هم برای این 

گونه موارد تشکیل شده است.
 ربیعی با بیان اینکه گزارش توهین ها را ارسال کردیم، گفت: به کلیت مجلس 
احترام قائلیم و می خواهیم که اجازه ندهند جملات این چنینی از این مکان که 
امام عصاره فضائل مملکت نامیدند، بیان شود. این جملات از متوسط اخلاقی 

کشور هم کمتر است.  
سخنگوی دولت درباره این اظهار نظر که رییس جمهور نفوذی است، این گونه 
اظهارات را یک خجالت ملی و به نوعی توهین به شعور ملت و صندوق رای دانست 
و گفت: شاید در روزهای آتی یادداشتی درباره اینکه نفوذی ها در کجا هستند، 

بنویسم.
اجازه  و  است  نهفته  اوضاع  به هم زدن  و  افراط  در  نفوذ  کرد:  تصریح  ربیعی 
می خواهم بیشتر از این وارد این بحث نشوم چون معتقدیم در شرایطی که درد و 
رنج مردم از تحریم زیاد است و دولت به آرامش نیاز دارد، از مجلس و مدعی العموم 

درخواست می کنیم تا تلاش کنند این گونه اقدامات صورت نگیرد.  
 مواضع ایران در مذاکره با آمریکا تغییر نکرده است

ربیعی با تاکید بر اینکه هیچ تغییر در موضع دولت درباره مذاکره با آمریکا انجام 
نشده است، گفت: شرایط جمهوری اسلامی ایران برای بازگشت آمریکا به مسیر 
دیپلماسی کاملا روشن است. در این زمینه رییس جمهوری یک موضع اصولی 

گرفته و موضع ما تغییر نکرده است.
 سخنگوی دولت تاکید کرد: بدون بازگشت آمریکا و دولت ترامپ به برجام و رفع 
همه تحریم ها و جبران خسارت هایی که به ملت ایران تحمیل کرده اند، شانسی 

برای موفقیت و موقعیت دیپلماسی با دولت ترامپ وجود ندارد.
ربیعی در پاسخ به سوال دیگری درباره اظهارات وزیر نیرو پیرامون حواشی 
مذاکرات صادرات انرژی و این که گفته شده پشت این مذاکرات اهداف انتخاباتی 
نهفته است و اتاق فکر این افراد با کسانی که آروزی اعدام رییس جمهوری می 
دانند یکی است گفت: نه هیچ ارتباطی با مساله جناحی، گروهی و سیاسی 
ندارد. هیچ ارتباطی با این مسایل ندارد نگرانی ما از این اظهارات و اعدام شود 

جداست بنابراین این موضوع هیچ ارتباطی  با این افراد ندارد.
وی ادامه داد:  در این مورد با آقای اردکانیان صحبت کردم که گفت بحث من 
معطوف به رفتارهای  غیر اخلاقی و سود جویانه برخی شرکت های خصوصی  
فعال در حوزه های مختلف از جمله صنعت برق است که منافع شخصی خود را بر 
منافع ملی ترجیح می دهند. تا ما می رویم با برخی کشورها مذاکره کنیم می روند 
قیمت های متفاوت می دهند و عملا هم  سوبسید آنها را دولت می دهد و خود 
اینها با یارانه کار می کنند. اما ضمیر صحبت های آقای اردکانیان مسائل جناحی، 

گروهی و سیاسی نبوده است.
برجام ثمرات خود را نشان داد

لغو  به  نارضایتی برخی کشورها و بی توجهی برخی منتقدان  ربیعی درباره 
محدودیت  تسلیحاتی ایران، گفت: مخالفت این دولت ها با پایان محدودیت های 
تسلیحاتی ایران تعجب آور نیست؛ ترامپ موفق به تمدید محدودیت تسلیحاتی 
ایران نشد و اعضای شورای امنیت سازمان ملل از وی حمایت نکردند وعده ای 

سعی می کنند این موفقیت را نادیده بگیرند.
سخنگوی دولت با بیان اینکه »برجام ثمرات خود را نشان داد« افزود: برجام یک 
موفقیت تاریخی است که با پشتوانه رهبری شکل گرفت و هنوز هم برکات خود 

را دارد.  
ما در رفع محدودیت های تسلیحاتی موفق  بود  آمریکا در تلاش  افزود:  وی 
نشویم، اما موفق شدیم؛ تحریم تسلیحاتی ایران برداشته شد و امیدوارم همه 

تحریم ها هم برداشته شود.
دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری در ادامه بی دولت کردن جامعه را 
تهدید بزرگ امنیتی دانست و تصریح کرد: یکی از تهدیدهای امنیتی کشور »دولت 
زدایی« است؛ همه جریانات سیاسی را دعوت کنیم که در کنار دولت باشند و 

منافع ملی را قربانی منافع محفلی نکنند.
ربیعی با بیان اینکه »عده ای متوجه نمی شوند که دولت زدایی جز به خطر 
انداختن امنیت ملی ثمره ای ندارد«، اظهار داشت: امیدوارم با عقلایی که در 
طیف های سیاسی وجود دارد این حرکات کنترل شود. باید همه تلاش کنیم 
فروش نفت را داشته باشیم و درآمد حاصل از آن را در خدمت توسعه کشور به کار 

بگیریم و مانع رشد نرخ ارز شویم و بتوانیم مشکلات معیشتی مردم را حل کنیم.
 سخنگوی دولت در پاسخ به سوالی درباره این که ایران برنامه واردات سلاح 
استراتژیک و صادرات آن پس از برداشته شدن تحریم تسلیحاتی دارد گفت: از 
ابتدا اعتقاد داشتیم تحریم تسلیحاتی ایران مبتنی بر یک ایران هراسی دروغین 
است  و عمدتا ترامپ و نتانیاهو با ایران هراسی بزرگ تلاش می کردند این تحریم 

برداشته نشود که از اساس هم فاقد وجاهت بوده است.   
 وی افزود: نتیجه این تحریم ها در طول زمان چیزی جز تقویت خوداتکایی در 
تولیدات دفاعی کشورمان ایران نداشت. نه این تحریم ها توانایی دفاعی ایران را 
محدود کرد و نه امروز با برداشته شدن این محدودیت ها در مسیری که در پیش 

گرفته بودیم تغییر تازه ای رخ خواهد داد.  
سخنگوی دولت تاکید کرد: ما از تبدیل شدن این منطقه به انبار تسلیحات 
نگرانیم و آمریکا را به خاطر فروش افسارگسیخته تسلیحات به منطقه مسوول و 
پاسخگو می دانیم. جمهوری اسلامی ایران قصد ندارد که به مسابقه تسلیحاتی 
در این منطقه که در خدمت منافع مالی شرکت های تولید کننده تسلیحات است 

بپیوندد. در حال حاضر در این زمینه برنامه خاصی نداریم.  
نیازهای مشروع و معقول دفاعی خود  براساس  یادآور شد: هر زمان  ربیعی 
لازم بدانیم براساس عرف بین الملل و حق ذاتی هر کشور در دفاع از خود اقدام 
خواهیم کرد. تاکنون هیچ جنگی را به راه نینداختیم و معتقدیم امنیت با اراده 
مردم و خودکفایی محقق می شود. در سال هایی که تحت تحریم تسلیحاتی بودیم 
چاره ای جز توسعه صنایع دفاعی نداشتیم پس از گذشت این سال ها امروز مزایای 
بالایی در تولید محصولات خاص دفاعی داریم و حاضریم که در صورت تقاضا از 
سوی خریداران با شرایط خاص خود عرضه کنیم اما اسلحه راه حل منطقه و راه 
حل میان کشورها نیست و باید بر امنیت در سایه صلح و دوستی در منطقه تکیه 
کنیم. سخنگوی دولت گفت: ما هم خط قرمزها و ملاحظات معاملات تسلیحاتی 

را داریم و البته دکترین تسلیحاتی ما جدای از دکترین دفاعی ما هم نیست.  

سخنگوی دولت:

 ایران قصد ندارد به مسابقه تسلیحاتی در منطقه بپیوندد
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ای مردم! از خداوند یقین 
بخواهید و عافیت که بهترین 

نعمت، عافیت است.
چهارشنبه -سی ام مهر 1399 - سال بیست وسوم- شماره 5140

المحاسن : ۸5۸/۳۸۷/۱

طرح:سجاد جعفری

مرغ از قفس پرید

قدردانی مقام معظم رهبری از نیروی انتظامی 
فرمانده معظم کل قوا در پیامی به مناسبت هفته نیروی انتظامی از زحمات و تلاشهای کارکنان خدوم این 
نیرو قدردانی کردند. متن پیام حضرت آیت الله خامنه ای که به فرمانده نیروی انتظامی ابلاغ شد، به این شرح 
است: بسم الله الرحمن الرحیم سردار اشتری؛ سلام من را به همه کارکنان خوب و زحمت کش و خدوم 
نیروی انتظامی برسانید. مردم عزیز ما قدر دان زحمات و تلاشهای بی وقفه خدمتگزاران به خود و کشور 
هستند. و امروز اقتدار و مهربانی را توأمان در نیروی انتظامی جمهوری اسلامی ایران احساس می کنند و از 

ابتکارات ناجا در برخورد با منکرات استقبال می کنند. 

طرح استیضاح رئیس جمهور منتفی شد
 احمد امیرآبادی فراهانی عضو هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی در گفتگویی درباره استیضاح رئیس 
جمهور، گفت: مجلس با مصلحت اندیشی به دولت کمک می کند تا به راحتی به خرداد ماه سال آینده یعنی 
پایان مهلت قانونی خود برسد. چراکه هدف مجلس کمک به دولت برای سهولت در ادامه کار خود است. 
اکنون شرایط به گونه ای است که اگر مجلس یک یا دو وزیر دیگر از دولت را استیضاح کند دولت مستقر 
سقوط خواهد کرد. وی افزود: حقیقت این است که اگر الان استیضاح رئیس جمهور را در مجلس شروع 
کنیم، روند آن در حدود 2 ماه طول می کشد و به ماه دهم سال می رسیم، بعد از آن نیز معاون اول رئیس 
جمهور به مدت 3 ماه رئیس دولت می شود و بعد از هم به تعطیلات عید می رسیم و اندکی بعد نیز مهلت کارِ 
دولت تمام می شود و اگر نتیجه ای داشت انجام می شد؛ ما در مجلس به این نتیجه رسیده ایم که استیضاح 

انجام نشود.

دستگیری مرد مرموز اماراتی در ترکیه 
تلویزیون رسمی ترکیه روزسه شنبه گزارشی را درباره یک متهم به جاسوسی برای امارات که در عملیاتی 
ویژه در داخل ترکیه دستگیر شد، منتشر کرد. به گزارش تابناک به نقل از شبکه رسمی ترکیه "TRT" اعلام 
کرد که این فرد بازداشت شده، یک اردنی فلسطینی الاصل است که در حال جمع آموری اطلاعاتی برای 
امارات در مورد ترکیه و مخالفان عرب در داخل ترکیه بود.این منبع عنوان کرد، نام این جاسوس احمد 
محمود عیاش الاسطل است و او یک خبرنگار فلسطینی است که پاسپورت موقت اردن را دارد. او به جرم 
خود اعتراف کرده و مشخص شد که او با یک پاسپورت عربی وارد ترکیه شده است.این شبکه اعلام کرد، این 
فرد جاسوس اسنادی را به مسؤولان ترکیه ای داده است که ارتباط وی با مسؤولان اماراتی را ثابت می کند. او 
اطلاعات متعددی را در مورد مخالفان عرب به ویژه گروه اخوان المسلمین طی سال ها جمع آوری کرده بود. 

او همچنین رمزگشایی هایی در مورد هویت افرادی کرد که برای مسؤولان اماراتی کار می کردند.

زمان اعلام نتیجه ارشد و کنکور سراسری
 سخنگوی سازمان سنجش آموزش کشور گفت: نتیجه کنکور کارشناسی ارشد اواسط هفته آینده و نتیجه 
آزمون سراسری تا 1۰ آبان ماه منتشر می شود. فاطمه زرین آمیزی در گفت و گو با  ایرنا اظهار داشت: دلیل 
تاخیر در اعلام نتیجه آزمون کارشناسی ارشد و سراسری، تاثیر ویروس کرونا بر به موقع رساندن نتیجه رشته 
های مصاحبه دار این 2 آزمون به سازمان سنجش آموزش کشور است.وی تاکید کرد: سازمان سنجش 
آموزش کشور، نتیجه آزمون کارشناسی ارشد را اواسط هفته آینده و نتیجه آزمون سراسری را تا 1۰ آبان ماه 
اعلام می کند.به گفته سخنگوی سازمان سنجش آموزش کشور، بر اساس اعلام قبلی نتایج کنکور دکتری 

نیز اواخر هفته جاری از طریق درگاه این سازمان منتشر می شود.

درخواست علی مطهری برای لغو تعطیلی ۴ آبان
علی مطهری، نماینده سابق مردم تهران، در توئیتی نوشت: لازم است دولت تعطیلی یکشنبه 4 آبان، 
شهادت امام حسن عسگری علیه السلام را در شرایط ویژه کرونایی کنونی لغو کند تا مجبور به التماس برای 
سفر نرفتن مردم نشود. اساسا تصویب این تعطیلی در مجلس دهم به صورت غیرقانونی و دزدانه انجام شد. 

شورای نگهبان هم ابتدا مخالفت کرد. 

چند هزار پرستار کرونا گرفتند؟
معاون سازمان نظام پرستاری گفت : تاکنون بیش از 31 هزار نفر آنها به بیماری کووید1۹ مبتلا شده اند، 
حدود 2۶ هزار نفر آنها درمان شدند اما از این تعداد ۵4 نفر تاکنون جان باخته اند و البته اکنون حدود ۵ تا ۶ 

هزار پرستار به علت ابتلا به بیماری کووید1۹ در مرخصی استعلاجی هستند.

مدیر منطقه یک شهرداری قم :

اختصاص ۱۸ میلیارد برای تملک فاز سه 
بلوار شهید روحانی 

مدیر منطقه یک شهرداری قم با اشاره به اجرای تملک پروژه فاز سه بلوار 
شهید روحانی به عنوان یکی از بخش های محور فردوسی، از اختصاص 18 

میلیارد ریال به تملک این پروژه در بودجه سال جاری خبرداد. 
احمد ترکمن با اشاره به اجرای عملیات عمرانی فاز سه بلوار شهید روحانی 
اظهار داشت: این پروژه در امتداد بلوار فعلی روحانی قرار گرفته و شامل 
حد فاصل حدفاصل خیابان شهید حسین نژاد تا کمربندی امام علی)ع( 

می شود.
مدیرمنطقه یک شهرداری قم طول پروژه را هزار و 1۵۰ متر عنوان کرد و 
افزود: اجرای پروژه در مرحله تملک قرار دارد، از بین 8 واحد تجاری معارض 
پروژه ۷ واحد خریداری شده و آخرین مورد هم در مرحله کارشناسی قرار داد.
وی به اجرای پروژه به صورت مرحله به مرحله اشاره کرد و گفت: در نهایت 

بلوار روحانی به کمربندی امام علی)ع( متصل خواهد شد. 
ترکمن به اختصاص 18 میلیارد ریال به منظور تملک فاز سه بلوار شهید 
روحانی اشاره و تاکید کرد: نقشه های اجرای عملیات عمرانی طرح آماده 

شده است و توافق نامه باید مراحل قانونی خودش را طی کند.
مدیرمنطقه یک شهرداری قم ادامه داد: در تملک واحدهای معارض فاز 

یک پروژه، یک ملک و یک پست برق باقی مانده که هنوز تملک نشده اند.
وی با اشاره به اینکه فاز سه روحانی بخشی از محور فردوسی خواهد بود، 
افزود: محور فردوسی ۶ منطقه شهری را به هم مرتبط می کند و از این نظر 
احداث فاز سه بلوار شهید روحانی یک تکه از پازل یکی از محورهای اصلی 

شهر خواهد بود و می تواند در بازگشایی ترافیکی اثرگذار باشد.

شهرداری در حوزه تبلیغات اسلامی در سطح شهر یکه تاز است 

تقدیر قائم مقام شورای هماهنگی 
تبلیغات اسلامی از شهرداری قم 

قائم مقام شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی کشور از شهرداری قم برای 
فضاسازی در حوزه تبلیغات اسلامی و تعظیم شعائر تقدیر و تشکر کرد. 

نصرت الله لطفی در جلسه هماهنگی برگزاری مراسم روز مبارزه با استکبار 
جهانی که در سالن جلسات سپاه علی بن ابی طالب)ع( برگزار شد اظهار 
داشت: شهرداری در حوزه تبلیغات اسلامی در سطح شهر یکه تاز است و 
تلاش بسیاری از سوی این نهاد صورت می گیرد که باید مورد قدردانی واقع 

شود. 
وی افزود: تمام دستگاه ها و نهادهای فرهنگی و خدماتی وظیفه دارند با 
شهرداری در حوزه تبلیغات اسلامی در سطح شهر و اقداماتی مانند چاپ بنر 

و بروشور همکاری کنند. 
قائم مقام شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی کشور اضافه کرد: باید از 
شهرداری قم برای زحمات دو ماهه در ایام محرم و صفر در ایجاد شور حسینی 
و همراهی در دیگر برنامه های شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی تشکر کرد. 
وی با اشاره به شرایط ویژه کرونایی در کشور و اهمیت گرامیداشت 13 آبان 
با حفظ ملاحظات بهداشتی گفت: در این شرایط باید فضاسازی و اقدامات 

تبلیغی با جدیت از سوی تمام دستگاه ها پیگیری شود. 
وی همچنین از هماهنگی با وزارت کشور برای نورافشانی آسمان شهرها در 

شب میلاد پیامبر)ص( و 13 آبان خبر داد.

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم :

آسمان شهر شب میلاد پیامبر 
نورافشانی می شود 

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم از آمادگی شهرداری قم 
برای نورافشانی آسمان شهر در شب میلاد پیامبر اکرم)ص( و 13 آبان خبر 

داد. 
مهدی کلانترزاده در جلسه شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی استان 
قم به نمایندگی از شهرداری قم برای برگزاری مراسم 13 آبان امسال طبق 

مصوبات شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی اعلام آمادگی کرد. 
وی با اشاره به تقارن این مراسم با هفته وحدت گفت: شهرداری قم آمادگی 
دارد تمام ظرفیت های خود را در حوزه های تبلیغی، خدماتی، فرهنگی، 

ترافیکی و ... برای هر چه بهتر برگزار شدن این مراسم به کار گیرد.
مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم با اعلام آمادگی برای 
نورافشانی آسمان شهر در شب میلاد پیامبر اکرم)ص( اضافه کرد: شهرداری 
قم همکاری هرچه بیشتر برای برگزاری مراسم های روز ملی مبارزه با استکبار 

جهانی را وظیفه خود می داند.
وی همچنین با توجه به همزمانی هفته وحدت و میلاد پیامبر اکرم)ص( 
روز ملی مبارزه با استکبار جهانی ادامه داد: در تبلیغات شهری تلفیق این دو 
مناسبت هم مد نظر قرار خواهد گرفت و با محوریت نشاط اجتماعی و پررنگ 
شدن نقش شهروندان در گرامی داشت مناسبت های ملی از هیچ کوششی 

مضایقه نخواهد کرد.
کلانترزاده ضمن اشاره به فعالیت های گسترده مدیریت شهری در ایام 
محرم و صفر و ایجاد شور حسینی در شهر قم گفت: از تمام شهروندان و 
خانواده هایی که با مشارکت در طرح »هر خانه یک حسینیه« به خیل عظیم 

عزاداران حسینی پیوسته اند، تشکر می کنم.

مدیر منطقه هشت شهرداری قم :

راه و شهرسازی احداث بوستان 
ترافیک را متوقف کرده است  

مدیر منطقه هشت شهرداری قم با اشاره به پروژه احداث بوستان ترافیک 
در حاشیه بلوار امامت و فداییان اسلام از ایجاد وقفه از سوی راه و شهرسازی 

در روند اجرای این پروژه از چند ماه پیش خبر داد.
محمد رمضانی با اشاره به اجرای پروژه بوستان ترافیک اظهار داشت: این 
بوستان در چند قسمت در در حاشیه بلوار امامت و فداییان اسلام در دست 

احداث است.
مدیر منطقه هشت شهرداری قم با اشاره به طراحی کم نظیر این بوستان 
افزود: طراحی بوستان ترافیک به نوعی است که می تواند به عنوان یکی از 

بهترین بوستان های خاورمیانه مطرح شود.
وی با بیان اینکه این پروژه در بودجه سال آینده شهرداری قرار گرفته است،  
ادامه داد: محل قرارگیری بوستان به نوعی است که پستی و بلندی های 
طبیعی دارد و با آسفالت مسیر می تواند به محل مناسبی برای دوچرخه 

سواری تبدیل شود.
رمضانی با بیان اینکه راه و شهرسازی از دو ماه پیش روند کار در بوستان 
ترافیک را متوقف کرده است، افزود: راه و شهرسازی مردم را برای پیگیری 
مطالباتشان به شهرداری ارجاع می دهد اما همراهی هایی که برای اجرای 

پروژه های عمرانی صورت می گیرد ناکافی است.  
مدیر منطقه هشت شهرداری قم با تاکید بر اینکه همه ازجمله شهرداری 
و  راه  کرد:  تصریح  باشند،  مردم  مطالبات  پیگیر  باید  و شهرسازی  راه  و 
شهرسازی زمین بوستان ترافیک را به منظور فضای سبز واگذار کرده بود اما 
بعد از اینکه بحث احداث بوستان ترافیک پیش آمد از اجرای آن جلوگیری 

کرده است.

استاندار قم با اشاره به اینکه پهنه صنعتی نیزار نیازمند مدیریت یکپارچه و 
متولی مشخصی در ساماندهی است گفت:در رابطه مشکلات تولیدکنندگان و 
سرمایه گذاران در واگذاری زمین و سند در قم با هم افزایی مدیران باید به زودی رفع 

شود. 
بهرام سرمست پیش از ظهر دیروز در بازدید از واحدهای صنعتی منطقه نیزار و 
در جلسه رفع موانع تولید اظهار داشت: تولیدکنندگان در شرایط سخت اقتصادی 
همچون افسران جنگ اقتصادی مشغول به کار هستند و فعالیت آن ها در تولید و 

صنعت و اشتغال دارای ارزش زیادی است.
وی با بیان اینکه در جلسات رفع موانع تولید، مشکلات در دو سطح پیگیری 
می شود که یکی از نیازهای مهم تخصیص زمین و رفع مشکلات واگذاری است، 
افزود: در این ارتباط مشکلات تولیدکنندگان و سرمایه گذاران در واگذاری زمین 
و سند در قم با هم افزایی مدیران باید به زودی رفع شود. استاندار قم عنوان کرد: 
مدیریت یکپارچه برای پهنه های صنعتی یکی از موضوعات مهم به شمار می رود، 
در این راستا پهنه صنعتی نیزار نیازمند مدیریت یکپارچه و متولی مشخصی در 
ساماندهی است. وی با تأکید بر اینکه باید در جهت بررسی دقیق مشکلات، 
گزارش کاملی از واگذاری زمین ها ارائه شود ، یادآور شد: ضمن اینکه متولی 
مشخصی برای پهنه های صنعتی در نظر بگیریم، این یک راهکار اساسی و مهمی 
برای توسعه منطقه است. سرمست تصریح کرد: باید امور اراضی و منابع طبیعی و 
شهرک های صنعتی با هم نشست مشترکی داشته باشند و پیگیر مشکلات باشند و 

نهایتاً به جمع بندی مناسبی برسند و موضوع را در سطح ملی ارائه دهند.
وی گفت: امروز از تعدادی از واحدهای صنعتی در نیزار بازدید شد و این واحدها 
مشکلات اساسی داشتند که دغدغه های آن ها به عنوان مصوبه جلسه قرار گرفت و 

راهکارهای موردبررسی از وضع واگذاری سند مالکیت در دستور باشد.
استاندار قم در مورد تعهدات ارزی و تأمین مواد و خواسته های تولیدکنندگان نیز 
مصوباتی تنظیم شود و هر کدام توسط نامه ای از طریق مسئولان مربوطه به ویژه در 
سطح ملی پیگیری می شود، اظهار داشت: در دیدارهای حضوری و تلفنی بخش 
زیادی از مطالبات صنعتگران قم را مورد پیگیری قرار داده ایم و از طرف وزارت 

صمت در سطح ملی نیز دنبال می شود تا این مشکلات مرتفع شود.
و  است  تولید  در  مهمی  ظرفیت  دارای  نیزار  صنعتی  پهنه  کرد:  اضافه  وی 

ساماندهی این پهنه به حمایت ویژه نیاز دارد و لازم است به عنوان پهنه صنعتی 
در قالب شهرک صنعتی متولی مناسبی برای آن قرار دهیم تا بسیاری از مشکلات 
در حوزه تولید رفع شود. سرمست عنوان کرد: ما باید حرف ها و دغدغه های 
تولیدکنندگان و سرمایه گذاران را بشنویم، آن ها درصدد پیشرفت و تعالی اقتصادی 
هستند، در جهت رفع مشکلات نیز مدیران پای کار هستند تا مشکلات را رفع 

کنند.
احیا۱۷ واحد راکد و نیمه راکد در ۶ ماه نخست سال

استاندار قم  همچنین با اشاره به همزمانی سال جهش تولید با شیوع بیماری 
کرونا و بحرانی که استان با آن دست به گریبان است افزود: با وجود همه مشکلات 
در تلاشیم اجازه ندهیم حتی یک واحد تولیدی به تعطیلی منجر شود، در این 

زمینه هم تاکنون موفق عمل کردیم.
سرمست به فعال سازی مجدد واحد های راکد و نیمه راکد اشاره کرد و یادآورشد: 
با اراده دستگاه های مربوطه به بانک ها و دستگاه های اجرایی تکلیف شده تا 

واحد های راکد احیا و نیز واحد های نیمه راکد فعال سازی شوند.
به گفته استاندار قم ، در ۶ ماهه نخست 1۷ واحد از مجموع 2۵ واحد راکد و نیمه 

راکد فعال شده و مابقی نیز تا پایان سال به چرخه تولید باز می گردند.

استاندار قم :

پهنه صنعتی نیزاز به شهرک صنعتی تبدیل شود

این حادثه ۶ فوتی و۱5 مصدوم برجای گذاشت

 ـکاشان واژگونی مرگبار اتوبوس در محور قم 
رئیس اورژانس بیمارستانی قم از واژگونی 
یک دستگاه اتوبوس در محور قم-کاشان 
خبر داد و گفت : این حادثه  تاکنون ۶ فوتی 
تنفر  داشتهاست  همراه  به  مصدوم  و 1۵ 

مصدوم شده اند. 
محمد شهیدی در گفت وگو با خبرنگاران، 
اتوبوس  دستگاه  یک  واژگونی  به  اشاره  با 
در  داشت:  اظهار  قم-کاشان  محور  در 

ساعت 12:4۰ روز سه شنبه از مرکز اورژانس پیش بیمارستانی کاشان و پلیس راه با اورژانس 11۵ قم 
تماس حاصل شد و اعلام شد یک اتوبوس مسافربری در کیلومتر 42 اتوبان قم - کاشان )در محدوده 

شهرستان کاشان ( واژگون شده و نیاز به کمک اورژانس قم است.
وی با بیان اینکه بلافاصله نزدیک ترین پایگاه اورژانس قم به محل اعزام شد ابراز کرد: با توجه به شدت 
حادثه اتوبوس آمبولانس قم نیز راهی محل شده و تیم مدیریت صحنه با حضور معاون فنی مرکز 

همزمان در صحنه حاضر شد.
رئیس اورژانس قم خاطرنشان کرد: متأسفانه  درسر صحنه 3 نفر و 3 نفر نیزدربیمارستان جان خود 

را ازدست دادند.

 دبیر شورای هماهنگی مبارزه با مواد مخدر استان قم ؛

جمع آوری 52۷ نفر از معتادان متجاهر در استان  قم
دبیر شورای هماهنگی مبارزه با مواد مخدر استان قم گفت: از ابتدای امسال تاکنون ۵2۷ نفر از 

معتادان متجاهر در استان جمع آوری و به ۷ مرکز درمان اعتیاد معرفی شدند.
قم  شهرستان  موادمخدر  با  مبارزه  هماهنگی  شورای  جلسه  در  دیروز  صبح  شریفی  ابوالفضل 
اظهارداشت: باتوجه به شرایط خاص و ویژه قم، دستگیری معتادان بسیار سخت گیرانه انجام شده 

است.
وی با بیان اینکه در ۶ ماهه اخیر ۵۹ هزار و 3۶2 نفر ساعت، صرف نگهداری از معتادان شده است 
افزود: باتوجه به شرایط کرونا و رعایت تراکم در کمپ ها 83 نفر از دستگیرشدگان به مرکز نگهداری سپاه 

انتقال داده شده اند.
دبیر شورای هماهنگی مبارزه با مواد مخدر استان با بیان اینکه به طور میانگین برای نگهداری یک 
معتاد، ماهانه 1 میلیون و 34 هزار تومان هزینه می شود افزود: معتادان متجاهر در شش ماه اول امسال 

با هزینه دولت به مراکز درمانی ترک اعتیاد معرفی شده اند.
شریفی با بیان اینکه 2 درصد از جمعیت فعال 1۵ تا ۶4 سال استان مصرف کننده مستمر مواد مخدر 

و روان گردان هستند گفت: این میزان ۶۰ درصد از میانگین اعتیاد کشور پایین تر است.
وی همچنین افزود: از ابتدای سال تاکنون ۵ هزار و 21۷ کیلوگرم انواع مواد مخدر در استان کشف 

شده که نسبت به مدت مشابه سال قبل 13 درصد افزایش کشفیات داشته ایم.
ایجاد سامانه جامع برای ورود اطلاعات معتادان و شرح خدمت رسانی به آن ها و الزام نصب دوربین 
پایش تصویری برای عطاری هایی که درخواست پروانه فعالیت دارند از جمله مصوبات جلسه امروز 

شورای هماهنگی مبارزه با مواد مخدر شهرستان بود.
 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم :

وضعیت ۱۴۴ بیمار کرونایی در قم وخیم است
 رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم با اشاره به آخرین وضعیت کرونا در این استان گفت: در حال حاضر 
۶۶۹ بیمار مشکوک به کرونا در مراکز درمانی قم بستری می باشند که وضعیت 144 تَن از آنها وخیم 

است. 
به گزارش عصر سه شنبه روابط عمومی علوم پزشکی قم محمد رضا قدیر اظهار داشت: در شبانه روز 
منتهی به بیست و نهم مهرماه ماه 1۰۶ تَن با تشخیص احتمالی و مشکوک به کرونا در مراکز درمانی 

قم مورد پذیرش قرار گرفتند.
قدیر با اشاره به بستری شدن 8۹ بیمار جدید در بخش ها و تحت نظر اورژانس بیمارستان افزود: 
1۰2 تَن از کل بیمارانی که طی روزهای گذشته بستری بودند نیز ترخیص شدند. وی بیان کرد: در 24 

ساعت گذشته 12 تَن که نتیجه آزمایش کرونای آنها مثبت بود نیز جان خود را از دست دادند.
 

سازمان هواشناسی با صدور اطلاعیه ای هشدار داد  

افزایش غلظت آلاینده ها در استان قم
سازمان هواشناسی با صدور اطلاعیه ای هشدار داد در پی پایداری هوا و سکون نسبی جو، افزایش 
غلظت آلاینده ها از صبح پنج شنبه تا پیش از ظهر دوشنبه برای استان های تهران، مرکزی، البرز، 

اصفهان، قزوین، قم، آذربایجان شرقی، آذربایجان غربی و خوزستان پیش بینی می شود.
بر اثر حاکمیت این شرایط جوی افزایش نسبی آلاینده ها تا حد ناسالم برای گروه های حساس در 
صورت افزایش ترددهای درون شهری به ویژه در کلانشهرها رخ می دهد و نسبت به کاهش ترددهای 

غیرضروری در سطح شهر به ویژه برای کودکان، افراد مسن و بیماران قلبی و تنفسی توصیه می شود.

مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم گفت: امروز 
مشکلاتی را به ویژه در حوزه اقتصاد شاهد هستیم 
که وقف می تواند گره گشای این معضلات و حرکت 

جامعه به سوی آرامش باشد.
 حجت الاسلام والمسلمین عباس اسکندری در 
آیین کلنگ زنی مجتمع فرهنگی و حسینیه آستان 
امامزاده سید علی)ع( که پیش از ظهر دیروز برگزار 
شد اظهار کرد: وقف یکی از مهمترین مسائل برای 
امروز و فردای کشور است و نیاز به توضیح ندارد که 
این سنت حسنه نبوی، چه حرکت و جریانی را در 
جامعه ایجاد می کند. وی افزود: وقف موجب کسب 
رضایت الهی و حل مشکلات جامعه می شود و واقفان 
هم در دنیا و آخرت از فیوضات حرکت خیرخواهانه 

خود بهره مند می شوند.
مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم با تاکید بر 
اهتمام و توجه بیشتر نسبت به وقف از سوی عموم 
افراد جامعه عنوان کرد: امروز نیاز به وقف علمی بیش 
از گذشته احساس می شود زیرا نیازمند پژوهشگاه ها 
جامعه  مشکلات  به  که  هستیم  پژوهشگرانی  و 

می پردازند و در تولید علم پیشگام هستند.
وی ادامه داد: امروز شاهد مشکلات عدیده ای در 
حوزه اقتصاد هستیم که بسیاری از آنها به همین 
و  اگر علم  و  باز می گردند  تولید علم  یعنی  مسئله 
فناوری در کشور توسعه یابد، مشکلات اقتصادی هم 

کاهش می یابند.

اسکندری خاطرنشان کرد: در شرایط کنونی هم 
با توجه به مشکلات داخلی و خارجی و هم مسائل 
اجتماعی، فرهنگی و سیاسی، نیازمند آرامش در 
سطح جامعه هستیم تا در این فضا، به فکر و تلاش 
برای برون رفت از معضلات بپردازیم و آن فردی که 
امروز می تواند گره ای از کار مردم باز کند، به یقین 
دلسوز نظام اسلامی و مردم است. مدیرکل اوقاف 
و امور خیریه استان قم با تاکید بر اینکه مسئولان و 
برای حل مشکلات یکدیگر  با دلسوزی  باید  مردم 
گام بردارند گفت: امروز نیاز به جامعه ای همراه با 
وحدت و انسجام هستیم، ملتی که پشت سر رهبر 
معظم انقلاب، به دنبال تحقق آرمان های امام و شهدا 
باشند. وی تصریح کرد: هر کس امروز نسبت به حل 
ادعای  نمی تواند  باشد،  اعتنا  بی  مردم  مشکلات 

مومن بودن و انقلابی بودن داشته باشد.
اسکندری با بیان اینکه نباید اجازه بدهیم دشمنان 
از مشکلات داخلی ما خوشحال شوند گفت: وظیفه 
همه ما، تلاش در راستای امیدواری مردم و ناامید 
کردن دشمنان باشیم؛ وقف می تواند در این زمینه 
گره گشا باشد و مشکلی از مشکلات جامعه را حل 

کند.
تهیه طرح جامع آستان مقدس امامزاده 

سید علی)ع( 
معاون بهره وری اوقاف استان قم نیزدر این مراسم 
گفت: مجتمع فرهنگی و حسینیه آستان مقدس 

امامزاده سید علی)ع( با زیربنای 9 هزار متر مربع 
دو  حدود  از  کرد:  ظهار  رحیمی  می شود.  احداث 
سال قبل، مراحل طراحی و تهیه طرح جامع آستان 

مقدس امامزاده سید علی)ع( در حال انجام است.
وی افزود: این طرح از سوی سازمان اوقاف و امور 
خیریه تصویب شده و طراحی و تدوین طرح هم بر 

همین اساس صورت گرفته است.
معاون بهره وری اوقاف استان قم با بیان اینکه طرح 
فنی و مهندسی پروژه آماده شده است گفت: پس از 
این مدت، وارد فاز اجرایی شده ایم و عملیات ساخت 

به زودی آغاز خواهد شد.
قالب طرح  و در  این مجموعه  ادامه داد: در  وی 
چند  سالن  باب  یک  پارکینگ،  طبقه  دو  جامع، 
برای  هم  طبقه  یک  و  طبقه  نیم  با  همراه  منظوره 
ساخته  فرهنگی  و  آموزشی  واحدهای  راه اندازی 

می شود.
رحیمی زیربنای کلی مجتمع فرهنگی و حسینیه 
حرم مطهر امامزاده سید علی)ع( را 9 هزار متر مربع 
ماه  پروژه ٣6  زمان بندی اجرای  و گفت:  ذکر کرد 

است که از امروز آغاز خواهد شد.
گفتنی است این مجتمع و حسینیه در قالب طرح 
علی)ع(  سید  امامزاده  مطهر  حرم  توسعه  جامع 
مصوب  پروژه های  جمله  از  که  شود  می  احداث 
سازمان اوقاف و امور خیریه بوده و قرار است در 4.5 

طبقه طی ٣6 ماه احداث شود.

مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم :

وقف گره گشای  مشکلات کنونی جامعه است

معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار، به تصویب 31۵ طرح در سفر رهبر 
انقلاب اسلامی به قم در مهرماه سال 8۹ اشاره کرد و گفت: این طرح ها با 
اعتبار ، ۵۶۷ میلیارد تومان احداث شده که ۹۷ درصد آن ها به اتمام رسیده 

است.
محسن بهشتی در گفت وگویی اظهارداشت : علاوه بر 31۵ طرح ، 4۰۰ 
طرح دیگر هم ، از محل اعتبارات سفر رهبری مصوب شد که 11۰۰ میلیارد 
تومان از بودجه های ملی و 1۷۵ میلیارد تومان از بودجه های استانی به آن 

تخصیص یافت.
اعتبار  تومان  میلیارد  مجموع 184۵  در   ، طرح  این ۷1۵  به  افزود:  وی 

تخصیص یافت که توسعه بیش از پیش شهر قم را به دنبال داشت.
و  مانند ضلع شرقی حرم مطهر  ها  برخی طرح   : افزود  استاندار  معاون 

ساماندهی چهل اختران به علل مختلف هنوز به بهره برداری نرسیده است.
بهشتی تاکید کرد: به برکت سفر رهبر معظم انقلاب و ایجاد نگاه توسعه ای به 
شهر قم موجب شد سرمایه گذارانی در قم به فعالیت بپردازند که نمونه آن آغاز 

ساخت بیمارستان هزار تخت خوابی خاتم و بیمارستان نور است.

وی افزود: برخی طرح های کوچک هم به برکت این سفر در مناطق محروم 
آغاز شد که تاثیرگذاری جدی در قم به همراه داشت که نمونه آن ساخت مراکز 

بهداشتی است.
معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار گفت:سفر رهبر معظم انقلاب موجب 
سرعت یافتن برخی طرح ها مانند بیمارستان فرقانی و شهدا و کاربری های 

جدید در برخی طرح ها مانند ایجاد موزه انقلاب اسلامی و دفاع مقدس شد.
بهشتی به تاثیرات این سفر پس از یک دهه نیز اشاره کرد و گفت: آغاز ساخت 

کمربندی 11۰ کیلومتری شهید سلیمانی هم از تاثیرات این سفر است.
معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری قم با تأکید بر این که هنوز با 
شاخص های توسعه ای در قم فاصله داریم به مشکلات فعلی در تکمیل و 
توسعه ضلع شرقی حرم مطهر حضرت معصومه )س( و پروژه ساماندهی چهل 
اختران قم و مرقد منور حضرت موسی مبرقع )ع( توجه داد و گفت: بخش 
هایی مانند سازمان مجری این طرح ها تعلل هایی در کار دارند که امید است 
با تعریف ردیف بودجه مستقل در سال 14۰۰ و به همت نمایندگان مردم قم در 

مجلس شورای اسلامی، این مشکلات حل شود.

معاون هماهنگی امور عمرانی استاندارقم اعلام کرد؛

اتمام 9۷ درصد طرح های سفر رهبر معظم انقلاب به قم


